
روزنامه

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  اعلام کرد:

سکونت 160 هزارقمی 
درسکونتگاه های غیررسمی 

1

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  گفت: حدود 2 هزار هکتار 
سکونتگاه غیررسمی و بافت های ناکارآمد میانی در استان ثبت 
شــده اســت و نزدیک به ۱۶۰ هزار نفر در این بافت ها ســاکن 

هســتند، تا کنون ۱4 محله هدف شناسایی شده و پروژه های 
بازآفرینی شهری در این محله ها در دست اجراست.

حســن صبوری با بیان این که در استان قم حدود هزار و ۶۰۰ 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 180 میلیاردریال کالای قاچاق درهفته گذشته

دولت تسهیلات ویژه ای برای بافت های فرسوده درنظر بگیرد
اجرای پروژه های بازآفرینی شهری در ۱4 محله 

8
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم :

ظرفیت گسترده ای برای تسریع روند 
واکسیناسیون فراهم شده است

8

6

هشداری به مسئولان هیئت فوتبال استان قم ؛

مدارس فوتبال محل آموزش یا کسب درآمد ؟!

 معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم گفت: در 
این استان ظرفیت گسترده ای برای سرعت بخشیدن به روند 

واکسیناسیون و مقابله موثر با ویروس کرونا،  فراهم شده است.
بیژن سلیمان پور روز دوشنبه درجلسه شورای اطلاع رسانی 

روند  افزود: خوشبختانه  استانداری،  کرامت  سالن  در  قم 
واکسیناسیون در استان  در گروه سنی بالای ۱۸ سال بدون 
محدودیت سنی انجام می شود و شعار ما این است که درقم یک 
تن نیز از انجام واکسیناسیون باز نماند. وی با بیان اینکه مردم 
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درنیمه  گفت:  قم،  استان  )ع(  ابیطالب  بن  علی  سپاه  فرماندهی  جانشین 
نخست سال جاری ۱4۱ طرح عمرانی با مبلغ بیش از 2۵۰ میلیارد ریال توسط 
شاهد  مقدس  دفاع  درهفته  که  شده  انجام  قم  سپاه  محرومیت زدایی  قرارگاه 
دوشنبه  روز  موحد  محمدرضا  سردار  بود.  خواهیم  آنها  افتتاح وکلنگ زنی 
برنامه   ۱2۰ مقدس  دفاع  درهفته  اینکه  بیان  با  خبرنگاران  با  درگفت وگو 
به صورت غیرمتمرکز و با مسئولیت سپاه، ارتش، نیروی انتظامی، نواحی نیروی 
مقاومت بسیج، اقشار بسیج وحوزه های پایگاه مقاومت بسیج قم اجرا می شود، 

که  طرح هایی  در  گفت:  قم  شهرداری  انسانی  سرمایه  و  برنامه ریزی  معاون 
برای برنامه دوم شهرداری قم پیش بینی شده، به مسئله ارتقای کیفی محلات 
برنامه  به  اشاره  با  رنجبر  محسن  است.  شده  توجه  بیشتر  مردمی  مشارکت  و 
محوری در اقدامات شهرداری، اجرای برنامه قم ۱4۰۰ را مورد توجه قرار داد و 
اظهار داشت: ارتقای کیفی محلات از موضوعاتی بود که در برنامه اول آن را دنبال 
می کردیم و با این هدف شبکه همیاران محلات را شکل دادیم. وی با بیان اینکه 
این برنامه ها در موضوعات خاصی همچون پسماند و فضای سبز عملی  شد، ابراز 

جانشین فرماندهی سپاه علی بن ابیطالب )ع( استان قم  خبرداد:
افتتاح و کلنگ زنی 14طرح محرومیت زدایی درهفته دفاع مقدس 

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم مطرح کرد :
توجه ویژه به ارتقای کیفی محلات و مشارکت مردمی در برنامه دوم 

88
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با حضور مدیرکل ورزش و جوانان استان قم صورت گرفت :

بهره  برداری ازاولین سالن اختصاصی ورزش های رزمی 
منعم:قم خاستگاه رشته های رزمی کشور است

عضو هیئت علمی دانشگاه شهید بهشتی:

 آشفتگی نماهای شهری موجب 
پرخاشگری  اجتماعی می شود

و  ناهنجاری ها  از  بخشی  گفت:  بهشتی  شهید  دانشگاه  هیئت علمی  عضو   
پرخاشگری های رفتاری که در سطح جامعه می بینیم ناشی از آشفتگی های نماهای 

شهری است.
بهمن ادیب زاده  روز دوشنبه در آیین اختتامیه سومین جشنواره نمای مطلوب که در 
سالن رضوان شهرداری قم برگزار شد و به صورت ویدئوکنفرانس میهمان این جلسه بود، 
ضمن گرامیداشت یاد و خاطره مرحوم غلامرضا جانقربان، معاون فقید شهرسازی و 
معماری قم اظهار داشت: جشنواره نمای مطلوب، گامی بلند در راستای معماری و 
شهرسازی قم است؛ شهر قم از مکان های مقدس تشیع به شمار می رود و یک شهر 
اسلامی صرفاً یک مکان مذهبی نیست، زیرا این اماکن محدود است، اما بافت شهری 
که بیشترین بناهای آن مسکونی و خدماتی بوده از قسمت های مهم سیمای شهری 
به شمار می روند. وی با بیان اینکه توسعه شهری تنها اختصاص به پلاک خود املاک 
ندارد، ابراز کرد: نما را اگر پرده حائل بین درون و بیرون ساختمان بدانیم، بنابراین درون 
ساختمان خصوصی و به مالک اختصاص دارد اما بیرون آن به شهر تعلق دارد. عضو 
هیئت علمی دانشگاه شهید بهشتی با تأکید بر اینکه زیبایی که منجر به سازگاری با 
نیروهای ادراکی ما باشد، حسن به شمار می رود و پیغام های ناسازگار با نیروهای ادراکی 
ما قبح است، تصریح کرد: مقام معظم رهبری در جلسه ای با اعضای شورای شهر تهران 
بر این امر اذعان داشتند »حقیقتاً نمای کلان شهر تهران نمای یک شهر اسلامی نیست 
و شهرداری باید آن را در دستور کار قرار دهد«؛ پس از فرمایش مقام معظم رهبری 
برنامه ریزی های مناسبی از سوی شهرداری تهران انجام شد. وی با طرح این پرسش 
که آیا مردم حق ندارند با دیدن نماهای شهری حس نوستالژی ملی در دل آن ها زنده 
شود؟ تصریح کرد: بخشی از ناهنجاری ها و پرخاشگری های رفتاری که در سطح جامعه 
می بینیم ناشی از آشفتگی های نماهای شهری است، برخی از نماهای شهری آن چنان 
نامطلوب هستند که تصور داعش را در اذهان عمومی ایجاد می کند. ادیب زاده با اشاره 
به حق جلوه در سیمای شهر اسلامی، اذعان کرد: سیمای شهر اسلامی جلوه ای از 
تحقق حقوق فطری است، لذا سیمای شهری نباید موجب آزار مسلمان شود و باید 
میل در پرستش و امیدواری و کمال را در مردم زنده کند. وی با تأکید بر حق نظاره در 
سیمای شهری، اظهار کرد: نظارت حق فطری چشم است، و چشم باید زیبایی ها را 

ببیند به شرط آنکه به از خودبیگانگی نینجامد، به شرط آنکه به نهی شده ای نگاه نکند.
 

عضو شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد:

 تسهیل فرآیندهای اجرایی
 با افزایش خدمات الکترونیکی 

عضو شورای اسلامی شهر قم اهمیت هوشمندسازی در خدمت سریع و شفاف به 
شهروندان را موردتوجه قرار داد و گفت: هوشمندسازی در شهرداری قم باید شتاب 
بیشتری به خود بگیرد تا بستر لازم برای ارائه خدمات مطلوب به شهروندان و افزایش 

رضایت عمومی مردم فراهم گردد.
 معصومه آمره با اشاره به اهمیت حرکت به سمت تحقق شهر هوشمند اظهار داشت: 
به روزرسانی و ارتقاء کیفیت استانداردهای فاوا، به کارگیری فناوری های نوین، تحول 
دیجیتالی و هوش مصنوعی، بهره گیری از اینترنت اشیاء و تحلیل کلان داده ها برای 
ارائه خدمات مطلوب و تسهیل امور مردم یکی از مطالبات اصلی شورا از شهرداری است.
وی اهمیت هوشمندسازی در خدمت سریع و شفاف به شهروندان را موردتوجه قرار 
داد و گفت: هوشمندسازی در شهرداری قم باید شتاب بیشتری به خود بگیرد تا بستر 
لازم برای ارائه خدمات مطلوب به شهروندان و افزایش رضایت عمومی مردم فراهم گردد.
هوشمندسازی،  امر  در  تسریع  برای  کرد:  اضافه  قم  شهر  اسلامی  شورای  عضو 
شهرداری از ظرفیت نخبگان بومی و شرکت های استارتاپی و شرکت های فناور در 

طراحی و اجرای سیستم ها و سامانه های هوشمند مدیریت شهری استفاده کند.
وی با بیان اینکه کیفیت ارائه خدمات از سوی شهرداری در بستر فناوری اطلاعات 
باید منطبق با انتظارات و مطالبات مردمی و در کمترین زمان و دقت بالا انجام گیرد 
افزود: استفاده گسترده از فناوری های نوین و هوش مصنوعی در نهاد پر مراجعه ای 
مانند شهرداری باعث تسهیل فرایندهای اجرایی، فراهم کردن امکان دسترسی آسان 
شهروندان، شفافیت و کارآمد ساختن عملیات شهرداری جهت تضمین پاسخگویی 

سریع به نیازهای شهروندان و تسهیل ارائه خدمات به مردم خواهد شد.

ضرورت استفاده از 
نظرنخبگان دراداره کشور 

 بررسی ها نشان می دهد که بعضی سازمان های 
مردم نهاد در کشورهای توسعه یافته، به میزان زیادی 

در تصمیمات راهبردی و عملیاتی نقش دارند و گاهی از بعضی از دستگاه های 
دولتی و رسمی کارکرد بهتری از خود نشان می دهند.

واقعیت این است که اتصال به بدنه نخبگی خارج از دولت، یعنی اتصال 
آنها  برای  به دانش و تجربه های ارزشمند بی شماری که اگر دولت بخواهد 
سرمایه گذاری کند، باید علاوه بر هزینه های گزاف، سالیان طولانی در انتظار 
تربیت چنین نخبگانی باشد، لذا دولت و کشور برای نیل به اهداف خود در حوزه 

های مختلف نیازمند بهره گیری از این نخبگان است.
بنابراین لازم است که از طریق راه های میانبر و با بهره گیری از تجربه دیگران 
حرکت به سمت قله های دانش و فرهنگ انجام گیرد و این ممکن نیست، مگر با 

همراهی و کمک گرفتن از نخبگان و دانشمندان جامعه.
شاید بتوان گفت سیاست های آپارتاید علمی در نظام استکباری به این خاطر 
تشدید شده است که متوجه گردیده اند که با انذارهای رهبر معظم انقلاب، 
روسای کشورهای کمتر توسعه یافته و ملت های آنها، همت خود را معطوف به قله 

های فرهنگ، دانش و پیشرفت نموده اند.
سالهاست که کشور جامعه نخبگانی خود که از ارزشمند ترین سرمایة های  
کشور است را مورد توجه و برنامه ریزی قرار نداده و در بعضی موارد این سرمایه 
بزرگ معطل مانده و در مواردی حتی به تهدید تبدیل شده که این مسئله باید به 
سرعت مورد توجه قرار گرفته و این سرمایه عظیم به کار گیری شود. رهبر معظم 
انقلاب به این نکته اشاره کرده و تاکید فرمودند و حالا نوبت شما مسئولاناین 

است که الگویی برای حضور نخبگان در حکمرانی اسلامی طراحی کنند.
با گذر از این بحث، باید خاطرنشان کرد که دولت سیزدهم، عَلَم تحول را 
برافراشته است و آنچه از گفتار و رفتار دکتر رئیسی و هیئت دولت برمی آید، آن 
است که تمام همت و تلاش خود را برای ایجاد تحول در ابعاد مختلف از طریق 
مدیریت جهادی و شفاف سازی معطوف کرده اند. اما لازم است یادآوری گردد 
که همانطور که رهبر معظم انقلاب فرمودند، برای موفقیت در این راه، دولت لازم 
است از توانمندی ها و ایده های نخبگان خارج از بدنه دولت بهره مند شود، چرا 
که تجربه چندین ساله نشان داده است که برنامه ها و حرکت های خط کشی 
شده در طی سالیان گذشته، نتوانست مشکلات اساسی کشور را حل و فصل 
نماید و امروز نیازمند ایده ها و حرکت های نو هستیم.  وقت آن است که این ایده 

های نو از طریق همراهی نخبگان با دولت سیزدهم فراهم شود.
و  نمایندگان  به  خطیر  مسئولیت  این  واگذاری  با  مسیر  این  طبیعتاً، 
و  وزراء  که  است  لازم  و  رسید  نخواهد  سرانجام  به  ها  سازمان  کارشناسان 
مسئولان ارشد نظام این موضوع را شخصاً در دستور کار خود قرار دهند تا 
نخبگان نیز با احساس عزت و جدی گرفته شدن تمام توان خود را در خدمت 

دولت و ملت قرار دهند.
همانطور که اشاره کردیم، نخبگان، کارگزاران تغییر هستند و دولت سیزدهم 
نیز در پی تغییر و تحول بر مبنای عدالت خواهی است، لذا یک هماهنگی و 
افق مفهومی مشترک در بین نخبگان و دولت به وجود آمده است و این پتانسیل 

می تواند تحولات مثبت و ژرفی را در جامعه ایجاد نماید.
نخبگان کسانی هستند که دارای خصوصیاتی منحصر به فرد یا دارای استعداد 
و قابلیت های عالی در زمینه های کار خود می باشند و محصور به دانشگاهیان 
نیز نمی شود. آنان به دلیل نقش و جایگاه و توانایی مخصوص خود، موقعیت 
برتری نسبت به متوسط اعضای جامعه دارند، بنابراین در جریان تحولات جامعه، 
نقش و اثر این گروه بسیار تعیین کننده است، زیرا نه تنها طرح و ایده ها و 
پیشنهادهای جدید ارائه می دهند، بلکه ترویج و تبلیغ این طرح ها نیز با هدایت 

و حمایت آنها می تواند صورت بگیرد.
در پایان مجدداً باید تاکید کرد که رهبر معظم انقلاب برای موفقیت در تحول 
خواهی، یک کلید و مسیر مطمئن را نشان داده اندو آن بهره گیری از جامعه 
نخبگی خارج از دولت در فرایند تصمیم گیری و تصمیم سازی است.که برای آن 
متناسب با ساختار جمهوری  اسلامی  تجربه هایی وجود دارد که انشاء الله بعداً 

ارایه خواهد شد.
دبیر کل مجمع جهانی صلح اسلامی

داود عامری*
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  گفت: حدود 2 هزار 
هکتار سکونتگاه غیررسمی و بافت های ناکارآمد میانی در 
استان ثبت شده است و نزدیک به ۱۶۰ هزار نفر در این 
بافت ها ساکن هستند، تا کنون 14 محله هدف شناسایی 
این محله ها در  بازآفرینی شهری در  پروژه های  و  شده 

دست اجراست.
حدود  قم  استان  در  که  این  بیان  با  صبوری  حسن 
دارد،  وجود  مصوب  فرسوده  بافت  هکتار  و ۶۰۰  هزار 
اظهارداشت: در این بافت، بالغ بر ۴۰۰ هزار نفر زندگی 
می کنند، حدود 2 هزار هکتار نیز سکونتگاه غیررسمی و 
بافت های ناکارآمد میانی ثبت شده است که حدود ۱۶۰ 

هزار نفر در این بافت ها ساکن هستند.
شرکت  اعتبار  تامین  با  پروژه   15 اجرای  از  صبوری 
بازآفرینی شهری ایران خبر داد و گفت: احداث مدرسه 
ثامن الحجج )ع( در محله آذر، احداث مرکز بهداشتی 
درمانی در محله فاطمیه، احداث کلانتری شماره 13 
و ساماندهی معابر مختلف در محلات هدف از جمله 

پروژه های در حال اجرا به شمار می رود.
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم با بیان این که در 
هر شهر به فراخور بافت های موجود کار بازآفرینی انجام 
می گیرد، تصریح کرد: در شهر قم نیز با توجه به وضعیت 
سکونتگاه های غیررسمی عمده تمرکز بر این موضوع 
قرار دارد. ساخت پنج سالن ورزشی و چهار زمین چمن 
چهار  احداث  آموزشی،  واحد  پنج  احداث  مصنوعی، 

خانه دانش محله، ساخت پنج مرکز بهداشت _ درمانی، 
روکش  اجرای  هدف  با  قرارداد   ۳ و  کلانتری  احداث 
آسفالت معابر محلات هدف از جمله فعالیت های انجام 

شده در این زمینه به شمار می رود.
دولت تسهیلات ویژه ای برای بافت های فرسوده در نظر 

بگیرد
توضیح  نیز  فرسوده  بافت های  خصوص  در  او 
اخیر  سال های  در  تسهیلات  شرایط  متاسفانه  داد: 
لحاظ  به  که  است  این  واقعیت  نبود،  رضایت بخش 
اقتصادی سرمایه گذاری در بافت های جدید سوددهی 
بیشتری دارد و سرمایه گذاران چندان از سرمایه گذاری در 
بافت های فرسوده استقبال نمی کنند، مگر این که دولت 

تسهیلات ویژه ای برای این منظور در نظر بگیرد.
فعالیت های  نیز  بافت ها  این  در  البته  داد:  ادامه  او 
مربوط به بازآفرینی شهری انجام شده است که می توان 
به تاسیس و راه اندازی نهاد توسعه محله در دروازه  ری، 
بهسازی بافت های تاریخی و اجرای کفسازی و بدنه سازی 

هشت مسیر بافت تاریخی- فرهنگی اشاره کرد.
اقدام  جامع  برنامه  قالب  در  که  این  بیان  با  صبوری 
مشترک با رویکرد برنامه ششم توسعه نیز فعالیت های 
خوبی در دست اقدام است، تصریح کرد: از جمله  این 
اقدام ها می توان به احداث پایگاه سلامت منتظر المهدی 
هکتاری   48 اراضی  آماده سازی  شهرقایم،  محله  در 
پردیسان و واگذاری آن به صورت غیرنقدی جهت احیا 

بافت فرسوده، احداث مرکز بهداشتی- درمانی پیامبر 
اکرم)ص( در محله نوبهار، طرح و اجرای بهسازی محور 
عشقلی در محله عشقعلی، احیا و بهسازی محور تاریخی 
شهر قم، ساماندهی و ارتقا کیفی سیما و منظر شهری 
شهری ورودی شهر قم از سمت اراک و تهران و ساماندهی 
محور تاریخی حرم مطهر تا امامزاده حمزه در محله آذر 

اشاره کرد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  اعلام کرد:

سکونت 160 هزارقمی در سکونتگاه های غیررسمی 
اجرای پروژه های بازآفرینی شهری در ۱4 محله 

 مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم گفت: آزمایشگاه اختصاصی سلولی 
و مولکولی در مرکز پایش و نظارت بر کیفیت آب و فاضلاب برای شناسایی و پایش 
ویروس کرونا به روش PCR به منظور بررسی وضعیت ویروس کرونا در شبکه های 
آب و فاضلاب استان راه اندازی شد. علی جان صادق پور با اشاره به شیوع بیماری 
کرونا، افزود: پایش و اندازه گیری این ویروس در شبکه های آب و همچنین پساب 
خروجی تصفیه خانه های  فاضلاب از اهمیت ویژه ای برخوردار است. وی با اشاره 
به اهمیت اطمینان از سلامت آب شرب و همچنین پسابی که وارد محیط زیست 
می توان  کرونا،  ویروس  مقدار  اندازه گیری  و  شناسایی  با  کرد:  اضافه  می شود، 
ظرفیت مناسبی برای پیش بینی میزان شیوع بیماری در مناطق شهری به دست 
آورد. وی با تاکید بر این که بررسی وضعیت ویروس کرونا در شبکه های آب و فاضلاب  
برای سازمان های متولی بهداشت از اهمیت بالایی برخوردار است، خاطرنشان 

کرد: در همین راستا آبفای استان اقدام به راه اندازی این آزمایشگاه برای شناسایی 
ویروس کرونا در آب و فاضلاب کرد. صادق پور با بیان این که روش PCR به تشخیص 
مولکولی ماده ژنتیکی ارگانیسم ها در آب می پردازد، گفت: این روش دارای مزایای 
منحصر به فردی است که از آن جمله می توان به دقت و سرعت بسیار بالاتر نسبت 
به روش های متداول آزمایشگاهی اشاره کرد. وی در ادامه تاکید کرد: با توجه به 
آزمایش های انجام شده بر روی نمونه های آب و پساب، تاکنون هیچ گونه آلودگی از 
لحاظ ویروس کووید ۱۹ مشاهده نشده است. وی با اشاره به نظارت کامل و دقیق 
بر روی سلامت و بهداشت آب، تصریح کرد: روزانه آزمون های مختلف میکروبی، 
فیزیکی و شیمیایی و کلرسنجی به منظور اطمینان از سلامت آب بر روی شبکه و 
تاسیسات انجام می شود ضمن اینکه حساسیت  بر روی سلامت آب از زمان شیوع 

بیماری کرونا افزایش یافته است.

مدیرکل دفتر طرح های توسعه شهری شهرداری 
در  مردم  مشارکت  اساسی  نقش  به  اشاره  با  قم 
محور  گفت:  شهری  منظر  و  سیما  ساماندهی 
اصلی در جشنواره »نمای مطلوب« ایجاد مشارکت 
و حساسیت مردم در ارتباط با پدیده نمای مطلوب 

ساختمان ها بود.
آیین  در  دوشنبه  روز  امینی   صادقی  محسن 
اختتامیه سومین جشنواره نمای مطلوب، ضمن 
یاد و خاطره مهندس غلامرضا جان  گرامیداشت 
قربان، معاون فقید معماری و شهرسازی شهرداری 

قم اظهار داشت: این جشنواره شروعی است برای 
آن  ادامه  که  فرهنگی  اهداف  با  طولانی  راه  یک 
اقدامات گسترده ای است. مدیرکل دفتر  نیازمند 
طرح های توسعه شهری شهرداری قم با اشاره به 
اینکه مردم به سیمای شهری خود اهمیت می دهند، 
ابراز کرد: دست یابی به نمای مطلوب در دستور کار 
قرار  شهر  اسلامی  شورای  و  شهرداری  مجموعه 
گرفته است. وی در بیان تفاوت این جشنواره با دو 
جشنواره قبلی، تصریح کرد: محور اصلی در این 
مطلوب  نمای  پدیده  با  مردم  مشارکت  جشنواره 

ساختمان ها بود. صادقی امینی در خصوص آثار 
این جشنواره خاطرنشان کرد:بیش از  ۴۰۰ اثر از 
این جشنواره با محوریت نمای تاریخی، مسکونی و 
نامطلوب به دست رسیده که ۲۲ اثر به عنوان برگزیده 
انتخاب شده است. وی در خصوص اقدامات صورت 
گرفته ضمن این جشنواره اذعان کرد: با همکاری 
مجموعه شهرداری و جهاد دانشگاهی قم، اقداماتی 
و  آگاه سازی  برای  محیطی  تبلیغات  زمینه  در 
حساسیت مردم نسبت به نمای ساختمان ها و تولید 
محتوا در رسانه ها و فضای مجازی انجام شده است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم خبرداد:

راه اندازی آزمایشگاه تشخیص ویروس کرونا 

مدیرکل دفتر طرح های توسعه شهری شهرداری قم  مطرح کرد:

نقش اساسی مشارکت مردم در ساماندهی سیما و منظر شهری

7

رییس دستگاه قضا تاکید کرد:

آسیب شناسی عناوین اتهامی پرتکرار 
درپرونده های کیفری

رسول منتجب نیا :

بی توجهی به شایسته سالاری بزرگترین 
ضربه به نظام است 

احمد شیرزاد :

تنها حرف حساب می تواند مشکل 
اصلاح طلبان را حل کند

رییس دســتگاه قضا بــر ضرورت 
آسیب شناسی عناوین اتهامی پر 
تکرار در پرونده های کیفری تاکید 
کرد. حجت الاســلام والمسلمین 
اژه ای  محســنی  غلامحســین 
در نشســت امــروز شــورای عالی 
قضایی افزود: در حال حاضر ســه 
عنــوان اتهامــی ضــرب و جــرح، 
ســرقتِ موجــبِ تعزیــر و توهین 

یک فعال سیاســی اصلاح طلب 
گفت: وقتی همه مدیران با تجربه 
برکنار شوند، کارشناسان فرصت 
طلب و هفت خط دور مســوولان 
را مــی گیرنــد.  حجت الاســلام و 
المسلیمن رســول منتجب نیا در 
گفت و گو با ایســنا، بــا بیان اینکه 
یکی از ایرادهای اساسی مدیریت 
کشور این اســت که با تغییر راس 

یک فعال سیاســی اصلاح طلب 
گفــت: من فکــر می کنــم در حال 
حاضر هیچ عامــل قدرتی، به جز 
حرف حساب نمی تواند مشکل ما 
اصلاح طلبــان  را حل کند. احمد 
شیرزاد درباره این که چه مناسباتی 
در قــدرت اتفاق می افتد که پس از 
مدتــی افرادی ماننــد ناطق نوری، 
27حسن روحانی و علی لاریجانی به  7
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رئیس ستاد کل نیروهای مسلح :

تعرض به منافع ایران با پاسخی
 قاطع مواجه می شود

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: مسئولان رژیم صهیونیستی هر از گاهی 
تهدیداتی را مطرح می کنند، اما خودشان به خوبی می دانند که هرگونه تعرض به 

سرزمین و منافع جمهوری اسلامی ایران با پاسخ قاطع ایران روبه رو خواهد شد. 
سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری صبح روز دوشنبه در آیین تکریم و معارفه رؤسای 
قدیم و جدید دانشگاه و پژوهشگاه عالی دفاع ملی و تحقیقات راهبردی )داعا(  با بیان 
اینکه از جمله مسائل راهبردی دهه های اخیر ما نگاهی است که باید به وضعیت هرم 
قدرت در جهان داشته باشیم، اظهارداشت : در ابتدای این دوره ۳۰ ساله، آمریکا 
ادعای اداره جهان تک قطبی و نوین جهانی را داشت، اما اراده الهی بر خلاف این 
رویکرد تک قطبی بود و تلاش محور مقاومت و تلاش های تمامی قوای جهان اسلام، 
واقعیتی کاملًا بر خلاف آن را رقم زد و امروز که گرد هم آمده ایم، حوادث سال ها و به ویژه 
ماه های اخیر نشان دهنده شکست قطعی این راهبرد و افول این قدرتی است که فکر 

می کرد دوره طولانی از جهان تک قطبی را رهبری خواهد کرد.
حادثه افغانستان باید درس عبرتی برای کشورهای منطقه باشد 

وی با بیان اینکه حادثه افغانستان باید درس عبرتی برای کشورهای منطقه باشد، 
عنوان کرد: عده ای فکر می کنند که با اتکا به قدرت آمریکا و تشکیل حکومتی وابسته 
و بدون اتکا به ملت و بدون توجه به رویکردهای درون منطقه می توانند شاهد ثبات و 
آرامش باشند؛ اما افغانستان نمونه روشنی است از سرانجامِ دولت وابسته ای که بدون 
اتکا به مردمش، با اعتماد به آمریکا و با پشت کردن به تمامی همکاری ها و رویکردهای 
منطقه ای و همسایگان به این روز افتاد که ارتش و حاکمیتش را در طی ۱۰ الی ۱۱ 

روز از دست داد.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح ادامه داد: فرار خفّت بار آمریکایی ها نیز بیانگر همین 
است که چنین رویکردهایی، پایانی این چنین خفت بار دارند و دور نیست که چنین 

سرنوشتی در بسیاری از کشورهای وابسته اتفاق بیفتد.
جهانی چندقطبی را پیش رو خواهیم داشت 

سرلشکر باقری گفت: اتفاقات دیگری نیز وجود دارد که بیانگر این است که جهان 
تک قطبی شکل نگرفته و نخواهد گرفت، بلکه برعکس آن، تحولات نشان می دهد که 

جهانی چندقطبی را پیش رو خواهیم داشت.
وی ادامه داد: در این ایام شاهد بودیم که مقامات رژیم صهیونیستی یکی پس از 
دیگری به آمریکا رفتند و خواستار اتخاذ رویکرد جدی تری علیه ایران و محور مقاومت 

بودند، اما با این پاسخ روبه رو شدند که خودتان باید فکری برای خودتان کنید.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح تصریح کرد: مسئولان رژیم صهیونیستی هر از گاهی 
تهدیداتی را مطرح می کنند، اما خودشان به خوبی می دانند که هرگونه تعرض به 
سرزمین و منافع جمهوری اسلامی ایران با پاسخ قاطع و شکننده ایران روبه رو خواهد 
شد و در مقابل محور مقاومت و در محاصره گروه های مقاومت مانند حماس و جهاد، 

تاب ایستادگی ندارند.
 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس: 

بنزین و گازوئیل گران نمی شود
یک عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی گفت که بنایی برای 
افزایش قیمت حامل های انرژی یعنی بنزین و گازوئیل در بودجه سال آینده وجود 

ندارد. 
رحیم زارع با اشاره به جلسات کمیسیون برنامه و بودجه با سازمان برنامه و بودجه 
درباره بودجه ۱۴۰۰ اظهار کرد: در جلسات برگزار شده پیشنهاداتی به دولت درباره 
نرخ ارز و یارانه های پنهان و آشکار و اصلاح ساختار بودجه داده شده است اما این که در 
نهایت چه تصمیمی گرفته خواهد شد بر عهده دولت است که تا ۱۵ آذرماه موعد ارائه 

لایحه بودجه سال آینده به مجلس مشخص می شود.
وی درباره نرخ بنزین در لایحه بودجه سال آینده تصریح کرد: در مورد افزایش قیمت 
بنزین در سال آینده صحبتی نشده است بنزین و حامل های انرژی وزن بالایی در سبد 
مصرفی خانوار دارند چون اساسا اقتصاد ما به دلار و بنزین ربط داشته و افزایش قیمت 

بنزین اثر تورمی بالایی خواهد داشت.
تکلیف  تعیین  مورد  در  اسلامی  شورای  مجلس  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  این 
یارانه های پنهان و آشکار گفت: این موضوع به مولفه ها و عوامل زیادی مربوط است که 
باید زیرساخت های آن فراهم شود همچنین موضوع یارانه نقدی هم مطرح بوده که باید 

از راه هایی چون نظرخواهی از مردم وضعیت آن را مشخص کرد.
وی اضافه کرد: اساسا بنایی برای گران شدن حامل های انرژی یعنی بنزین و گازوئیل 
در سال آینده وجود ندارد و احتمال زیاد افزایش قیمت در سال ۱۴۰۱ منتفی است 
مگر این که یارانه های پنهان یعنی مبلغی بالغ بر ۱۰۰۰ هزار میلیارد تومان تعیین 
تکلیف شود، موضوعی که تعیین تکلیف آن هم منوط به بهبود وضعیت معیشت مردم 
و سپس نظرخواهی و اقناع سازی مردم است مولفه ها و فاکتورهای زیادی وجود دارد 

که بخواهیم آن را اجرا کنیم.
زارع یادآور شد: ما در سال گذشته  در بودجه ارز تک نرخی را پیشنهاد کردیم و یارانه 
حدود ۲۰۰ هزار تومانی را اعلام کردیم که دولت آن را قبول نکرد حال آنکه دولت جدید 

چه برنامه ای دارد را باید در بودجه سال آینده دید.

وزیر کشور:

 تعیین استانداران به خاطر انتخاب 
بهترین ها، زمان بر است

وزیر کشور تاکید کرد: تعیین استانداران به خاطر انتخاب بهترین ها ممکن است زمان 
بر باشد، اما در مسیر انجام است و در زمان مقرر اسامی به هیات دولت ارجاع می شود. 
احمد وحیدی روز دوشنبه در حاشیه مراسم معارفه سردار اسماعیل احمدی مقدم به 
عنوان رییس جدید دانشگاه عالی دفاع ملی درباره روند انتخاب استانداران، در جمع 
خبرنگاران، گفت: این کار در مسیر انجام است و انجام خواهد شد و هماهنگی ها را 

انجام خواهیم داد تا بهترین انتخاب را داشته باشیم.
وزیر کشور با تاکید بر این که با توجه به شرایط استان ها، موارد را با نمایندگان مجلس 
و معتمدین منطقه بررسی می کنیم، اضافه کرد: این کار امکان دارد که زمان ببرد ولی 
ارزش دارد تا بهترین ها را انتخاب کنیم و در زمان مقرر به هیات دولت ارجاع خواهد شد. 
وحیدی خاطرنشان کرد: منع تردد به دلیل وضعیت بد کرونایی وضع شده و تا زمانی که 
آمار کاهش یابد، ادامه خواهد داشت چون هنوز به وضعیت آرامش نرسیده ایم و تعداد 

فوتی ها قابل توجه است، تا وقتی وضع آرام تر شود منع تردد وجود دارد.
وی با بیان این که با هماهنگی که انجام گرفته، کسانی که می خواهند واکسن بزنند 
در ساعات منع عبور و مرور جریمه نخواهند شد، یادآور شد: می خواهیم که در فرصت 
نزدیک این منع برداشته شود. این منع برای بهبود وضعیت مردم است تا مشکل کرونا 

زودتر حل شود.
 

رئیس جمعیت هلال احمر:

هلال احمر مهر ماه 60 میلیون دز
 واکسن وارد می کند 

رئیس جمعیت هلال احمر با اشاره به تشکیل جلسات مستمر با حضور معاون اول 
رئیس جمهوری و تامین کنندگان و تولیدکنندگان واکسن کرونا، از واردات ۶۰ میلیون 

دز واکسن جدید توسط جمعیت هلال احمر از ۱۰ مهر تا ۱۰ آبان ماه خبر داد. 
کریم همتی در جلسه شورای معاونین هلال احمر گفت: از دهم مهر سال جاری تا 
۱۰ آبان ماه، هر هفته ۱۵ میلیون دز واکسن وارد کشور می شود که مجموعا ۶۰ میلیون 
دز واکسن کرونا وارد خواهد شد. امید است با این تلاش ها و با تزریق واکسن به تمامی 

مردم، گام بزرگی در راستای ایمن سازی کشور در مقابل این بیماری برداشته شود.
وی افزود: یکی از دلایل تسریع واردات واکسیناسیون، مساعدت معاون اول رئیس 
جمهوری است که با تشکیل مستمر جلسات و حضور همه طرف ها، مجوزها به سرعت 
صادر می شود. هلال احمر نیز بواسطه این همکاری داخلی و ارتباطاتی که در عرصه 
بین المللی داشته، تا به این لحظه به قول هایی که داده عمل کرده و در ادامه نیز تلاش 

می شود تا به موقع، محموله های واکسن وارد کشور شود.
رئیس جمعیت هلال احمر خاطرنشان کرد: به علت حجم زیادی از واکسن که وارد 
کشور می شود، ضرورت دارد تا تمامی ارگان ها و نهادهایی که واحدی تحت عنوان 
بهداشت و درمان دارند، در امر واکسیناسیون مشارکت کنند و در این عرصه نیروهای 
مسلح و هلال احمر اعلام آمادگی کرده اند و مشخصا می توانند بار سنگینی از دوش 

وزارت بهداشت بردارند و به واکسیناسیون سراسری سرعت بخشند.

میراث فرهنگی را فرزند ناخوانده ندانید

سه هفته ای از وزارت جناب ضرغامی بر وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری گذشته است، کسی که شاید شناخته شده ترین وزیر کابینه دولت 
سیزدهم محسوب می شد و با توجه به سوابق ایشان پیشینه ای فرهنگی دارند و به 
جای وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ترجیح داده اند بر وزارتی نوپاتر بنشینند که 
حوزه اختیار مشخص تری دارد و می تواند عملکرد ملموس تری هم داشته باشد 
و از همین رو به نظر می آمد که در میان وزرای کمتر آشنای فرهنگی کابینه ایشان 
می تواند لیدر فرهنگی دولت بوده و مشکلات فرا وزارتخانه ای این حوزه را حل کند 
و سبب توجه بیشتر به سه حوزه میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری شود 
و حتی مسائل مغفول مانده وزارتخانه را پس از تبدیل شدن به وزارتخانه حل کند 
و نشان دهد که چگونه می توان میان این سه حوزه موازنه ایجاد کرد و آنها را به هم 
پیوند زد و با توجه به سابقه حضورشان در عرصه رسانه و مدیریت فرهنگی می تواند 

رویکرد فرهنگی را به این وزارتخانه بازگرداند.
این سه گانه  به  نگاه ساده و همیشگی  به گردونه  از سه هفته  بعد  اما حالا 
بازگشته ایم که نتیجه اش سیاست زدگی خواهد بود. وزیری که از بدو ورود تنها هم 
سفره صنوف و نمایندگان عرصه گردشگری شده است بعد از مدت ها تنها از دو 
موزه بازدید کرده است که پی نوشت ایشان و نوع قرائت شأن در بازدید از مجموعه 
سعدآباد هم رویکردی سیاسی بود و هم اینکه از آن مجموعه وسیع و متنوع روایتی 
فرهنگی بیان نشد. به یاد آوریم که نخستین کلام ایشان هم در روز رأی اعتماد در 
مجلس هم به روایتی تاریخی از کتیبه ای ساسانی بازمی گشت که باز مواجهه یا 
کارکرد سیاسی را توقع داشت. در لابلای خبرهای دیگری هم که از ایشان منتشر 
شد پیشنهادی بود که میراث فرهنگی را از وزارتخانه جدا کنند و به وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی بدهند و سازمان حج و زیارت را به وزارت گردشگری بیفزایند. گویی 
جناب ایشان از سه فرزندش این پسر بزرگ تر و هزینه دار را نمی خواهد و می خواهد 

معاوضه کند تا از هزینه هایش خلاص شود.
همه این نشانه های رفتاری جناب وزیر نشان آن است که ایشان وزارت را تنها با 
رویکرد گردشگری پذیرفته اند و بیشتر توقع اقتصادی از این حوزه دارند و فرهنگ و 
میراث فرهنگی را ندیده گرفته اند یا چندان برایشان در اولویت نیست، در حالی که 
برای کشوری چون ایران با سابقه تمدنی بسیار و نقش فرهنگ ایرانی اسلامی آن 
در سطح جهانی اولویت و اعتبار با میراث فرهنگی است و قانونگذاران نیز در بدو 
تأسیس سازمان و وزارتخانه نیز این اولویت را در نام گذاری نشان داده اند و یادمان 
باشد که در نظام جمهوری اسلامی نیز که فرهنگ و هویت استوار بوده است 
میراث فرهنگی نقش هویت ساز دارد و بخش عمده ای گردشگری در کشورمان 
نیز معطوف به گردشگری فرهنگی است که باید شاخص ها و ارزش های فرهنگی 

آن را در نظر گرفت.
اما جناب مهندس ضرغامی گویا از فرهنگ خسته شده اند و سختی و شکنندگی 
میراث فرهنگی را تاب ندارند و ترجیح می دهند از آن فاصله بگیرند تا زودتر و 

سریع تر به نتیجه برسند و درگیر حساسیت ها و چالش های تخصصی آن نشوند.
استقبال اولیه از وزیر جدید این روزها در حوزه میراث فرهنگی با دلهره همراه 
شده است چرا که اگر پیش از این میراثی ها با مدارا رفتار می کردند تا در هیجانات 
سیاسی متهم نشوند و بارشان نشکند حالا باید نگران فشارهای اقتصادی و نادیده 
گرفتن ارزش های میراث فرهنگی در روایتی ساده و گذر سطحی باشند در حالی 
که میراث فرهنگی تنها چهار دیواری سنگی و گلی یا چند کاشی زرین فام و جام 
طلایی نیست بلکه هویتی است که پیش از هر درآمد و سرمایه گذاری باید پاس 
داشته شود و حرمتش حفظ شود. اما حفظ حرمت میراث فرهنگی کاری سخت و 
صعب است که غور در فرهنگ می طلبد و جدایی از سیاست و هیجانات سیاسی 
و مفاهمه ای که بعد می تواند گردشگری را هم پربار و امری زاینده و فرهنگی سازد.
کارشناس میراث فرهنگی

 مدیر حوزه های علمیه:

همه باید برای حفظ و حراست از 
دستاوردهای دفاع مقدس تلاش کنند 

و فرهنگ دفاع  تنگاتنگ حوزه  رابطه  به  اشاره  با  مدیر حوزه های علمیه 
مقدس خاطر نشان ساخت: لازم و ضروری است که همچنان دستاوردهای 
دفاع مقدس در کالبد حوزه جاری و ساری باشد و حوزه های علمیه در حفظ و 

حراست از این دستاوردها همه توان خود را به کار خواهد گرفت. 
هماهنگی  عالی  شورای  اعضای  دیدار  در  روزدوشنبه  اعرافی،  الله  آیت 
برگزار  قم  در  مدیر حوزه های علمیه  دفتر  در  که  و حوزه های علمیه  بسیج 
شد، ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس و رشادت های رزمندگان اسلام و 
ایثارگران، گفت: دستاوردهای عظیم دفاع مقدس دو دسته است، دسته اول 
دستاوردهای سخت افزاری  و ظاهری می باشد که کشور توانست در برابر تجاوز 
ابرقدرت ها از تجزیه شدن و فروپاشی خود را حفظ کند، چرا که در طی ۲۰۰ 
سال گذشته این کشور در هر جنگی شکست خورده بود، قسمتی از سرزمین 

خود را از دست داده بود.
وی افزود: دستاوردهای معنوی و الهی نیز یکی دیگر از برکات دفاع مقدس 

بود که همگان باید برای حفظ و حراست از آن تلاش کنند.
و فرهنگ دفاع  تنگاتنگ حوزه  رابطه  به  اشاره  با  مدیر حوزه های علمیه 
مقدس، خاطر نشان ساخت: لازم و ضروری است که همچنان دستاوردهای 
دفاع مقدس در کالبد حوزه جاری و ساری باشد و حوزه های علمیه در حفظ و 

حراست از این دستاوردها همه توان خود را به کار خواهد گرفت.
آیت الله اعرافی در قسمت دیگری از سخنان خود با اشاره به برخی فعالیت 
های صورت گرفته در مدیریت حوزه، خاطر نشان ساخت: در دوره مدیریت 
بنده، تلاش شده است که به سمت اقدام و عمل برویم و در طی این سال ها 

برنامه ها و اقدامات راهبردی زیادی صورت گرفته است.
امام جمعه قم افزود:  طرح آمایش  از اقدامات ارزشمند حوزه های علمیه 
و عملیاتی شده است،  کارویژه های روحانیت طراحی  بر اساس  است که 
بطوریکه ۲۰۰ کارکرد در ۴ گروه تعریف شده اند و در این راستا ۴۰ نهاد به 
منظور همکاری و تعامل مشخص شده اند که یکی از آن ها همکاری با وزارت 
آموزش و پرورش است که بیش از ۴۰ محور همکاری به امضای وزیر آموزش 
و پرورش و مدیرحوزه رسیده است و هم اکنون در حال انجام است و دیگری 

برنامه ای مشترک با ستاد کل نیروهای مسلح است.
آیت الله اعرافی اضافه کرد: فروردین ۱۴۰۱ یکصدمین سالگرد احیای حوزه 
قم خواهد بود و ما دبیرخانه ای تشکیل داده ایم و بازشناسی و بازنمایی یکصد 

ساله حوزه قم شعار سال تحصیلی پیش رو خواهد بود.
تشکر از اقدامات حوزه در پرورش طلاب انقلابی و جهادی

حجت الاسلام والمسلمین حاجی صادقی نماینده ولی فقیه در سپاه نیز در 
سخنانی با تقدیر از فعالیت های صورت گرفته در حوزه در سخنان کوتاهی، 
گفت: امروزه همه به این موضوع مهم باور دارند که ماندگاری این انقلاب و نظام 
مقدس به مردم است و ماندگاری مردم نیز به خدمت صادقه است که سپاه و 
بسیج به دنبال آن است و حوزه نیز در این میان می تواند نقش بسیار مهمی را 
ایفا کند و جا دارد از اقدامات حوزه در پرورش طلاب انقلابی و جهادی تشکر 

شود.
عالی  شورای  دبیری  که  نیز  نوری  زاده  عالم  والمسلمین  الاسلام  حجت 
هماهنگی بسیج و حوزه های علمیه را بر عهده دارد در سخنانی به نحوه پرورش 
طلاب انقلابی در حوزه پرداخت و گفت: باید با یک نگاه کلان و راهبردی 
جایگاه بسیج را در حوزه های علمیه بیش از پیش تبیین کنیم و تناسب بسیج با 
برنامه های حوزه را روشن کنیم چرا که اگر قرار است حوزویان ما امامان جامعه 

باشند بسیج طلاب نیز باید امامان سایر اقشار بسیج باشد.
وی افزود: امروزه لازم است که جایگاه بسیج را در حوزه ارتقا دهیم و برای 
اینکه طلاب ما انقلابی پرورش پیدا کنند، باید دوکار مهم و اساسی کرد، اول 
اینکه باید اندیشه ناب اسلامی و انقلابی به آنها رسانده شود و دوم اینکه یک 

حرکت و نقش آفرینی انقلابی برای آنها تعریف شود.

اخبار

محسن عبادی*

 
 رییس جمهوری گفت: متأسفانه شاهد بودیم که بعضی ها واردات واکسن یا 
حتی پیوستن کشور به سازمان شانگهای را متوقف بر پذیرش FATF کرده بودند و 

حتی در جلسات رسمی هم بر موضع خود پافشاری می کردند. 
آیت الله سید ابراهیم رییسی روز دوشنبه در دیدار جمعی از فرزندان و خانواده 
شهدا گفت: سخن و پیام شهیدان همچون سخن قرآن و پیامبر اسلام)ص( در فضا 
طنین انداز است ولی فقط گوش هایی که برای شنیدن سخن حق آماده شده اند 

طنین سخن و پیام آنان را می شنوند.
رییس جمهوری با بیان اینکه روز به روز پیام شهدا که همان پیام قرآن و پیامبر)ص( 
است، در جهان طنین افکن تر می شود، افزود: تاریخ گواه آن است که باطل هر چه 
هم تلاش کرده و در ظاهر قدرت یافته اما در نهایت رفتنی است، اما حق روز به روز 
بیشتر جلوه می کند و امروز شاهد هستیم که جلوه های حق نظیر اربعین هر روز 

بیشتر از قبل مورد توجه قرار می گیرند.
وی خانواده شهدا را پرچم های برافراشته تفکر و راه شهدا توصیف و تصریح کرد: 
شما فرزندان و خانواده شهدا نماینده فرهنگ، راه و سخن شهیدان هستید و همه 
ما در دولت و دیگر نهادهای حکومتی موظف هستیم راه نورانی شهدا را ادامه 

دهیم.
رییسی با بیان اینکه مناسب ترین افراد برای تداوم راه شهدا، خانواده معظم 
شهیدان هستند، اظهار داشت: به طور طبیعی هرکس بهتر، شهیدان و مرام آنان 
را درک کرده باشد در تداوم راه و مسیر آنان اولویت دارد؛ همانگونه که مقام معظم 
رهبری، امام راحل را بهتر از همه شناختند و امروز بهتر از هر کسی راه امام)ره( 
را تبیین کرده و به پیش می برند و هرگز هم اجازه ندادند این خط نورانی برغم 

تلاش هایی که صورت گرفت، منحرف شود.
رییس جمهوری با تأکید بر اینکه دولت نیز تلاش خواهد کرد همین مسیر نورانی 
را ادامه دهد، خاطرنشان کرد: شما نمایندگان و خانواده شهدا حتما عملکرد دولت 
را زیر نظر قرار دهید و هرجا دیدید که عملکرد یا اقدامی با راه و آرمان شهدا تطبیق 

ندارد، تذکر دهید.
وی ادامه داد: حتما برای این منظور ساز و کاری برای ارتباط مستمر و منظم 
خانواده شهدا با دولت ایجاد خواهیم کرد تا از نظرات و یاری شبکه عظیم و اثرگذار 

یادگاران شهدا بهره مند شویم.
رییسی اضافه کرد: دولت نیز باید ارتباط منظمی با شبکه عظیم خانواده شهدا 
داشته باشد و از ظرفیت های خوبی که در بین آنان است، استفاده کند. باید به 
فرزندان شهدا میدان داده شود تا جوهره وجودی خود را که از والدین شهید خود به 
ارث برده اند، به منصه ظهور برسانند، همانگونه که امام راحل به پدران جوان شما 

میدان داد تا خودشان را نشان دهند.
رییس جمهوری اظهار داشت: بنده سفارش می کنم و شما هم پیگیر باشید تا با 
وزیر کشور که از ورزای کلیدی دولت است، جلسه داشته باشید تا ساز و کاری برای 
بهره گیری شایسته از ظرفیت های موجود در خانواده های شهدا بویژه در زمینه 

مسایلی نظیر موضوع زن و خانواده ایجاد شود.
رییسی با اشاره به انتصاب رییس جدید بنیاد شهید و امور ایثارگران، تصریح کرد: 
آقای قاضی زاده هاشمی بیش از ۱۲ سال سابقه خدمت در بنیاد جانبازان دارند 
و از آنجا که تخصص ایشان نیز پزشکی است، می توانند در زمینه مساله درمان 

جانبازان که امروز یکی از مشکلات جدی این بخش است، کمک موثری کنند.
محدودیتی برای استفاده از تجارب دیگرکشورهابرای توسعه نداریم 

وی با انتقاد از اینکه خدمت رسانی به خانواده معظم شهدا در بنیاد شهید و امور 
ایثارگران در جنبه مسائل خدماتی، محدود شده و خدمات فرهنگی و اجتماعی آن 

تقریباً تعطیل شده است، خاطرنشان کرد: معتقدم که آقای قاضی زاده هاشمی 
با عنایت به تجربه خوبی که در این زمینه دارند، می توانند فعالیت های فرهنگی 
و اجتماعی بنیاد شهید را نیز فعال کرده و وجهه این بنیاد را از یک نهاد خدماتی 

صرف به بنیاد شهید واقعی که امام راحل بنیان گذاشتند، بازگردانند.
رییسی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اظهارات مطرح شده از سوی 
میهمانان جلسه، گفت: در زمینه توسعه کشور هیچ محدودیتی برای استفاده از 
تجارب کشورهای مختلف نداریم، اما برای انتخاب نسخه مناسب پیشرفت دقت 
زیادی خواهیم داشت تا این نسخه تطبیق کامل با اقتضائات ایران اسلامی داشته 

باشد.
با تکیه برتوان داخلی خیلی از کارها ممکن خواهد شد 

سبک  به  شکل دهی  در  بتواند  دولت  اینکه  به  نسبت  امیدواری  اظهار  با  ی 
زندگی تأثیر مثبتی داشته باشد، افزود: امروز فضای ارتباطی جامعه با گذشته 
خیلی تفاوت کرده و دایره ارتباطات افراد بسیار گسترده تر شده و نمی توان این 
فضای ارتباطی را محدود کرد بنابراین باید تلاش کنیم تا حد امکان این عرصه را 
مصون سازی کنیم تا جوانان و آحاد مختلف جامعه به جای آنکه صرفاً متأثر شوند، 

 بتوانند مؤثر واقع شوند.
رییس جمهوری  با تاکید بر اینکه اگر بر توان داخلی تکیه کنیم، انجام خیلی از 
کارها ممکن خواهد شد، اظهارداشت: متاسفانه شاهد بودیم که بعضی ها واردات 
 FATF واکسن یا حتی پیوستن کشور به سازمان شانگهای را متوقف بر پذیرش

کرده بودند و حتی در جلسات رسمی نیز بر موضع خود پافشاری می کردند.
رییسی تصریح کرد: در فاصله کوتاه سپری شده از دولت سیزدهم اتفاق خاصی 
نیفتاده که باعث افزایش واردات واکسن و یا پذیرش عضویت کشورمان در سازمان 
شانگهای بشود، الا اینکه کشورهای همسایه و دوست ما دیدند که دیگر توجه ما 
صرفاً به غرب نیست و ارتباط با همسایگان و کشورهای منطقه اولویت سیاست 

خارجی ایران شده است.

رییس جمهوری: 

برخی واردات واکسن را متوقف بر پذیرش FATF کرده بودند

 رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور گفت: نباید به علت ضعف 
و کم کاری برخی از افراد به چهره نظام خدشه وارد شود و همه مدیران سازمان زندان ها 

باید نسبت به مسئولیت خود پاسخگو باشند. 
محمد مهدی حاج محمدی در نشست ماهانه با مدیران کل ستادی و استانی که با 
حضور رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه برگزار شد با اشاره به وقایع اخیر 
افزود: هر چند برخی از رخدادها در محیط زندان به سبب حضور بعضی از افراد 
طبیعی است اما به واسطه اینکه ما در یک نظام اسلامی هستیم این مسائل حتی در 

کمترین شکل خود هم قابل قبول نیست و نباید رخ دهد.
وی ادامه داد:  دشمن تلاش زیادی را شروع کرده تا به واسطه اتفاقات زندان، کارکرد 
نظام اسلامی را زیر سوال ببرد و سعی می کند با بزرگنمایی، سیاه نمایی و دروغ پراکنی 
دستاوردهای حقوق بشری واقعی در زندان ها را هم زیر سوال ببرد تا از این طریق نظام 

اسلامی را مورد حمله قرار دهد.
حاج محمدی با بیان اینکه بازپروری و بازاجتماعی کردن زندانیان مهمترین هدف 
سازمان زندان ها است، گفت: در ماده ۲ آیین نامه اجرایی جدید سازمان زندان ها، بنا 
نهادن امور بر پایه احترام و ادب به عنوان اولین زنجیره فعالیت های اصلاحی و تربیتی 

تعیین شده است.
اهتمام جدی بر اجرای دقیق برنامه های اصلاحی و تربیتی 

زندان ها  در سازمان  آغاز مسئولیت  از  کرد:  زندان ها خاطرنشان  رئیس سازمان 
همه جهت گیری ها، سیاست گذاری ها، اولویت بندی ها، سفرهای مکرر استانی، 
همنشینی با زندانیان و به تصویر کشیدن اقدامات و فعالیت های زندان ها، به خاطر 
تغییر نگاه جامعه و مسئولان نسبت به زندان، زندانی و خانواده او بوده و نباید اجازه 

دهیم یک اتفاق کوچک همه آن دستاوردها را زیر سوال ببرد.
وی با بیان اینکه همه باید برای تحقق سیاست های سازمانی همدل و همراه باشند، 
گفت: قابل قبول نخواهد بود به خاطر ضعف و کم کاری ما، آسیبی به وجهه نظام 

وارد شود.

عضو شورای عالی قوه قضاییه با تاکید مجدد بر اهتمام جدی سازمان بر اجرای 
در  کارکنان  و  مدیران  همه  داشت:  اظهار  تربیتی  و  اصلاحی  برنامه های  دقیق 
زندان های سراسر کشور باید تلاش کنند تا چنین اتفاقاتی تکرار نشود و حتماً با هرگونه 

تخلف اداری برخورد می شود.
لزوم مراقبت کامل از خانواده زندانیان 

حاج محمدی به موضوع اشتغال زندانیان و حمایت از خانواده های آنان نیز اشاره 
کرد و گفت: خوشبختانه برخی از استان ها توانسته اند به نقطه هدف گذاری اشتغال 
۸۰ درصدی محکومان واجد شرایط برسند که جا دارد از همت و زحمات آنان قدردانی 

کنیم.
وی با تاکید بر لزوم مراقبت کامل از خانواده زندانیان افزود: سرکشی از خانواده 
زندانیان آغاز راه حمایت و مراقبت از آنان است. همه باید دغدغه مند باشیم و نباید 

فقط به اقداماتی مانند توزیع بسته های معیشتی بسنده کرد.
حاج محمدی خطاب به مدیران زندان های سراسر کشور گفت: در دور دوم سفرهای 

استانی، اشکالات مشاهده شده در سفرهای قبلی بررسی می شود.
اتفاقات اخیر زندان یک خسارت بزرگ بود

در ابتدای این جلسه حجت الاسلام و المسلمین علی عبدالهی رئیس مرکز حفاظت 
و اطلاعات قوه قضاییه با اشاره به لزوم رعایت موارد امنیتی در زندان ها گفت: تصور 
نکنیم که منافقان تغییر رویه داده اند یا سرویس های اطلاعاتی جهان دست از دشمنی 
با ما برداشته اند. عبدالهی اظهار داشت: اتفاقاتی که اخیرا افتاد یک خسارت بزرگ بود 
که خیلی از زحمات چندین ساله را تحت الشعاع قرار داد و البته ما را نیز متوجه برخی 

از آسیب ها در حوزه زندان کرد.
وی افزود: امروز استکبار جهانی با ابزار رسانه به جنگ با انقلاب مردمی ما آمده و اگر 

از اصول و اعتقادات خودمان دور شویم، آسیب خواهیم دید.
رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه با تشریح برخی از آسیب های موجود در 

زندان ها به تبیین نکات لازم در این زمینه پرداخت.

رئیس سازمان زندان ها:

ضعف و کم کاری برخی افراد نباید به چهره نظام خدشه وارد کند

شناسی  آسیب  ضرورت  بر  قضا  دستگاه  رییس 
عناوین اتهامی پر تکرار در پرونده های کیفری تاکید 

کرد.
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی 
اژه ای در نشست امروز شورای عالی قضایی افزود: در 
حال حاضر سه عنوان اتهامی ضرب و جرح، سرقتِ 
موجبِ تعزیر و توهین در پرونده های کیفری بیشترین 
فراوانی را به خود اختصاص داده اند که باید علت 

تکرار این اتهامات اسیب شناسی شود.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به گزارش دستگاه های 
نظارتی و امنیتی درباره ویژگی های صلاحیتی افراد 
برای انتصابات و تفویض مسئولیت ها، از اینکه در این 
گزارش ها صرفاً به نقاط ضعف افراد توجه می شود 

انتقاد کرد و خواستار تغییر این رویه شد.
وی درادامه از سخنانش با تقدیر از همکاران قضا 
و همه نخبگان و صاحب نظران و جریانات سیاسی 
که در دوره ۸۰ روزه ریاست وی بر این قوه به ارتقاء 
و کارآمدی نظام قضایی در دوره تحول و تعالی کمک 
و  نظرات  مدت  این  در  گفت:  و  کرد  تقدیر  کردند، 
ایده های راهگشایی از نخبگان و فعالین اجتماعی 
و سیاسی و حقوقی کشور دریافت کردم تعدادی از 
ان ها برای اجرا به جریان افتاد که ان شاء الله موثر 

خواهد افتاد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای گفت: 
اگر واقعاً بخواهیم تحول به معنای واقعی شکل بگیرد 
باید در کنار همت و تلاش مضاعف، ایده های نو، 
ابتکار و خلاقیت و استفاده از فناوری های نوین را 

مورد توجه قرار دهیم.
وی تصریح کرد: تحول و تعالی با کار های معمول 
روزمره بدون توجه به نوآوری رخ نمی دهد و در کنار 
که  شناسی هایی  آسیب  و  گذشته  خوب  کار های 
صورت گرفته، باید با کمک مجلس و دولت گام های 

بلند و خلاقانه برداریم نا تحول ایجاد شود.
رئیس قوه قضاییه از »سرقت موجب تعزیر«، »ضرب 
و جرح عمدی« و »توهین« به عنوان اتهامات کیفری 
که در صدر جرایم قرار دارند، نام برد و گفت که ۲۰ 
به مسائل  مربوط  نیز  پرونده های قضایی  از  درصد 
مختلف حقوقی خانواده می شود که مطالبه خسارت 
و ادعای اعسار از پرداخت بیشترین دادخواست های 

مربوطه را تشکیل می دهند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای تصریح 
کرد: اگر می خواهیم تحولی اساسی درباره مسائل 
خانواده ایجاد شود و میزان پرونده ها کاهش یابد، 
نیاز به طرح های خلاقانه و همکاری جدی دولت و 

مجلس و مسئولان فرهنگی داریم..
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای ادامه 
داد اگر یکی از موضوعات مبتلابه امروز حبس و زندان 
و اصلاح  زندانیان  بندی  به طبقه  و مسائل مربوط 
و تربیت آن ها و پرهیز از صدور احکام غیر ضروری 
حبس و توجه به خانواده های زندانیان است و آن را 
یک آسیب بزرگ در جامعه می دانیم باید برای حل این 

مسئله تدبیر اساسی کنیم.
عالی  مسئولان  اخیر  مدت  طی  داد  ادامه  وی 
قضایی بین یک تا ۳ بار به زندان ها سرکشی کردند و 

امروز از همه زندان های کشور حداقل یکبار بازدید به 
عمل امده است و آسیب شناسی صورت گرفته است.
وی با تأکید بر اینکه مراجع استعلام کننده نیز نباید 
اطلاعات خود را برای گزینش و جذب افراد منحصر به 
یک منبع کنند، بر لزوم توجه به کادرسازی برای آینده 
از میان نیرو های مستعد، کارآمد، پاکدست و متدین و 

انقلابی در همه دستگاه ها تأکید کرد.
حمایت قوه قضاییه از افشاگران فساد 

رئیس دستگاه قضا در بخش دیگری از سخنانش 
با اعلام حمایت قوه قضاییه از افشاگران فساد گفت: 
به  افراد  این  از  که  است  این  دنبال  به  قضاییه  قوه 
صورت عملی و مادی و معنوی تشکر کند در این 
راستا هم از تدوین قانون در این خصوص حمایت 
میکنیم که از کسانی که فساد یا نارسایی ها و آسیب ها 
را اعلام و مفسدان را معرفی می کنند حمایت قانونی 

شود.
در  اژه ای  محسنی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
عین حال گفت »دستگاه قضا با کسانی که در زمین 
روانی  عملیات  با  همراه  یا  می کنند  بازی  دشمن 
دشمن بویژه در فضای مجازی دروغ می گویند، اقدام 
به جعل می کنند و حرفی می زنند که آرامش مردم را 
بر هم می زند و خانواده ها را ملتهب می کند نمی تواند 

گذشت کند.«
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای گفت: 
در این میان برخی افراد مرتکب خطا می شوند که با 
امر به معروف و یک تذکر اصلاح می شوند و در این 

زمینه برخورد لازم نیست.

رییس دستگاه قضا تاکید کرد:

آسیب شناسی عناوین اتهامی پرتکرار در پرونده های کیفری
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سرطان روده و آنچه باید در مورد آن بدانیم یک متخصص بیماری های پوست و مو :

راه های انتقال و درمان
 "شپش سر" را بشناسید

یک متخصص بیماری های پوست و مو گفت: نکته مهم در درمان شپش به دلیل قدرت 
سرایت پذیری بالای آن این است که تمام افراد خانواده که دچار علامت هستند باید تحت 

نظر پزشک و درمان مناسب قرار گیرند.
دکتر رضا رباطی متخصص بیماری های پوست و مو افزود: شپش یک انگل کوچک 
است که حتی با چشم غیرمسلح نیز دیده می شود و به راحتی از فردی به فرد دیگری 
انتقال می یابد. از مهم ترین اماکنی که افراد به شپش مبتلا می شوند، مکان های شلوغ و 

پر تجمع مانند مدارس، مهدهای کودک، پادگان ها، کمپ ها است.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان این که بیماری "شپش"، 
نوعی آلودگی انگلی است، تاکید کرد. شپش دارای تخم هایی به نام "رشک" است که این 

رشک ها سفید  یا زرد رنگ هستند.
وی ایجاد حالت شوره  زدگی روی مژه ها یا به وجود آمدن دانه های کوچک کهیری شکل 

روی منطقه آلوده را از دیگر علایم شپش بیان کرد.
این استاد دانشگاه خاطرنشان کرد: به طور کلی سه دسته شپش وجود دارد، شپش 
"سر"، "تنه" و "عانه". شپش های سر معمولا در پشت گوش و گردن هستند، سرایت 
پذیری سریعی دارند و در افراد عادی در صورت حضور در محیط های آلوده بروز می کند، 
اما شپش  تنه معمولا در افراد با سطح بهداشت خیلی کم مانند افراد بی خانمان یا در 
شرایط خاص بحرانی مانند زلزله و جنگ که امکان رعایت اصول بهداشتی نیست، بروز 
می یابد. ابتلا به شپش تنه همراهی بارزی یک سری عفونت های دیگر مانند تیفوس دارد.

رباطی یکی از اصلی ترین راه های  تشخیص این انگل را دیدن شپش زنده یا رشک ها 
عنوان کرد و گفت: ممکن است اولین علامت ایجاد شپش، خارش باشد به این شکل که 
فرد مبتلا احساس می کند که چیزی روی پوست سرش در حال راه رفتن یا خزیدن است. 
در شپش عانه نیز موهای نواحی تناسلی درگیر می شود که با خارش شدید همراه است و 

عملا راه عمده انتقال شپش عانه رابطه جنسی است.
این عضو هیات علمی دانشگاه در خصوص تشخیص شپش سر و علایم بالینی آن  
اظهار داشت: شپش سر متداول ترین نوع آلودگی توسط این انگل است که معمولا 
پشت گوش بیشتر دیده می شود و در مراحل پیشرفته تر این بیماری با چشم غیرمسلح 

به راحتی قابل شناسایی است.
رباطی با تاکید بر این که برای درمان بیماری شپش باید انگل زنده و رشک های آن از 
بین برود، عنوان کرد: اگر چنانچه تخم ها یا همان رشک های شپش باقی بمانند امکان 

این که بعد از چند هفته دوباره  این بیماری ظاهر شود، وجود دارد.
وی ادامه داد: تخم ها یا رشک های شپش به شوره سر شباهت زیادی دارند؛ با این 
تفاوت که رشک ها دارای چسبندگی زیادی هستند که به راحتی از ساقه موی سر جدا 

نمی شوند.
این متخصص پوست و مو با اشاره به راه های درمان شپش گفت: نکته مهم در درمان 
شپش به دلیل قدرت سرایت پذیری بالا این است که تمام افراد خانواده در صورت داشتن 

علامت باید تحت درمان تحت نظر پزشک قرار گیرند.
وی توصیه کرد: درمان  قطعی شپش باید دو نوبت و به فاصله یک هفته، انجام شود.

متخصص بیماری های پوست و مو تاکید کرد: بعد از درمان هایی که توسط پزشک 
تجویز می شود، می توان از درمان های ساده تر مثل شست و شوی مو یا آغشته کردن 
شانه به سرکه رقیق شده برای از بین بردن کامل تخم های انگل شپش چسبیده به ساقه 

های مو استفاده کرد.
وی با تاکید بر اینکه درمان ها باید توسط پزشک متخصص انجام شود، توضیح داد: 
استفاده خودسرانه از برخی داروهای ضد شپش می تواند حساسیت زا باشد یا در مواردی 
موجب مقاوم تر شدن انگل شود. بنابراین توصیه می شود ضمن توجه به رعایت بهداشت 
فردی از درمان های خودسرانه برای از بین برد شپش پرهیز شود. با توجه به این که انگل 
شپش مدت زیادی خارج از پوست بدن زنده نمی ماند، شستشو و ضدعفونی کردن بیش 

از حد البسه لزومی ندارد، اما رعایت بهداشت کلی محیط توصیه می شود.

بهداشت دهان و دندان در هر مرحله ای از زندگی مهم است. شما باید دست کم 
روزی دو بار مسواک بزنید تا پلاک هایی که روی دندان هایتان جمع می شوند پاک 
شوند. وقتی بریس دارید، بهداشت دهان و دندان اهمیت بیشتری هم پیدا می کند.
مراقبت از دندان ها و لثه ها با بریس، هم از نظر زیبایی و هم از نظر پزشکی مطرح 
می باشد. هر چند وقتی بریس ارتودنسی دارید، مسواک زدن و نخ دندان کشیدن 
بیشتر طول خواهد کشید اما ارزش وقت و انرژی که می گذارید را دارد. وقتی 
بریس هایتان برداشته می شوند، لبخندی زیبا و سالم خواهید داشت که تمام طول 
عمرتان با شماست.ضمناً خوب است بدانید وقتی برای اولین بار بریس می گذارید 
کاملًا طبیعی است که احساس کنید دندان هایتان بزرگ شده اند و دهانتان را 
بخراشند اما بافت نرم دهانتان در عرض دو سه روز فیت شدن بریس ها سازگاری پیدا 

کرده و جوری احساس می کنید که انگار از اول بریس داشته اید.
اهمیت بهداشت دهان

بهداشت دهان و دندان به مراقبت هایی گفته می شود که برای حفظ سلامت 
دندان  و  دهان  مناسب  بهداشت  می دهید.رعایت  انجام  دندان هایتان  و  دهان 
می تواند جلوی بوی بد دهان، پوسیدگی دندان و بیماری لثه را بگیرد. وقتی اجازه 
می دهید باکتری ها در دهانتان تجمع کنند و پلاک تشکیل دهند، دچار انواع 

مشکلات در سلامتی خود خواهید شد.
حتی پیش از اینکه بریس گذاری را شروع کنید، ارتودنتیست شما وضعیت دهان 
و دندانتان را خوب بررسی کرده و از جهت هرگونه عفونت آن ها را معاینه کرده است. 
وقتی عفونتی در دهان وجود دارد، حرکت دادن دندان ها خطرناک است. اگر طی 
درمان ارتودنتیک عفونتی ایجاد شود، ارتودنتیست هیچ راهی ندارد جز اینکه درمان 

را تا رفع کامل عفونت متوقف نماید.
چگونه با وجود بریس ها بهداشت دهان و دندان خود را حفظ کنید؟

بهداشت دهان و دندان با یا بدون بریس نباید فرقی داشته باشد. مسواک زدن، نخ 
دندان کشیدن و چکاپ توسط دندان پزشک همگی طی درمان اهمیت دارند. فقط 
وقتی که بریس دارید باید از تکنیک متفاوتی برای مسواک زدن و نخ دندان کشیدن 

استفاده نمایید. کار خیلی سختی نیست؛ فقط کافیست کمی تمرین و حوصله 
کنید تا به آن عادت کنید.

وقتی بریس دارید روزی چند بار باید مسواک بزنید؟
شما باید بعد از هر وعده غذایی و پیش از خواب دندان هایتان را مسواک بزنید. 
ضمناً باید با دقت مسواک بزنید و هر بار که غذای شیرینی خوردید نیز مسواک 
بزنید، بنابراین شاید لازم شود سه تا چهار بار در روز این کار را انجام دهید. برای 
بریس دارید مسواک زدنتان کمی  به خرج دهید، وقتی  مسواک زدن حوصله 
طولانی تر خواهد بود زیرا شکاف ها و گوشه های زیادی در دهانتان وجود دارند و باید 

برای تمیز کردنشان وقت بگذارید.
چه نوع مسواکی برای شما مناسب است؟

اینکه از مسواک دستی یا برقی استفاده کنید انتخاب خودتان است. درست 
مسواک زدن مهم تر از نوع مسواکی است که استفاده می کنید.

آیا جایگزینی برای مسواک زدن وجود دارد؟
اگر بعد از ناهار یا میان وعده امکان مسواک زدن برایتان وجود ندارد، یادتان 
باشد که دهانتان را کاملًا با آب بشویید تا ذرات باقیمانده غذا که در اطراف سیم ها 
و بِراکت ها جمع شده اند خارج شوند. البته این کار هرگز جایگزین مسواک زدن 
نمی شود اما تا زمانی که بتوانید مسواک بزنید حتماً دهانتان را با آب بشویید. 

دست کم صبح ها و شب ها مسواک بزنید و نخ دندان بکشید.
آیا با داشتن بریس می توانم نخ دندان بکشم؟

نخ دندان کشیدن یک بخش ضروری از بهداشت دهان و دندان است. نخ دندان 
کشیدن تنها راه تمیز کردن بین دندان ها و خط لثه می باشد. ارتودنتیست شما سوپر 
فلاس را به شما توصیه می کند که استفاده از آن آسان تر بوده و آسیب کمتری به 
بریس هایتان می زند. همچنین می توانید از مسواک های کوچک بین دندانی برای 

تمیز کردن بریس ها استفاده کنید.
دندان ها و بریس ها را مسواک بزنید

بعد از خوردن غذا، دندان ها را مسواک بزنید. چه با مسواک دستی و چه با مسواک 

برقی، از خمیردندان یا ژل فلورایددار استفاده کنید. فلوراید از مینای دندان ها 
محافظت می کند. از خمیردندان های سفیدکننده استفاده نکنید چون عامل 
سفیدکننده فقط روی قسمت هایی اثر می گذارد که به آن ها برسد و زیر براکت ها 
سفید نخواهند شد. صبر کنید تا بریس ها برداشته شوند و سپس شروع به استفاده 
از این محصولات کنید تا دندان هایتان یکدست سفید شوند.از دندان های بالایی 
شروع کنید، مسواک را با زاویه ۴۵ درجه نسبت به بالای براکت ها نگه دارید و با 
حرکات کوچک دورانی مسواک را روی نیمه بالایی دندان ها حرکت دهید. این کار 
اجازه می دهد مسواک، دندان ها و براکت ها و سیم ها را تمیز کند. داخل دندان های 
بالایی و تمام سطوح صاف را مسواک بزنید. نیمه ی پایینی را نیز با همین زاویه و 
حرکات مسواک بزنید. اگر مسواک شما تمام ذرات غذا را خارج نمی کند از مسواک 
بین دندانی استفاده نمایید. این مسواک برای تمیز کردن هر فضا و فاصله کوچکی 

مناسب است و دسترسی به جاهایی دارد که مسواک معمولی ندارد.
نخ دندان بکشید

اشاره تان  انگشت های  را دور  آن  و  بردارید  نخ دندان  بیست سانتی متر  تقریباً 
بپیچید، بین سیم و دندان ها را نخ بکشید و با فشار ثابتی به آرامی نخ دندان را بین 

دندان ها و به سمت لثه حرکت دهید تا پلاک و ذرات غذا خارج شوند.
دندان ها و بریس ها را چک کنید

نگاهی به دندان هایتان بکنید تا مطمئن شوید تمام ذرات غذا و پلاک ها را پاک 
کرده اید. براکت ها و وایرها را نیز چک کنید تا چیزی شل یا شکسته نشده باشد.

نکات بهداشتی مهم دیگر
حالا که دندان هایتان تمیز شده اند سعی کنید تا وعده غذایی بعدی چیزی 
نخورید، اما اگر میان وعده ای می خورید حتماً انتخاب سالمی داشته باشید. بهتر 
است چیزهای شیرین را مستقیماً بعد از غذای اصلی تان و پیش از مسواک زدن 
بخورید. خوردن و نوشیدن چیزهای شیرین بین وعده های غذایی می تواند باعث 
شود قندها روی دندان ها و بریس ها ساعت ها بمانند که پوسیدگی و لک ایجاد 

کنند.
مسواکتان را مرتباً عوض کنید

اگر برس های مسواک از کارافتاده شوند نمی توانند به طور مؤثر عمل کنند. 
دندان پزشک ها توصیه می کنند هر سه ماه مسواکتان را عوض کنید. اما بریس ها 
می توانند باعث شوند مسواک زودتر کهنه شود. پس هر وقت دیدید برس های 

مسواک دیگر صاف و مرتب نیستند حتماً آن را عوض کنید.
به دندان پزشک مراجعه کنید

درست است که به طور منظم به ارتودنتیست خود مراجعه می کنید اما ویزیت 
توسط دندان پزشک مسئله ی دیگری است. شما زمانی که بریس دارید هم باید هر 

شش ماه به دندان پزشک مراجعه کنید تا دندان هایتان حرفه ای تمیز شوند.
توصیه های غذایی

غذاهایی هستند که می توانند وایرها و کش ها را بشکنند یا پاره کنند. از خوردن 
غذاهای سفت مانند مغزها و بیسکوئیت های سفت خودداری کنید. غذاهایی مانند 
سیب و هویج نیز باید پوره یا خرد شوند تا هنگام خوردن به بریس ها فشار وارد نکنند. 
از خوردن غذاهای چسبناک مانند تافی یا شکلات بار و کارامل نیز پرهیز کنید. 

آدامس هم نباید بجوید!
عادت هایی مانند ناخن جویدن، مداد جویدن و فشار دادن زبان به دندان ها 
عادت های اضطرابی هستند که می توانند بریس ها را بشکنند، پس نسبت به این 

عادت ها هشیار باشید و متوقف شان کنید.
یادتان باشد که اگر بریس آسیب ببیند مجبورید وقت بگذارید و به ارتودنتیست تان 
مراجعه کنید، هزینه ی اضافی بپردازید و طول درمانتان هم طولانی تر خواهد شد. 

بریس شکسته نمی تواند دندان هایتان را اصلاح کند!

آیا جایگزینی برای مسواک زدن وجود دارد؟

مردم نگران عوارض واکسن »نوجوانان« نباشند؛بهداشت دهان و دندان چیست؟

بهترین واکسن برای نوجوانان چیست؟

دبیر کمیته علمی کشوری کرونا با بیان اینکه واکسن کرونا عارضه خیلی 
مهمی در نوجوانان ایجاد نمی کند، گفت:هر واکسنی که از سوی سازمان 

غذا و داروتایید شود می تواند در نوجوانان ۱۲ تا ۱۸ سال استفاده شود.
حمیدرضا جماعتی، دبیر کمیته علمی کشوری کرونا در خصوص اما 
و اگرهای واکسیناسیون کودکان و نوجوانان، اظهار کرد: در حال حاضر 
انجمن های حمایت از کودکان در بسیاری از کشورهای جهان توصیه کرده 

اند که واکسن ضد کرونا برای نوجوانان ۱۲ تا ۱۸ سال استفاده شود. 
وی با بیان اینکه واکسن کرونا عارضه خیلی مهمی در نوجوانان ایجاد 
نمی کند و شاید در تعداد کمی از این گروه سنی به صورت درد در ناحیه 
محل تزریق، تب و لرز خفیف و سردرد بروز کند، گفت: والدین نگرانی در 

تزریق واکسن کرونا به فرزندانشان نداشته باشند.
 جماعتی با اشاره به اینکه اکنون در کشورهای اروپایی، آمریکا و بسیاری 
از دیگر کشورهای جهان واکسیناسیون کودکان در حال انجام است، گفت: 
واکسن ها معمولا ایمن هستند و عارضه جدی برای فرد به وجود نمی آورند. 
واکسن کرونا هم از این قاعده مستثنی نیست و عوارض جدی ایجاد نمی 
کند.  دبیر کمیته علمی کشوری کرونا با تاکید بر اینکه براساس مطالعات 
انجام شده، واکسن کرونا عارضه خیلی مهمی در نوجوانان ایجاد نمی کند 
و شاید در تعداد کمی از این گروه سنی به صورت درد در ناحیه محل تزریق، 
تب و لرز خفیف و سردرد بروز کند، عنوان کرد: این عوارض معمولا کوتاه 

مدت بوده و طی یک تا دو روز از بین می رود.
 والدین نگرانی در تزریق واکسن کرونا به فرزندانشان نداشته باشند

 وی با تاکید بر اینکه والدین نگرانی در تزریق واکسن کرونا به فرزندانشان 
نداشته باشند، بیان کرد: از زمان شیوع کرونا تاکنون نزدیک به ۲۰۰ میلیون 
نفر در دنیا به این بیماری مبتلا شده اند که از این تعداد حدود ۴ میلیون مرگ 

گزارش شده است.
 جماعتی تصریح کرد: خوشبختانه براساس آمار ارائه شده درگیری کودکان 
نسبت به والدین بسیار کمتر بوده است و حدود ۵ درصد از موارد درگیری 
مربوط به کودکان بوده است. بسیاری از کودکان علائم بسیار خفیف تری 
نسبت به بزرگسالان داشتند و اغلب این بیماری به صورت تب، سرفه و ضعف 
و بدن درد در آنها بروز می کند.  دبیر کمیته علمی کشوری کرونا با بیان اینکه 
تعداد کمی از کودکان به دلیل ابتلا به کرونا در بیمارستان بستری شده اند، 
عنوان کرد: البته یک سوم آنهایی که به دلیل درگیری ریوی بستری شده اند 

بیماری شدیدی داشته و در آی سیو هستند.
 واکسیناسیون در کودکان و نوجوانان بسیار اهمیت دارد

 دبیر کمیته علمی کشوری کرونا ادامه داد: اغلب کودکانی که بیماری 
کودکان  دیگر  به  نسبت  بیشتری  ریسک  دارند  عروقی  قلبی  یا  تنفسی 
اند.  داشته  کرونا  به  ابتلا  پی  در  ریوی  و  تنفسی  نارسایی  درخصوص 
واکسیناسیون نوجونان از شدت بیماری، بستری شدن و درگیری ریوی این 

گروه سنی جلوگیری خواهد کرد. 
 وی با تاکید بر اینکه واکسیناسیون در کودکان و نوجوانان بسیار اهمیت 
دارد، گفت: کودکانی که واکسینه شده اند علاوه بر اینکه نسبت به اطرافیان 
ایمن می شوند از سوی دیگر سبب می شود که زودتر به مدرسه رفته  و 
عوارض ناشی از خانه ماندن همچون مشکلات روحی، جسمی و خانوادگی 

که حدود یک سال و نیم است وجود دارد، رها می شوند.
 بهترین نوع واکسن کرونا برای نوجوانان ۱2 تا ۱۸ سال

  جماعتی افزود: توصیه ما این است که واکسیناسیون در نوجوانان ۱۲ تا 
۱۸ سال انجام شود؛ واکسیناسیون کودکان کمتر از این سال هنوز در حال 
مطالعه بوده و دُز واکسنی که باید به آنها تزریق شود در حال بررسی است. 

مطالعات هنوز کامل نشده و بعد از اتمام تصمیم نهایی اخذ خواهد شد.
دبیر کمیته علمی کشوری کرونا با اشاره به اینکه واکسیناسیون در سنین 
۱۲ تا ۱۸ سال در اکثر کشورها در حال انجام است، به نوع واکسن تزریقی 
به این گروه سنی اشاره و عنوان کرد: به طور کلی هر واکسنی که از سوی 
سازمان غذا و داروی کشور تایید شود می تواند در نوجوانان ۱۲ تا ۱۸ سال 

استفاده شود و نیازی نیست که به سمت و سوی واکسن خاصی برویم.
 وی تاکید کرد: در کشورهای دیگر هم از تمامی واکسن هایی که توسط 
سازمان غذا و داروی آن کشورها تایید شده، برای واکسیناسیون نوجوانان 

استفاده می کنند.
 

مطالعات نشان می دهد؛
چای سبز ریسک سرطان را کاهش می دهد

به گفته محققان کاتچین و EGCG موجود در چای سبز، احتمال ابتلا به 
سرطان را کاهش می دهند.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از دیلی اکسپرس، در چین و ژاپن قرن 
هاست که از چای سبز به عنوان دارو استفاده می شود. آنها ادعا می کنند که 
چای سبز به کنترل قند خون، کلسترول، فشار خون و وزن کمک می کند. 
چای سبز را می توان به عنوان نوشیدنی یا به صورت مکمل مصرف کرد و 

برخی معتقدند که ممکن است از انواع خاصی از سرطان جلوگیری کند.
چای سبز سیستم ایمنی را برای مبارزه با بیماری ها و افزایش طول عمر 

قوی می کند.
برگ های چای سبز حاوی آنتی اکسیدان های قوی به نام پلی فنول هستند 
که از سرطان، بیماری های قلبی، پوکی استخوان و سایر بیماری های مزمن 
جلوگیری می کند. کاتچین یک آنتی اکسیدان طبیعی است که در چای 
سبز یافت می شود و به جلوگیری از آسیب سلولی کمک می کند و می تواند 
تشکیل رادیکال های آزاد را در بدن کاهش دهد. EGCG خاصیتی است 
که محققان معتقدند به فواید قوی چای سبز برای سلامتی کمک می کند. 
طبق اعلام مؤسسه تحقیقات سرطان بریتانیا، ماده موجود در چای سبز که 
 gallate-۳-epigallocatechin فایده بیشتری دارد، کاتچین است که به آن
 ،EGCG .می گویند. همچنین حاوی کافئین و تئانین هم است ) )EGCG
ماده مفید چای سبز، به شکل عصاره چای سبز موجود است. فعالیت های 
پیشگیرانه سرطان چای سبز و ترکیب اصلی آن ) )EGCG توسط دانشمندان 
سراسر جهان به طور گسترده مورد مطالعه قرار گرفته است. به گفته محققان 
مؤسسه تحقیقات سرطان بریتانیا، »ما بیش از ۳۰ سال است که پیشگیری 
از سرطان را با چای سبز مطالعه کرده ایم. ترکیب EGCG و ترکیبات ضد 
در موش های  فعالیت ضدسرطانی  اثر  افزایش  و  آپوپتوز  باعث  سرطانی 
آزمایشگاهی شد و همچنین افزایش هم افزایی فعالیت ضدسرطانی در برابر 

رده های سلولی سرطانی انسان را نشان داد.«
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رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس:

ظرفیت مرکز تحقیقات اسلامی مجلس 
متصل به بدنه حوزه است

 رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس گفت: ظرفیت این مرکز به دلیل تشکیل 
شورای سیاستگذاری به بدنه حوزه علمیه وصل شده است و نباید این فرصت های مهم 

و مغتنم، از دست برود.
افزود:امروز  درقم  درنشستی  نیا  رجایی  مهدی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
بالقوه زیادی درحوزه های علمیه در مباحث حقوقی و قانونی وجود  ظرفیت های 
دارد که برای بالفعل کردن آنها نیازمند حمایت بیشتر مجلس شورای اسلامی بویژه 

فراکسیون روحانیون هستیم وآنها باید مدعی اسلامی سازی قوانین باشند.  
وی با اشاره به سختی کار در عرصه قانونگذاری بیان داشت: مرکز تحقیقات اسلامی 
مجلس برای کار در عرصه قانونگذاری، نه تنها باید نظام های حقوقی و تجربه های 
روز دنیا را بشناسد بلکه باید بر اساس مبانی اسلامی اجتهاد کند و باید یک سیستم 

قانونگذاری مستند به اجتهاد اسلامی شکل بگیرد.
رجایی نیا خاطرنشان کرد:  همه تلاش ما در نظام اسلامی این است که قوانین را 
بتوانیم اسلامی کنیم، نه تنها بگوییم مخالف شرع نیست بلکه بر اساس شرع و مبتنی 
بر ارزش های اسلامی آن را تصویب کنیم، این امر نیازمند این بود که حوزه از نظر علمی 
در عرصه قانونگذاری ورود جدی داشته باشد و متاسفانه هنوز زمینه های لازم برای این 

کار فراهم نشده است.
وی گفت: مرکز تحقیقات اسلامی مجلس به عنوان یک میراث خوب و نهال غرس 
شده در دل حوزه علمیه قم، باید تقویت شود تا به هدف نهایی خود که همان اسلامی 

شدن قوانین است، دست پیدا کند.
وی اظهارداشت: احساس می شود، هنوز برای مجلس و فراکسیون روحانیت جایگاه 
و اهمیت مرکز تحقیقات اسلامی مجلس و فرآیند ارتباط حوزه با قانونگذاری خوب جا 
نیفتاده است و انتظار ما این است روحانیون مجلس برای اجرای اصل چهارم قانون 
اساسی و سیاست های کلی نظام قانونگذاری در کنار سایر نمایندگان مجلس، حامی 
مرکز باشند. رجایی نیا گفت: مرکز تحقیقات اسلامی مجلس در قالب چهار گروه 
فرهنگی و اجتماعی، اسلام و سیاست، حقوقی و اقتصادی فعالیت های علمی خود 
را پیش می برد، ولی برای اینکه از ظرفیت های حوزوی و علمی به خوبی استفاده 
شود، نیاز به حمایت بیشتر داریم، کارشناسان مرکز کل قوانین کشور را در ۱۰۰ حوزه 
اقتصادی، فرهنگی، سیاسی و اجتماعی و حقوقی تقسیم بندی کرده اند، در حوزه 
نیز کارگروه هایی می توان در حوزه تشکیل داد که از نظر شرعی واسلامی همه اینها 
را بررسی کنند، هدف نباید تنها از بین بردن تعارض در قوانین باشد بلکه از حوزه این 
انتظار می رود که یک دور قوانین کشور را بازنگری، آسیب شناسی و پیشنهادات خود 

را به مجلس ارائه دهند.

  رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم :

حوزه  برای نظام اسلامی کادرسازی کند
 رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ضمن تاکید براهمیت کادرسازی  و تربیت نیرو 

برای نظام اسلامی از سوی حوزه، آن را درشرایط کنونی ضروری دانست.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری درآیین تودیع ومعارفه مدیر سابق و سرپرست 
جدید مدرسه عالی انوار طاها در قم براهمیت کادرسازی  و تربیت نیرو برای نظام 
اسلامی از سوی حوزه تاکید و آن را در شرایط کنونی ضروری دانست و اظهار داشت: 
بعد از ۴۲ سال از پیروزی انقلاب اسلامی، هنوز مجموعه مستقلی برای این کار در 

حوزه آماده نشده است.
رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم افزود: نظام به افرادی در سطح مدیریت 
نیازمند است که دارای علم  و مهارت لازم باشند، داشتن این ۲ بال، برای پذیرش 

مسئولیت امری ضروری است.
عضو هیات رئیسه مجلس خبرگان، بیان داشت: اگر فردی در نظام اسلامی که 
می خواهد مسئولیتی را قبول کند، ۲ بال علم ومهارت  و توانایی لازم را همزمان داشته 

باشد، قطعا موفقیت او درانجام مسئولیت بسیار موثر خواهد بود.
وی تصریح کرد: باید مجموعه ای در حوزه ایجاد شود و اقدام به تربیت  و کادرسازی 
برای نظام در ۲ رده علم ومهارت آموزی برای پذیرش مسئولیت های مختلف کند، اگر 
فردی از توانایی و بنیه علمی  و مهارت لازم درانجام کار و مسئولیتی برخوردار باشد، 
درانجام وظایفش موفق تر خواهد بود. حسینی بوشهری گفت: اینجا حوزه علمیه 
است و فضای معنوی آماده شده، فرد و طلبه موفق نیز کسی است که از این دریای 
خروشان علمی  و تربیتی برای رشد علمی وتربیتی خود به کارگیرد و اگر این چنین شود، 
آن فرد سود کرده، و این بالاترین ارزش می باشد.      درادامه این آیین از زحمت های 
حجت الاسلام عبداللهی، مدیر سابق قدردانی، و حجت الاسلام جعفری به عنوان 

سرپرست جدید مدرسه عالی انوار طاها معرفی شد
  

ناجا مامور پاسخگو مورد تجلیل قرار دهند؛

قدردانی وزیر کشور از اقدام هوشمندانه 
کارشناس پلیس 110 قم

 جانشین فرماندهی کل نیروهای مسلح در امور نیروی انتظامی در تماس با فرمانده 
نیروی انتظامی با قدردانی از اقدام هوشمندانه کارشناس پلیس ۱۱۰ قم از سرتیپ 

حسین اشتری خواست به نحو مناسب مامور پاسخگو مورد تجلیل قرار گیرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، احمد وحیدی در این تماس با تاکید بر 
ضرورت تقویت بیشتر جایگاه نیروی انتظامی در افکار عمومی، گفت: نیروی انتظامی 

پناهگاه و ملجا امن و مطمئن مردم است.
وزیر کشور با اشاره به اینکه همانطور که مقام معظم رهبری فرمودند عملکرد نیروی 
انتظامی باید عاقلانه، مدبرانه و برای مردم اعتماد آفرین باشد، افزود: باید با تقویت 
حرکت های اعتماد ساز و امید آفرین، جایگاه این سازمان مهم در کشور نزد مردم عزیز 
ایران تقویت شود. در پی تماس یک هموطن با مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ قم، 
در قالب سفارش غذا که به منظور درخواست کمک صورت گرفت، هوشیاری مأمور 
پلیس باعث شد تا با درخواست پاسخ »بله-خیر« از شخص تماس گیرنده و آگاهی از 
مزاحمت ایحاد شده برای وی، بلافاصله موضوع به ماموران گشت کلانتری ۱۹ توحید 

اعلام و با حضور سریع پلیس در محل، شخص مزاحم دستگیر شود.

مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم خبرداد:

تاسیس دبیرخانه دائمی قصه گویی در قم
مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان قم از آغاز به کار دبیرخانه 

دائمی قصه گویی استان قم خبر داد.
حامد حجتی در آیین اختتامیه مرحله استانی بیست و سومین جشنواره بین المللی 
قصه گویی، بیان کرد؛ تعریف قصه و قصه گویی یک فرهنگ شفاهی است که بسیار 
در زندگی ما ایرانی ها مهم است و جریان ساز است. ایشان اشاره کرد، این فعالیت 
امروزه نیز برای کودکان می تواند اتفاقات مهمی را رقم بزند، اهتمام کانون پرورش 
فکری به مسئله ای به نام قصه گویی ازآن جهت قابل تأمل است که استان قم با توجه به 
توانمندی های فرهنگی و هنری می تواند به قطب قصه گویی کشور تبدیل شود چراغ 
قصه گویی برای همیشه در فعالیت های فرهنگی روشن باشد. وی افزود، دبیرخانه 
دائمی قصه گویی در استان قم از روز ۲۰ شهریور کار خود را آغاز کرده و در طی سال با 
تولید قصه و فعالیت های مختلف درزمینهٔ قصه گویی در طول سال پویاتر خواهد بود. 
حامد حجتی اشاره کرد، ما برای اینکه فرهنگ ناب خود را به بچه ها منتقل کنیم و به 
آن ها هویت ببخشیم لازم است موضوع قصه گویی راکمی فراتراز یک جشنواره ببینیم.

 
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم  خبرداد:

راه اندازی مجدد خط اتوبوس شهرک قدس 
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم گفت: با اضافه شدن اتوبوس های جدید 

تا یکماه آینده ناوگان حمل و نقل عمومی در شهرک قدس مجدد راه اندازی می شود.
نیک با اعلام این خبر افزود: ۵۲ اتوبوس جدید به زودی به سیستم حمل و نقل 
عمومی قم افزوده می شود که با ورود آن ها ظرفیت حمل و نقل عمومی تقویت خواهد 
شد. نیک در خصوص حذف برخی خطوط حمل و نقل درون شهری گفت: پس از 
شیوع ویروس کرونا ناوگان خصوصی این سازمان به دلیل عدم کارکرد از سیستم 
حمل و نقل عمومی درون شهری قم حذف شد که این اقدام موجب حذف اتوبوس از 

خطوطی که تقاضای سفر کمتری دارند شد.

سید حسین فدایی حسین  تاکید کرد:

لزوم تشکیل دبیرخانه تئاتر خیابانی 
در استان قم 

عضو هیئت داوران جشنواره تئاتر خیابانی افلاکیان بر لزوم تشکیل دبیرخانه تئاتر 
خیابانی در استان قم تأکید کرد و گفت: این دبیرخانه می تواند جشنواره های مختلفی 
را در موضوعات گوناگون برگزار کند و از این طریق، توجه به تئاتر خیابانی استمرار داشته 

باشد.
این گونه  و گفت:  اشاره کرد  تئاتر خیابانی  به ظرفیت  فدایی حسین  سید حسین 
از نمایش نیازی به سالن و نور و دکور ندارد و گروه های هنری بدون امکانات خاصی 

می توانند نمایش خود را اجرا کنند که یک مزیت مهم به شمار می رود.
وی ادامه داد: در شرایط فعلی که برای حضور مخاطب در سالن نمایش محدودیت 
وجود دارد، امکان خوبی برای گروه های نمایش های خیابانی فراهم شده تا با رعایت 
فاصله گذاری بتوانند نمایش خود را در سطح شهر اجرا کنند. عضو هیئت داوران جشنواره 
تئاتر خیابانی افلاکیان یادآور شد: باید خیلی قبل تر از ظرفیت تئاتر خیابانی در قم 
استفاده می شد اما حالا که از این ظرفیت برای برگزاری رویداد تئاتر افلاکیان با موضوع 

دفاع مقدس بهره گیری شده است، جای قدردانی از برگزارکنندگان دارد.
تئاتر خیابانی را نباید منحصر به یک موضوع خاص کرد 

وی با تأکید بر اینکه تئاتر خیابانی را نباید منحصر به یک موضوع خاص کرد، افزود: 
هر زمان که امکان اجرای نمایش در فضای باز وجود داشته باشد، می توان نمایش هایی 

متناسب با مناسبت ها تولید کرد و اجرای خیابانی داشت.
عضو هیئت داوران جشنواره تئاتر خیابانی افلاکیان بر لزوم تشکیل دبیرخانه تئاتر 
خیابانی در استان قم تأکید کرد و گفت: این دبیرخانه می تواند در مناسبت های مختلف، 
جشنواره هایی را در موضوعات گوناگون برگزار کند و از این طریق، توجه به تئاتر خیابانی 
با اشاره به اجرای شش گروه منتخب جشنواره  استمرار داشته باشد. فدایی حسین 
تئاتر خیابانی افلاکیان، گفت: با توجه به اینکه قم شهر مستعدی در هنرهای نمایشی 
محسوب می شود، بنده انتظار داشتم تعداد آثار بیشتری به جشنواره راه پیدا می کرد با 

اینکه محدودیت هایی در انتخاب آثار وجود داشت.
وی افزود: بیشتر آثار جشنواره جای کار بیشتری داشت و از کیفیت لازم برخوردار نبود 
که باید با یک برنامه ریزی بلندمدت، شرایط را برای ارتقای کیفی گروه های نمایشی فراهم 
کرد. عضو هیئت داوران جشنواره تئاتر خیابانی افلاکیان تصریح کرد: بیشتر نمایش های 
منتخب از نظر نمایشنامه ضعف اساسی داشتند و اگر بعضی اجراها نتوانست انتظار 

داوران را برآورده کند به دلیل ضعف جدی در نمایشنامه  بود.
ظرفیت فراوانی برای نگارش متن قوی در موضوع شهدا وجود دارد 

فدایی حسین با بیان اینکه ظرفیت فراوانی برای نگارش متن قوی به لحاظ موضوعی 
وجود دارد، گفت: در قم نویسنده های توانمندی فعالیت دارند که اگر حمایت شوند، 

می توانند نمایشنامه با موضوع شهدای قم بنویسند و آثار بومی بیشتری خلق کنند.
وی افزود: پیشنهاد می کنم برای سال آینده، ابتدا گروه ها شناسایی شوند و متون 

نمایشی در اختیار آنها قرار گیرد و کلاس های آموزشی نیز برای آنان برگزار شود.
عضو هیئت داوران جشنواره تئاتر خیابانی افلاکیان با تأکید بر اینکه برگزاری جشنواره 
باید همراه با آموزش باشد، گفت: تنها مسئله ای که باعث پیشرفت می شود، رقابت در 
عین آموزش است؛ باید در قالب برگزاری نشست های نقد و بررسی، گروه ها نسبت به نقاط 

ضعف و قوت خود آگاه شوند.
فدایی حسین با ابراز خرسندی از برگزاری جشنواره تئاتر خیابانی افلاکیان، تأکید کرد: 
صحبت های بنده ممکن است انتقادی باشد اما ناامید کننده نیست، نقدهای بنده از سر 
دلسوزی و برای تقویت کیفیت آثار تولیدی است تا ان شاءالله در دوره های بعد شاهد تولید 

آثار فاخری با موضوع ایثار و شهادت باشیم.
 

اصغر نوبخت عنوان کرد

رویش نسل جدید هنرجویان تئاتر قم
 در جشنواره افلاکیان  

عضو هیئت داوران جشنواره تئاتر خیابانی افلاکیان در رابطه با کیفیت آثار داوری شده 
این جشنواره، گفت: بخشی از آثار این جشنواره را نسل جدید هنرجویان تئاتر قم راهی 

جشنواره کرده بودند که به لحاظ درام و کارگردانی و بازیگری رضایت بخش بود.
اصغر نوبخت با اشاره به برگزاری جشنواره تئاتر خیابانی افلاکیان، گفت: با توجه به 
اینکه فعالیت های نمایشی از آغاز شیوع کرونا تعطیل شده بود، برگزاری این جشنواره 

توانست شور و نشاط خاصی در میان اهالی تئاتر قم ایجاد کند.
وی با قدردانی از اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم برای برگزاری جشنواره تئاتر 
خیابانی افلاکیان با موضوع ایثار و شهادت، گفت: برگزاری این گونه جشنواره ها برای 

یادآوری و نمایش جان فشانی های شهدای عزیز انقلاب لازم و ضروری است.
عضو هیئت داوران جشنواره تئاتر خیابانی افلاکیان در رابطه با کیفیت آثار داوری شده 
این جشنواره، گفت: بخشی از آثار این جشنواره را نسل جدید هنرجویان تئاتر قم راهی 

جشنواره کرده بودند که به لحاظ درام و کارگردانی و بازیگری رضایت بخش بود.
نوبخت افزود: موضوع آثار ارزشمند بود اما انتظار می رفت هم متن های قوی تری به 

جشنواره برسد و هم آثار بیشتری به محوریت شهدای قم تولید شود.
وی با اشاره به ضعف متن های نمایشی بخشی از آثار جشنواره تئاتر خیابانی افلاکیان، 
گفت: هنرمندان قم از محدودیت های فعلی برای خود یک فرصت بسازند و با مطالعه 
سبک زندگی شهدای قم و رشادت ایثارگران استان در دفاع مقدس، متن های قوی تر و آثار 
باکیفیت تری تلاش کنند. عضو هیئت داوران جشنواره تئاتر خیابانی افلاکیان خاطرنشان 
کرد: در هر صورت با توجه به شرایط کرونایی نمی توان انتظار بسیاری داشت اما همین که 

گروه های نمایشی به بهانه این جشنواره به تولید آثار پرداختند، ارزشمند است.
 

  مسئول کمیته مشاوره  و روان شناسی ستاد حوزوی بحران کرونا :

108 هزار مشاوره کرونایی 
توسط طلاب مشاور انجام شد

مسئول گروه یاوران سلامت روان موسوم به کمیته مشاوره  و روان شناسی ستاد حوزوی 
بحران کرونا گفت: ۱۰۸ هزار و ۳۹۰ مشاوره از سوی ۳۸۰ تَن طلبه مشاور درسطح کشور 

انجام گرفته است.
آن  از زمان تشکیل  این ستاد  از عملکرد  ارائه گزارشی  با  حجت الاسلام رضا مهکام 
تاکنون، اظهار داشت: گروه یاوران سلامت روان به طور رسمی از ابتدای شیوع ویروس 
کرونا، با حمایت ستاد حوزوی بحران حوزه علمیه قم و با عنوان کمیته مشاوره به طور 
رسمی، همه جانبه و عملیاتی کار خود را دربسترهای مختلف خدمت رسانی به بیماران 
کرونایی آغاز نمود. وی افزود: از جمله فعالیت های این کمیته، می توان به تولید محتواهای 
متناسب با شرایط روانی جامعه، روحیه و امید بخشی به بیماران بستری دربیمارستان ها و 
منازل به صورت حضوری  و تلفنی، آرامسازی بازماندگان داغ دیده و حمایت های مادی از 
خانواده های نیازمند داغدیده ومبتلا به کرونا اشاره کرد. مسئول کمیته مشاوره وروانشناسی 
ستاد حوزوی بحران وحوادث غیرمترقبه، خاطرنشان کرد: درمجموع ۱۲ استان درسطح 
کشور دارای نیروی طلبه جهادی برای مشاوره دربیمارستان ها جهت مقابله با همه گیری 
کرونا هستند که توسط گروه یاوران سلامت روان، سازماندهی شده اند، دربین این استان 
ها کردستان و سپس قم بیشترین تعداد مشاور را دارا بوده اند. وی تعداد ویزیت های صورت 
گرفته از سوی مشاوران گروه یاوران سلامت روان بالغ بر ۱۰۸ هزارو۳۹۰ مورد ذکر کرد، و 
گفت: این تعداد مشاوره از سوی ۳۸۰ نفر طلبه مشاور در سطح کشور انجام گرفته است. 
مهکام تصریح کرد: براساس آمار ثبت شده و با توجه به اینکه بیشترین میزان تنیدگی 
تا ۶۰ سال مشاهده می شود، تعداد  روحی وروانی دربین بیماران مربوط به سنین ۴۰ 
مشاوره های انجام شده برای بیماران کرونایی دربین این سنین فزونی بیشتری داشت، اما 

میزان اثرپذیری بیماران سنین ۶۰ سال به بالا درصد نسبتا بالاتری را نشان داد.
 

معاون ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش استان قم : 

»زنگ شکوفه« پنج شنبه به صدا در می آید 
پناهنده معاون ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش استان قم گفت: زنگ شکوفه ها 

ساعت ۹:۳۰ صبح  روز پنجشنبه در شبکه شاد و تلویزیون به صدا در خواهد آمد.
 پناهنده با اشاره به اینکه ثبت نام کلاس اولی ها و پیش دبستانی ها طبق روال هر ساله 
صورت می گیرد، عنوان کرد: پوشش ۱۰۹ درصدی ثبت نام دانش آموزان در این مقطع 

را تاکنون داشتیم که اینها، هم بازماندگان، هم واجدین شرایط و هم مهاجرین هستند.
پیش  نام  ثبت  خصوص  در  قم  استان  پرورش  و  آموزش  کل  اداره  ابتدایی  معاون 
دبستانی ها هم گفت: ثبت نام پیش دبستانی ها از تابستان شروع شده و تا پایان هفته 

اول مهرماه صورت می گیرد.
پناهنده افزود: مراکز دولتی، غیر دولتی و کارشناسان مناطق آمادگی ثبت نام را دارند که 

مبلغ ثبت نام برای مراکز دولتی بین ۶۰۰ تا ۸۰۰ هزار تومان است.

گروه خانواده / زهره سعیدی

دو سال است که مدارس به دلیل شیوع کرونا در کشور تعطیل شده و بچه ها 
به صورت آنلاین درس و مشق خود را دنبال می کنند و آخر سال هم امتحان می 
دهند، در این مدت خیلی از خانواده ها از این وضعیت راضی و خیلی های دیگر 
هم شاکی بودند که نمی توانند از پس درس و مشق بچه ها بر بیایند، یک عده 
به اینترنت و فضای مجازی دسترسی سخت تری داشتند و یک عده هم شرایط 
خوبی برای استفاده در مراکز شهر داشتند. در گزارش اول به مقدماتی در زمینه 
نظم و ترتیب در خواب و بیداری ، تغذیه و آمادگی جسمانی بچه ها می پردازیم که 
از اینجا می خوانید. در این گزارش تلاش داریم به راهکارهایی برای ایجاد انگیزه 
در کودکان برای درس خواندن بپردازیم درست است که بچه ها در این دو سال 
نیز به صورت آنلاین تحصیلاتشان را ادامه دادند اما طبق آمارها درصدی از بچه 
ها به خاطر عدم حضور دل به درس نمی دادند و در کلاس های آنلاین هم یکی 
در میان شرکت می کردند بنابراین انگیزه تحصیل در آنها ممکن است که ضعیف 
شده باشد. به طور کلی برای دوران مدرسه و کرونا و ایجاد انگیزه در کودکان برای 

درس خواندن راهکارهایی وجود دارد که خانواده ها می توانند بدان بپردازند.
1-انگیزه درس خواندن را همچون یک بازی در آنها پرورش دهید

درس خواندن، مطالعه و یادگیری کودکان و نوجوانان، موضوع مهمی است 
که به صورت مستقیم بر آینده آن ها تاثیر می گذارد. شاید آن ها در این سنین 
اهمیت این موضوع را درک نکنند، اما آگاهی والدین از این موضوع، این مساله 
را به یکی از دغدغه های مهم آن ها تبدیل کرده است. همه والدین دوست دارند 
که فرزندان درس خوانی داشته باشند، ولی گاهی اوقات با مقاومت فرزندانشان 

رو به رو می شوند. 
والدین به طور مداوم از کودکانشان خواستار برتری در تحصیلشان هستند. 
کودکان نمی خواهند درس بخوانند، آن ها همچنین از اهمیت درس خواندن 
آگاه نیستند. شما به عنوان والدین ممکن است از اهمیت درس خواندن برای 
موفق شدن در کار و زندگی صحبت کنید. اما کودکان این موضوع را متوجه نمی 

شوند و مجذوب بازی ها و سرگرمی هایشان هستند.
هنگامی که کودک شما حریصانه یک بازی کامپیوتری را برای عبور از یک مرحله 
معین انجام می دهد، او خود انگیخته است و یک نیروی درونی او را به سمت 
موفقیت سوق می دهد. اما وی فاقد نیروی درونی برای درس خواندن است، لذا 

این جا، جایی است که والدین باید پا به صحنه بگذارند.
ما می خواهیم، انگیزه برای درس خواندن، همانند بازی های کامپیوتری، از 
درون کودک نشات بگیرد. اگر شما مشاهده می کنید که کودکتان به طور جدی 
و با پشتکار فوتبال تمرین می کند و یا بازی های کامپیوتری انجام می دهد، این 
بدین دلیل است که او احساس خوبی دارد و این موضوع برایش اهمیت دارد. 
اغلب اوقات، کودکان با انگیزه هستند، اما نه در راهی که شما فکر می کنید باید 
انگیزه داشته باشند. بنابراین راه حل این است که با شناسایی علایقشان، تشویق 

و پاداش دادن به طور مناسب، به آن ها کمک کنید. 
2-درباره آن چه یاد می گیرد سوال کنید، نه درباره نمراتش

به جای این که کودکتان را برای نمرات پایینش تنبیه کنید، از او بپرسید که چه 
چیزی در مدرسه یاد گرفته است و آن ها را به شما یاد دهد. اگر در جایی اشتباه 
کرد، او را اصلاح کنید. هنگامی که او با زبان خودش به شما تدریس می کند، 
درس هایش را برای خودش تکرار می کند و لذا به یادگیری بهتر او کمک خواهد 

کرد.
2-بچه تان را با دیگران مقایسه نکنید

با احترام به تفاوت های فردی دانش آموزتان، هرگز آنها را با یکدیگر مقایسه 
نکنیم. این را باید بدانید که در دنیا هوش های مختلفی وجود دارد و بچه شما 
ممکن است که در زمینه ای مستعد باشد که بچه های دیگر نباشند باید استعداد 

او را کشف کنید نه اینکه بدنبال مقایسه او با دیگران باشید.
3- برای موفقیت شان پاداش در نظر بگیرید

موفقیت  برای  منتها  باشد.  دهی  باج  منظور  به  نباید  پاداش  و  جایزه  البته 
دانش آموزان پاداش در نظر بگیرید. منتظر نباشید تا افت تحصیلی اتفاق افتد و 

سپس موفقیت آنها را تحسین کنید.
4-درباره مشکلات درسی و ریشه یابی آن با بچه ها صحبت کنید

اینطور نباشد که مشکلات درسی آنها را پشت گوش بیاندازید یا اینکه به آنها 
منتقل نکنید بهتر است که درباره مشکلات درسی با آنها صحبت و گفت وگو کنید 

و به فراخور سن علل آن را ریشه یابی کنید.
5-سخت گیری و انضباط زیاد نداشته باشید

بهتر است درباره مسائل عاطفی و درسی دانش آموزتان حساس باشید  و اورا 
کنترل کنید اما سخت گیری زیاد نداشته باشید بلکه کوشش و تلاش او را همراه 
با یادگیری ستایش کنید نه اینکه برای نمره و چیزهای دیگر سخت گیر و منضبط 
باشید وقضاوت های جور و واجور از او کنید بطوریکه باعث درگیری ذهنی یا 

کاهش علاقه او به یادگیری شود.
اگر بچه ها در این دوران کرونا از دوستانشان فاصله گرفته اند آنها را تشویق کنید 
که دو مرتبه دوست پیدا کنند و خود این دوست داشتن در مدرسه به انگیزه های 

آنها کمک می کند.
6-الهام بخش کودکتان باشید

بهتر است خودتان الهام بخش بچه ها باشید خودتان کتاب خوان باشید تا بچه 
ها هم به این سمت گرایش پیدا کنند، فراموش نکنید اگر به فرزندتان فشار بیاورید 
او فقط در برابر خواسته های شما مقاومت می کند. به کسی که در زندگی شما 

انگیزه بخش بوده فکر کنید و مانند او باشید.
به  والدینی می روند که می خواهند  را در نظر بگیرید یکی دری که  دو در 
کودکشان انگیزه بدهند تا او کار درست را در زندگی انجام دهد مثل اینکه صبح 
از خواب بیدار شود، به مدرسه برود و وظایفش را انجام دهد و موفق باشد اما در 
شماره دو برای والدینی که می خواهند کودکی داشته باشند که کارهای خوب 
بکند یعنی بر او اثرگذار باشند تا او به مسائل مختلف علاقه نشان دهد نه اینکه 
فقط کار درست را انجام دهد. در شماره یک ممکن است به او فشار بیاورد، تنبیه 
و التماس و غر و باج و جایزه داشته باشد تا کودک راضی شود اما در شماره دو 
دیالوگ های مختلفی دارد. مثل اینکه به جای »آیا تکالیفت را انجام داده ای؟« 
بهتر است بگویید: »چرا امروز تکالیفت را انجام دادی ولی دیروز انجام ندادی؟ 
متوجه شدم که دیروز تکالیف هندسه را انجام ندادی، ولی امروز تکالیف تاریخ را 
انجام دادی. هندسه و تاریخ چه تفاوتی برایت دارند؟« محققی باشید که جستجو 

و کاوش می کند و به کودک کمک کنید تا انگیزه های خود را کشف کند.
7-شما بی تقصیر هستید

در نهایت اگر با وجود همه این کارها باز هم بچه شما بی انگیزه است، مقصر شما 
نیستید بهتر است قدری از او فاصله بگیرید تا بتواند انتخاب کند گاه نزدیک بودن 
زیاد به بچه ها باعث می شود که آنها نتوانند کاری انجام دهند. تماشای آنها از 
دور هم باعث می شود شخصیتشان را کشف کنیم و هم خودشان بهتر خودشان 
را درک کنند. شما به عنوان پدر و مادر وظیفه دارید کمک کنید تا بچه علایقش را 
بشناسد و بفهمد چه کسی هست و برای رسیدن به اهدافش تلاش کند بنابراین 
هیچ والدینی نباید به جای بچه ها کاری انجام دهند و به جای آنها فکر کنند اجازه 

دهید خودشان با کفش های خودشان در این مسیر قدم بگذارند.

اعتیاد و وابستگی به هر نوع مواد مخدری ، نوعی 
شامل  که  شود  می  محسوب  بیماری  و  اختلال 
الگوهای نامناسب وابستگی به مواد است زمانی که 
فرد کارکردهای زندگی عادی خود را از دست داده 
و جنبه های مختلف زندگی اش مورد تخریب قرار 
می گیرد، در واقع اعتیاد هم وابستگی جسمی و 
هم روانی دارد و فردی که درگیر آن می شود حالت 
های مختلف افسردگی و اضطراب تا دردهای بدنی و 

مشکلات جسمی را تجربه می کند.
اعتیاد و وابستگی به مواد از سیگار گرفته تا سایر مواد 
توهم زا ، روانگردان و ... در بین گروه های مختلف 
سنی در جوامع دیده می شود و علل مختلفی هم 
از سوی آسیب شناسان در زمینه درگیری مواد وجود 
دارد اما یکی از اقشار آسیب پذیر در این زمینه که 
ممکن است به دلیل بی توجهی خانواده درگیر مواد 
شوند، نوجوانان هستند که متآسفانه زمانی که خیلی 
از آنها درگیر می شوند و خانواده ها متوجه می شوند، 
تازه والدین می گویند که اصلا حالت های فرزندشان 
را نمی شناختند یا کاش کسی بود که علائم و نشانه 

ها را به آنها گوشزد می کرد.
و  شده  سخت  شرایط  دیگر  اوقات  خیلی  اما 
مشکلات زیادی پیش روی نوجوان و جوان خانواده 
با  نیز  زمان  همان  چند  هر  است،  مواد  ترک  برای 
کمک والدین اتفاقات مثبتی در زندگی او برای ترک 
این  بهترین حالت  بنابراین  بیافتد.  تواند  مواد می 
است که والدین و خانواده هایی که نوجوان و جوان 
در خانه دارند همیشه حواس جمع باشند و اقدامات 
پیشگیرانه را انجام دهند که این خیلی بهتر از درمان 

است.
*از کجا شک کنید که نوجوان یا جوانتان درگیر 

اعتیاد شده است؟
نشانه های اعتیاد در نوجوانان می تواند همراه با 
بروز تغییراتی در رفتار، ظاهر و سلامتی او باشد. باید 
هر نوع تغییر در رفتار و حتی ظاهر نوجوان مورد توجه 
قرار گیرد و خانوداه با دقت آنها را مد نظر داشته باشد، 
بنابراین خانواده ها باید بدانند که نشانه های اعتیاد را 
در فرزند و نوجوان خود از روی چه عواملی شناسایی 
کنند و به همین دلیل چند عامل، نشانه و تغییر در 

رفتار و ظاهر نوجوان را بررسی کنند.
۱-تقاضای پول تو جیبی بیش از حد معمول

 نخستین نشانه که باید به نوجوان در مبحث اعتیاد 
شک کرد، این است که نوجوان به تازگی درخواست 
بیش از حد و اندازه  تامین پول از پدر و مادر را دارد 
و برای گرفتن پول تهیه و خرید مواردی مانند کتاب 
و سی دی و دیگر اقلام بهانه می کند که قبل از آن 
تقاضای چنین مواردی را نداشت و این موارد به نظر 

می رسد که بیش از مصرف او است.

2-گوشه گیری و انزوا یا بالعکس 
گوشه گیری و انزوا و حتی پر حرفی یکی دیگر از 
نشانه های احتمال درگیر شدن نوجوان به دام اعتیاد 

می تواند باش.
خانواده مطرح می کنند که به تازگی مشاهده می 
شود تغییری در رفتار نوجوان رخ داده که وی نسبت 
به گذشته گوشه گیر و منزوی شده است یا اینکه 
حتی خیلی پر حرف شده، رفتاری که قبل از این در 
وی مشاهده نمی شد و همه اینها می تواند نشانه ای 
از اعتیاد باشد که موجب تغییر در رفتار وی شده است 
و باید مورد توجه قرار گیرد، چرا که مصرف برخی از 
کم  موجب  تواند  می  شیشه  مانند  روانگردان  مواد 
اجتماعی بودن یا بیش از اندازه پرحرفی در نوجوان 

شود.
این نکته را والدین باید مدنظر قرار دهند که هر نوع 
تغییر کوچیکی دلیل بر اعتیاد نیست گاه دیده می 
شود که والدین با شک های بیخودی خود نوجوان را 
از خود طرد می کنند مدام لباس های او را می گردند 
یا درباره دوستانش تحقیقات افراطی یا دخالت های 
بیجا می کنند. والدین باید بدانند که همه چیز باید 
با برنامه و صحیح و دوستانه پیش برود نه با جنگ و 
دعوا. درباره این نشانه ها اگر همه چیز افراطی بود 
مثل پرحرفی های زیاد یا انرژی که قبلا از بچه تان 
سراغ نداشتید یا حتی افسردگی که او پیشتر نداشته، 
حتما می بایست با یک روان شناس در این زمینه 

صحبت کنید و یا با پزشک در میان بگذارید.
3-اشتهای کم یا زیاد

اشتهای زیاد یا کم اشتهایی هم می تواند یکی از 
نشانه های اعتیاد در نوجوان باشد، چراکه نوجوان در 
گذشته این نوع رفتارهای غذایی را نداشت و برخی 
از مواد اعتیاد آور در مصرف کنندگان موجب ایجاد 
اشتهای زیاد و یا برعکس موجب کاهش اشتها می 
شوند. باز هم تاکید می شود که همین اشتهای کم 
یا زیاد می تواند عللی چون استرس ، اضطراب  و 
مشکلات فردی یا حتی افسردگی هم باشد دلیل 
نمی شود که هر بی اشتهایی یا پراشتهایی مبنای 
اعتیاد داشته باشد می بایست یک بازه زمانی همراه 

با تحقیقات دیگر را در نظر داشته باشید.
یکی دیگر از نشانه هایی که باید به اعتیاد در نوجوان 
شک کرد، شامل تغییراتی مانند بروز افسردگی یا 
پرخاشگری در نوجوان است. نوجوان ما قبل از این 
آرام و اجتماعی بود اما بتازگی تغییراتی رفتاری مانند 

افسردگی و پرخاشگری در او مشاهده می شود.
حال با توجه به همه این علائم می بایست خیلی 
با دقت و دوستانه رفتار کنید و زمانی که پی به این 
مشکل در نوجوان خود بردید، موارد زیادی را رعایت 
کنید مثل اینکه با خشونت وارد نشوید، سعی نکنید 

با جنگ و دعوا یا حتی طرد نوجوان از منزل عمل 
کنید چراکه همه چیز بدتر از این می شود و زمانی که 
پی بردید به این مشکل بهتر است با یک روان شناس 
و درمانگر اعتیاد صحبت کنید تا به شما در زمینه 
همراهی با جوانتان راهنمایی کنند و خدایی نکرده 

مشکلی پیش نیاید که دیگر قابل جبران باشد.
مسئله مهم این است که زمانی با این بحران روبه رو 
شدید بدانید تنها شما نیستید که برای فرزندش این 
اتفاقات افتاده و خانواده های دیگری هم هستند که 
درگیر این مسئله شده اند و سپس اینکه فکر کنید 
چطور می توانید نوجوان و جوانتان را از این شرایط 

خارج کنید.
اما در زمینه  پیشگیری بهتر است از همان زمانی 
که بچه دوستان زیادی در دوره نوجوانی پیدا می کند 
با او رفیق باشد ، اینقدر که مسائلش را با شما درمیان 
بگذارد تا اینکه از خانه فراری باشد و تنها با دوستانش 
صحبت کند یا اینکه مدام در تلفن همراه و شبکه های 
مجازی باشد و به او آموزش دهید که بتواند از خودش 
و  جسم  و  کرده  مراقبت  منزل  از  بیرون  محیط  در 
روحش را سلامت نگه دارید. خانواده ای که خودش 
درگیر سیگار و مسائل دیگر اعتیادی است چطور می 
تواند انتظار داشته باشد فرزند سالمی تحویل جامعه 

دهد؟
پس اول خود والدین می بایست همه چیز را رعایت 
در  که  دهند  آموزش  فرزندشان  به  سپس  و  کنند 
محیط بیرون از خانه از خودش مراقبت کرده و در برابر 
هر به اصطلاح دوست نمایی که به او تعارف سیگار 
یا هر مواد دیگری را می کنند، بتواند نه بگوید و به 
عبارتی مهارت »نه گفتن« را داشته باشد بدون اینکه 

تصور کند عزت نفسش پایمال شده است.

آیا باید به نوجوانم شک کنم؟!

 نشانه های اعتیاد نوجوانان را چطور بشناسیم

ضرورت ایجاد انگیزه برای درس خواندن ؛

بچه ها را برای سال تحصیلی جدید آماده کنیم
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یک کارشناس اقتصاد مسکن :

به هر ایرانی ۳ هکتار زمین
 از مساحت کشور می رسد

یک کارشناس اقتصاد مسکن با بیان اینکه دلالان، زمین خواران، رانت خواران و برخی 
دستگاه های دولتی زمین های خوب و خانه های مجلل را احتکار کرده اند گفت: نسبت 
جمعیت به مساحت ایران نشان می دهد که به هر ایرانی حدود ۳ هکتار زمین می رسد.

علی شماعی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: با توجه به چالش  های متعدد اقتصادی، 
اجتماعی و فرهنگی و سیاسی در چند دهه اخیر، دولت سیزدهم باید مدیریت زمین 
و مسکن را در قالب طرح های جامع به عنوان محل زندگی و کار و تولید به عنوان 
بنیادی ترین نیاز مردم در اولویت کاری خود قراردهد. مدیریت زمین و تامین مسکن و 
محل کار، اساسی ترین نیاز و بستر ساز آسایش و آرامش خانواده و توسعه فرهنگی و 
تمدن ساز است. مسکن خوب و محله پایدار و زیست پذیر زمینه های خودشکوفایی، 

آرامش بخش زندگی و پایداری خانواده و بستر ساز ارتقاء فرهنگ و تمدن است.
وی افزود: چالش ها و ضرورتهای توجه به مدیریت زمین و مسکن در چند دهه اخیر 
در کشورمان  افزایش یافته است. سوالی که برای همه مطرح است چرا مسولان، دلالان 
زمین و املاک، زمین خواران، رانت خواران و دستگاههای دولتی این همه زمین و 
مسکن خوب و مجلل در اختیار و یا احتکار کرده اند؟ چرا در ایران پهناور که به هر ایرانی 
حدود  ۳ هکتار زمین از مساحت ایران می رسد، برخی از جوانان ایرانی یک آپارتمان ۷۰ 
متری نمی توانند داشته باشند؟ چرا محیط زندگی و کسب و کار مناسب برای همه مردم 
فراهم نیست؟ توسعه و پیشرفت پایدار در کشور در گرو دسترسی عادلانه به مسکن، 

بستر کار و تولید و معیشت سالم برای همه محقق می شود.
استاد دانشگاه خوارزمی با اشاره لزوم نوسازی بافتهای فرسوده تصریح کرد: اگر 
دولت سیزدهم بتواند یکی از معضلات بزرگ کشور یعنی بافت های فرسوده را حل کند 
بزرگترین باقیات الصالحات  و تحول و پیشرفت تمدنی را در طول تاریخ ایران انجام داده 
است. "طبق  اصل ۳۱ قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران: "داشتن مسکن مناسب، 

حق هر فرد و خانواده ایرانی است.
افزایش نرخ اجاره نشینی از ۱۸ درصد به 4۰ درصد طی ۱۰ سال

شماعی تاکید کرد: دولت سیزدهم طبق قانون موظف است با رعایت اولویت برای 
نیازمندان زمینه های تامین مسکن و اجرای این اصل را فراهم سازد. " در حال حاضر 
بی مسکنی و بد مسکنی مردم، مانع توسعه یافتگی و رنج آور شده است. طی سالهای 
۱۳۹۰ تا ۱۴۰۰ سهم مستاجران و افراد نیازمند مسکن از ۱۸ درصد به حدود ۴۰ درصد 
افزایش یافته است. سهم مسکن در سبد هزینه خانوار طی سالهای ۱۳۸۰ تا ۱۴۰۰  از 
۲۱ درصد به حدود ۴۰ درصد رسیده است. وی اظهار کرد: اکثر افراد به سن ازدواج 
رسیده و خانوارها درگیر تامین مسکن خود هستند. شاخص دسترسی به مسکن که تا 
سال ۱۳۹۰ حدود ۱۲ سال بود در حال حاضر به ۳۴ سال رسیده است. یعنی اگر هر 

خانوار ۳۴ سال تمام درآمدهایش را ذخیره کند می تواند خانه دار شود.
لزوم نوسازی بافتهای فرسوده به صورت بلندمرتبه سازی

این کارشناس بازار مسکن در بیان سیاستها و راهکارهای مدیریت زمین و مسکن گفت: 
وزارت راه  و شهرسازی با هماهنگی شهرداری ها و سایر دستگاهها با توجه به طرح آمایش 
سرزمین  باید در درجه نخست " توسعه درونی" را مورد توجه قرار دهند. نوسازی و بازآفرینی 
بافت های فرسوده را به اشکال گوناگون بازآفرینی به صورت بلندمرتبه سازی، آپارتمانی، 
با اصول  انبوه سازی متناسب هر ناحیه و محله شهری شیک و مرتب و منظم  ویلایی و 
شهرسازی سالم؛ ثانیاً »توسعه پیوسته شهری« با ایجاد شهرک ها و مجتمع مسکونی به صورت 
محلات افقی و عمودی شهری که به صورت محله های جدید شهری پایدار و شهرک سازی 
پیوسته و منسجم صورت گیرد. شماعی ادامه داد: ایجاد شهرهای جدید در مکانهای مناسب 
و بویژ در کنار هسته های روستایی با رعایت و تامین زیرساخت های اکولوژیک و تامین خدمات 
شهری ساخته شود.  بنابراین سیاست ها و الگوی های متنوع  مسکن و شهرسازی داخلی 
و خارجی بومی شده در چهارچوب طرح آمایش سرزمین اجرا شود. وی با بیان اینکه ایجاد 
فرصت  دسترسی عادلانه به محیط کسب و کار برای همه فراهم شود گفت: مهم ترین وظیفه 
دولت وظیفه  توزیع عادلانه مکان کار، زیرساخت ها و سرمایه تولید و توسعه است، که در دو بعد 

سیاست های نظارتی و سیاست های پولی، مالی و درآمدی باید صورت گیرد.

دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی تاکید کرد:

ضرورت تعیین تکلیف تخصیص ارز برای 
واردات روغن خام

دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی با اشاره به بلاتکلیف ماندن تخصیص ارز برای 
واردات روغن خام گفت: چندین ماه از رسوب حدود ۲۰۰ هزار تن روغن خام بخش 
خصوصی در بنادر می گذرد ولی هنوز ارزی برای ترخیص آنها تخصیص داده نشده 
است. »امیرهوشنگ بیرشک« افزود: تداوم این روند به بی اعتباری واردکنندگان روغن 
خام منجر شده و در ادامه تأثیر آن بر تولید روغن نباتی را شاهد خواهیم بود. وی درباره 
تبعات ادامه این روند تصریح کرد: ادامه این روند چرخه تأمین واردات روغن خام را دچار 
مشکل می کند و برای حفظ آرامش موجود در بازار روغن پیشنهاد می شود که وزارت 
جهاد کشاورزی و بانک مرکزی نسبت به تخصیص ارز روغن های وارداتی که متعلق به 
بخش خصوصی است، اقدام کنند. دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی ایران اظهار 
داشت: نباید به بهانه های مختلف بخش خصوصی را از چرخه واردات و تخصیص ارز 

روغن خام که مهمترین ماده اولیه در تولید روغن نباتی است، کنار گذاشت.

یک کارشناس بازار سرمایه با اشاره به اصلی ترین عوامل تاثیرگذار در اصلاح اخیر 
شاخص بورس گفت: به نظر می رسد که با توجه به وجود انتظارات تورمی، بازار 

سرمایه گنجایشی برای کاهش بیش از اندازه نداشته باشد.
"احسان عسگری" به ترس فعلی سهامداران از  اصلاح اخیر شاخص بورس اشاره 
کرد و افزود: بازار سهام بعد از نوسان شدیدی که از سال ٩٩ تجربه کرد در نهایت از 
خرداد سال جاری وارد مدار صعودی شد و تا ابتدای شهریور ماه به بازدهی حدود 

۴۰ درصدی دست پیدا کرد.
 وی اظهار داشت: شاخص بورس بعد از کسب چنین بازدهی برای مدتی وارد 
مدار نزولی شد که این امر منجر به نگرانی بسیاری از سهامداران شد، در حالی که 
چنین روندی در بازار طبیعی است و سرمایه گذاران نباید ترسی از اصلاح فعلی 

معاملات بورس داشته باشند.
عسگری با تاکید بر اینکه از نظر تکنیکالی هر رشدی در بازار نیازمند اصلاح است 
و بارها شاهد چنین اتفاقی در بازارهای مختلف سرمایه گذاری بوده ایم، خاطرنشان 
در  از مسوولان  برخی  اظهارنظر  با  بازار سهام همراه  اخیر  روند اصلاحی  کرد: 

خصوص قیمت گذاری سیمان بود که اعلام کردند تعیین قیمت این کالا باید در 
خارج از بورس کالا صورت گیرد.

این کارشناس بازار سرمایه گفت: به دنبال چنین مسایلی، دوباره موضوع قیمت 
گذاری دستوری مطرح شد و این امر سبب نگرانی سهامداران گروه سیمان برای 
خروج احتمالی این محصول از بازار و قیمت گذاری آن در خارج از این بورس به 

صورت دستوری شد.
وی به تاثیرگذاری موضوع برجام در روند اخیر معاملات بورس اشاره کرد و گفت: 
در کنار این موضوع شاهد مطرح شدن دوباره موضوع برجام بودیم که اعلام شد 

در این زمینه رایزنی هایی برای بازگشت ایران به میز مذاکرات مطرح شده است.
عسگری با بیان اینکه این خبر قیمت دلار و در کل بازار ارز را تحت تاثیر خود قرار 
داد و به دنبال آن سهام شاخص ساز و دلاری محور تحت روند اصلاحی شدید قرار 
گرفتند، تاکید کرد: سهامداران به منظور جلوگیری از ضرر و زیان های احتمالی 

بار دیگر به رفتارهای هیجانی روی آوردند و اقدام به شناسایی سود در بازار کردند.
این کارشناس بازار سرمایه به دیگر عامل موثر که روند این روزهای معاملات بورس 

را وارد مدار اصلاحی کرده است، اشاره کرد و گفت: در کنار این مسایل، ریسک 
دیگر بازار، قیمت کامودیتی ها )مواد پایه و معدنی( است که وابسته به قیمت های 
جهانی هستند که روند معاملات بورس را تحت تاثیر خود قرار داد و سبب ایجاد 

نوسان در سهام شاخص ساز بازار شدند.
وی اظهار داشت: اگر بازار منطق تحلیل نداشته باشد در بخش خرید و فروش 
شاهد وجود هیجان خواهیم بود اما به نظر می رسد این موضوع در بلندمدت 
برطرف شود، چراکه در آینده نزدیک شاهد تعیین تکلیف وضعیت بسیاری از این 

ریسک ها در بازار خواهیم بود.
عسگری در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه روند اصلاحی شاخص بورس تا کجا 
ادامه دار خواهد بود، گفت: به نظر می رسد که با توجه به وجود انتظارات تورمی در 

کشور، بازار گنجایش برای کاهش بیش از اندازه را نداشته باشد.
این کارشناس بازار سرمایه ادامه داد: در کنار موضوع انتظارات تورمی، ارزش دلار 
آزاد و نیمایی کاهش زیادی را تجربه نکردند و همچنین قیمت های جهانی غیر از 
سنگ آهن با ثبات نسبی همراه هستند، به همین دلیل انتظار می رود که شرکت ها 

سودهای بیشتری را در بازار سهام تجربه کنند.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به نزدیک شدن روزهای پایانی شهریور ماه، در انتظار 
انتشار عملکرد تولید و فروش شرکت ها هستیم که به نظر می رسد با انتشار آنها 

مسیر بازار به سمت تعادل رو به صعود حرکت کند.
عسگری به سهامداران توصیه کرد و افزود: سرمایه گذاران باید به طور حتم برای 
سرمایه های خود ارزش قایل باشند و با تحلیل اقدام به خرید و فروش سهام در بازار 
کنند، همچنین سرمایه گذاران نباید به هیچ عنوان وجود صف های خرید و فروش 

را ملاک سهامداری خود در بازار قرار دهند.  
به گفته این کارشناس بازار سرمایه، همچنین سهامداران با مبنا قرار دادن سود 
سهام شرکت ها و آینده آنها، سرمایه گذاری در این بازار را ملاک تصمیم گیری های 

خود برای خرید در بورس قرار دهند.
وی اظهار داشت: سرمایه گذاران و سهامدارانی که دانش لازم را برای سرمایه 
گذاری و انتخاب سهام درست در این بازار ندارند، نباید اقدام به سرمایه گذاری 
مستقیم در این بازار کنند بلکه بهتر است با کمک سرمایه گذاری غیرمستقیم از 

معاملات هیجانی دور باشند.
عسگری با بیان اینکه توصیه ما به سران اقتصادی کشور مطرح کردن صحبت 
های کارشناسانه است، گفت: اکنون در بازار شاهد مسایلی در خصوص قیمت 
گذاری دستوری و خروج برخی از محصولات از بورس کالا هستیم که بهتر بود این 
موضوعات در ابتدا کارشناسی و در نهایت اعلام می شد، زیرا برخی از این اخبار می 

توانند میلیاردها تومان ضرر و زیان را به سهامداران وارد کنند.
این کارشناس بازار سرمایه گفت: شرکت هایی که اکنون در حال عرضه محصولات 
خود در بورس کالا هستند، شرکت های سهامی عام هستند بنابراین باید تصمیمات 

به گونه ای باشد که منافع حداکثری تامین شود.

یک کارشناس بازار سرمایه تشریح کرد؛

کدام عوامل باعث اصلاح اخیر شاخص بورس شدند؟

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در 

پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۲۴۱ شماره  رأی   -۱
کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۰۵۲ مربوط به تقاضای آقای قربان 
پورعبدالهی دیزج فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۰ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از۲۲۸۲/۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
متقاضی طی سند قطعی شماره ۲۸۷۵۰ مورخ ۱۳۹۶/۱۰/۳۰ دفتر 

خانه ۵۴ قم)م الف۱۰۹۸۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 
و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه 
ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 
سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: ۱4۰۰/۰۶/۱۵
نوبت دوم: ۱4۰۰/۰۶/3۰
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

مفقودی )نوبت اول(
پروانه بهره برداری شرکت تولیدی پلاستیک الرحمن 

به شماره 4۱۸۰ مورخ 4/۱4/ ۱3۶۱ مفقود گردیده  است و از 
درجه اعتبارساقط می باشد.

----------------------------------------
مفقودی )نوبت اول(

پروانه بهره برداری شرکت تولیدی پلاستیک کامل به شماره 
کارت شناسایی ۸۸۸۵ مورخ ۱3۶۱/۸/۱2 مفقود گردیده است 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی وانت پیکان_OHV ۱۶۰۰ مدل ۱۳۹۰_ به شماره انتظامی ۲۶۹ج۱۵ ایران ۱۶ 

مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۳۷۱۹
بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۳۷۱۹ )با شماره بایگانی۹۹۰۳۹۸۰( له: خانم نصیبه عباسی، با 
وکالت معصومه محمودی قم و علیه: آقای مهدی عباسی،با وکالت احمد بهرامی، مستند ۷۲۹۸ تاریخ سند:۱۳۸۰/۱۰/۰۷ 
دفترخانه ازدواج شماره۳۲ قم ،یک دستگاه خودروی وانت پیکان_ ۱۶۰۰ مدل ۱۳۹۰ به شماره انتظامی ۲۶۹ج۱۵ ایران ۱۶ 

با مشخصات ذیل واقع در پارکینگ سینا،متعلق به آقای مهدی عباسی بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

شماره  موتور:۱۱۴۹۰۰۴۴۶۸۶  شماره   ۱۳۹۰ مدل   ۱۶۰۰  OHV_پیکان وانت  خودروی 
۲۱۱۹۳۴BG۵AA۴۶NAAA:شانسی

وضعیت ظاهری خودرو:
موتور وگیربکس دروضعیت خاموش بازدید شد-لاستیک های جلو وعقب تقریبا ۵۰ درصد-گلگیر جلو سمت راست 
تعویض-آثار تصادف وبازسازی از قسمت جلو-سینی جلو تعویض،شاسی خورده است-آثار تصادف سمت چپ بدنه ودرب 

سمت چپ خودرو فوق درتاریخ ۱۳۹۹/۰۷/۲۸ منقضی گردیده است.
کارشناس رسمی دادگستری جناب آقای سرهنگ غلامرضا صدفی خودروی مذکور را به مبلغ ۵۷۰/۰۰۰/۰۰۰  ریال 

)پانصدو هفتاد میلیون ریال معادل پنجاه و هفت میلیون تومان( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه ۱۴۰۰/۰۷/۱۴در اداره اجرای اسناد رسمی قم، واقع 
در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۵۷۰/۰۰۰/۰۰۰  ریال )پانصدو هفتاد میلیون ریال معادل پنجاه و هفت میلیون 
از  پرداخت ده درصد  به  مزایده منوط  فروخته خواهد شد. شرکت در  پیشنهادی  بالاترین قیمت  به  و  تومان(شروع 
واریز  شناسه  با   IR ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ شبا شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ 
۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی 
است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده 
ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد ودر این صورت عملیات فروش 
از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در 
ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده 
یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار 
براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری 
بعداز تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م 

الف۱۴۴۶۶(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم_مهدی روزخوش
تاریخ انتشار: ۱4۰۰/۰۶/3۰

آگهی مزایده اتومبیل
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۶ ایران  ۸۹۲ط۶۶  انتظامی  شماره  به   ۱۳۱ پراید  سواری  دستگاه  یک  مزایده  آگهی 

۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۱۶۳۸
بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۱۶۳۸ )با شماره بایگانی۱۴۰۰۰۱۷۲۰( متعهد: جواد عسگر،متعهد 
له: فرزانه اکبری، شماره سند ۴۸۱۴ تاریخ سند:۱۳۹۳/۰۶/۲۸ دفترخانه صادر کننده: دفترخانه ازدواج شماره۴۰ قم 
،وطلاق شماره ۱۷ شهر قم استان قم،یک دستگاه سواری پراید ۱۳۱ به شماره انتظامی ۸۹۲ط۶۶ ایران ۱۶ واقع در پارکینگ 

سعدی با مشخصات ذیل متعلق به آقای جواد عسگر بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

 ۱۳۵۹۶۶۱۹۴m:یک دستگاه سواری پراید ۱۳۱ به شماره انتظامی ۸۹۲ط۶۶ ایران ۱۶ _ مدل ۱۳۹۶_سفید_ شماره موتور
۱۰۴۹۸۴۴H۴۱۱۱۰۰NAS:شماره شانسی

خصوصیا بدنه:
باتوجه به بازدید صورت گرفته از وسیله وامعان نظر به مدل وسیله ۱۳۹۶ دارای خصوصیات ظاهری شامل:روی گلگیر 
جلو چپ و درب جلو وعقب چپ آثار برخورد ونیاز به تعمیر دارد-کیلومتر ۱۰۷۹۸۶-آج لاستیک های حدودا ۶۰ درصد 
ایران به شماره  ثالث بیمه  نامه شخص  بازدید فاقد ضبط صوت زاپاس وجک و آچار بود-بیمه  به نظر رسید- در زمان 

۱۳۹۹/۵/۱/۱۳۶/۳۸/۲۱۶ تا مورخ ۱۴۰۰/۸/۳ گزارش گردید. 
کارشناس رسمی دادگستری جناب آقای مجید کولاری خودروی مذکور را به مبلغ ۸۰۰/۰۰۰/۰۰۰  ریال )هشتاد میلیون 

تومان( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز شنبه ۱۴۰۰/۰۷/۱۷در اداره اجرای اسناد رسمی قم، واقع در 
خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۸۰۰/۰۰۰/۰۰۰  ریال )هشتاد میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 
IR ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و 
حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف 
مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف 
مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز 
خواهد شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی 
به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از 
اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار 
و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه 
گردد، مزایده روز اداری بعداز تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول 
خواهد شد. لازم به ذکر است که انجام مراحل انتقال اجرایی و تعویض پلاک برعهده برنده مزایده می باشد.)م الف۱۴۴۶۹(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم_مهدی روزخوش
تاریخ انتشار: ۱4۰۰/۰۶/3۰

سید حمید حسینی فعال اقتصادی :

نباید درباره عضویت در شانگهای بزرگنمایی کرد
 کمرنگ شدن تحریم به رفتار بانک های چینی و روسی برمی گردد

در  ایران  عضویت  چند  هر  گفت:  حسینی  سیدحمید 
سازمان همکاری های شانگهای را به فال نیک می گیرم اما 
روند عضویت ما در طول دو سال تکمیل خواهد شد و فعلا 
اگر این عضویت مواهبی هم داشته باشد نصیب ما نخواهد 

شد .
اثرات  موضوع  با  وگویی  درگفت  اقتصادی  فعال  این 
اقتصادی عضویت در شانگهای برای ایران چیست؟ با اشاره 
و  در خاورمیانه  منطقه ای  پیمان های  از  بسیاری  اینکه  به 
این محدوده بدون کارکرد هستند، گفت: اصولا خاورمیانه 
کمترین پیمان منطقه ای را داراست و قدرت های بزرگ اجازه 
منطقه  کشورهای  بین  را  مهم  پیمان های  آمدن  وجود  به 

نداده اند.
وی در توضیح این مطلب افزود: پیمان اکو نتوانسته است 
نقش مهمی در منطقه ایفا کند و سازمان کنفرانس اسلامی 
هم عملا هیچ تاثیر عمده ای در مسایل اقتصادی نداشته 
که  آورد  وجود  به  را  دی-هشت  سازمان  نیز   ترکیه  است. 

نتوانست تاثیر چندانی بر معادلات منطقه به جا بگذارد.
وی با اشاره به سابقه طولانی درخواست ایران برای عضویت 
در این سازمان گفت: همه مراحل برای عضویت ایران طی 
شده بود که در زمان ریاست جمهوری محمود احمدی نژاد 
اعلام کردند تا زمانی که ایران تحریم سازمان ملل است، 
امکان عضویت نیست. پس از آن نیز به دلیل ماجراهایی 
سیاسی، تاجیکستان مخالف عضویت ما در پیمان شانگهای 
بود اما حالا از پس سال های طولانی تلاش و مذاکره این 
اتفاق افتاده است اما همان طور که گفتم عضویت ما به این 

معنی نیست که فردا از منافع این پیمان استفاده می کنیم 
چون دو سال طول می کشد تا به عنوان عضو اصلی روی ما 

حساب کنند.
وی با اشاره به مانور اقتصادی برخی مسولان بر این پیمان 
گفت: کارکرد اولیه این سازمان، مرتبط با مباحث امنیتی و 
مرزی است، در واقع روسیه با ازبکستان و قرقیزستان این 
پیمان را راه انداختند تا بحث های امنیتی خود را دنبال کنند. 
باید توجه داشت کشورها تا این لحظه نه منطقه آزاد تاسیس 
کردند، نه بیمه مشترک و نه تعرفه تجاری خاصی را دنبال 

کرده اند.
وی ادامه دارد:  به همین جهت به نظر می رسد بحث پیمان 
شانگهای بیشتر امنیتی است واگر آن را با گروه نفتا و آ.س.آن 

مقایسه کنیم عملکرد ضعیف تری دارد.
وی با اشاره به وضعیت کنونی اعضای این پیمان گفت: 
خروجی  می گویند  اعضا  وضعیت  به  استناد  با  خیلی ها 
دیپلماتیک خاصی در پیمان شانگهای نخواهیم داشت. به 
هر حال چین و هند از یک سو و روسیه و چین از سوی دیگر 
رقیب هستند. در عین حال هند و پاکستان که در حال جنگ 

هستند ، هر دو عضو سازمان هستند.
بحث  در  گفت:  نیز  افغانستان  وضعیت  به  اشاره  با  وی 
افغانستان، موضع ما ممکن است با پاکستان همسو نباشد. 
لذا نمی شود گفت این پیمان شانگهای کارکرد اقتصادی دارد 

و نباید برای نقش آن بزرگنمایی کرد.
او با طرح این موضوع که آیا با عضویت در این سازمان 
نقش تحریم ها در اقتصاد ایران کمرنگ خواهد شد؟ گفت: 

کمرنگ شدن تحریم ها در گرو رفتار بانکهای چینی و روسی 
و نوع همکاری آنها با ایران است. به نظر نمی رسد چینی ها 
کار جدی با ایران داشته باشند. من معتقدم حتی توافقنامه 
۲۵ ساله هم اثری برای ما ندارد اما در قالب پیمان شانگهای 
افغانستان،  پاکستان،  منطقه،  کشورهای  با  می توانیم 
قرقیزستان، تاجیکستان و سایرین تهاتر کنیم و این مهم 

شدنی است.
حسینی تاکید کرد: اگر هند، روسیه و چین حاضر باشند 
تحریم های آمریکا را نادیده بگیرند، اتفاق مثبتی رخ می دهد 

اما بعید می دانم کار جدی و درازمدتی انجام شود.
وی با اشاره به سخنان وزیر خارجه مبنی بر اینکه مردم 
آثار عضویت در شانگهای را بر برنامه های اقتصادی خواهند 

دید، گفت: من نمی دانم این تاثیر چیست اما ما از خدا می 
خواهیم ایران بین المللی تر شود.

او در بخش دیگری از سخنانش تاکید کرد: از این لحاظ 
پیمان برای ما مهم است که بزرگترین مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان انرژی در این پیمان حضور دارند. جمعیت 
کشورهای عضو این پیمان برای ما اهمیت دارد. اگر بتوانیم به 
کریدور شمال-جنوب و راه ابریشم نوین را فعال کنیم ، اتفاق 

خوبی رخ داده است.
او در توضیح این مطلب افزود:در ضمن باید توجه داشت 
در منطقه رقابت بین ایران، ترکیه و اسراییل در جریان است و 
همه سعی دارند موضع خود را تقویت کنند تا با خروج آمریکا 

از منطقه، قدرت منطقه ای شوند.
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رئیس فدراسیون فوتبال گفت: همه و بخصوص دولت باید به تیم های 
فوتبال ایران کمک کنند، زیرا هرنوع تنگ نظری منافع ملی فوتبال ایران را 

به خطر می اندازد.
   شهاب الدین عزیزی خادم شانزدهمین رئیس فدراسیون فوتبال جمهوری 

اسلامی ایران پس از پیروزی انقلاب اسلامی ایران که به منظور حضور در 
مسابقات جام جهانی فوتسال ۲۰۲۱ لیتوانی به شهر ویلینوس پایتخت 
لیتوانی سفر کرده است در حاشیه این مسابقات ، مشکلات فدراسیون فوتبال 

وهمچنین برنامه های خود را برای توسعه این رشته ورزشی بازگو کرد.

شهاب الدین عزیزی خادم رئیس فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی 
ایران همچنین در بررسی اجمالی از دوران شش ماه صدرات خود بر ریاست 
فدراسیون فوتبال گفت: به محض آغاز به کار در فدراسیون فوتبال برنامه 
ریزی هایی برای حضور تیم فوتسال در مسابقات جام جهانی فوتسال ۲۰۲۱ 
لیتوانی و مرحله مقدماتی تیم فوتبال بزرگسالان برای مسابقات جام جهانی 
قطر صورت گرفت. عزیزی خادم با اشاره به عدم برنامه ریزی ها در دوران قبل 
از ریاست او؛ از برنامه ریزی ضربتی برای برگزاری اردو های تیم ملی فوتسال 
در تایلند؛ بلاروس و جزیره کیش که قهرمان سوم جهان و قهرمان آسیا و 
از مهمترین افتخارات و مطرح ترین جلوه ورزشی است برای حضور در جام 

جهانی لیتوانی ۲۰۲۱ خبر داد.
رئیس فدراسیون فوتبال از آمادگی ایران برای میزبانی و برگزاری جام جهانی 
فوتسال خبر داد و افزود: ایران برای این امر از ظرفیت؛ توانایی؛ اندوخته های 

فراوان و از مشتاقان بسیار در حوزه فوتبال و فوتسال برخوردار است.
عزیزی خادم ورزش و به خصوص فوتبال را در عصر کنونی یکی از مبانی 
معرفی کشور ها در سطح جهان ذکر کرد و افزود: امروزه در فوتبال آموزش؛ 

دانش؛ اقتصاد و قوانین حقوقی بخش های جدانشدنی فوتبال است.
عزیزی خادم با اشاره به اینکه فوتبال بانوان چند سالی از رتبه جهانی خارج 
شده بود؛ اعلام کرد: فدراسیون فوتبال تلاش کرد رتبه فوتبال بانوان را احیاء 
کند و براین اساس چندین اردو؛ مسابقه تدارکاتی و برنامه ریزی هایی در این 
خصوص انجام شد و گفت: اگر هر قدر تلاش و سرمایه گذاری برای ورزش 

صورت گیرد نتیجه اش در آینده درخشش نام ایران خواهد بود.
عزیزی خادم از نگهداری تیم های ملی با مخارج بالا خبر داد و گفت: برای 
نگهداری این تیم ها حمایت و کمک های مالی دولت احتیاج است و این 

حمایت دولتی در همه جای جهان انجام می شود.
رئیس فدراسیون فوتبال، ورزش را یکی از مولفه های مهم در دیپلماسی 
عمومی و معرفی توان کشور مطرح کرد و ادامه داد: خوشبختانه تیم ملی 
فوتبال ایران به جایگاه اول آسیا برگشت و این به آسانی و ساده به دست نیامد.
عزیزی خادم توسعه فوتبال و استعدادیابی را یکی از مهمترین اهداف 
فدراسیون فوتبال بعد از فراغت از جام جهانی ها ذکر کرد و بر این هدف مهم 

فدراسیون فوتبال تاکید کرد.

 عزیزی خادم: 

هرنوع تنگ نظری منافع فوتبال ایران را به خطر می اندازد  هشداری به مسئولان هیئت فوتبال استان قم ؛

مدارس فوتبال محل آموزش
 یا کسب درآمد ؟!

ایمان / رضا ملکی
باگشت وگذاری کوتاه در مدارس موروثه فوتبال ولایت درمی یابیم که بعضا 
این کلاسها برای بعضیها محل کسب درآمد گردیده ونوگلان مستعد و علاقمند 
آموزش این رشته زیبا تنها وقتی را تلف کرده وخروجی پایان ۱۸ جلسه پایانی برای 
آنان فقط و فقط تفریح کردن وبازی در زمین خلاصه می شود . این درحالی است 
که اگر بازرسینی باشند که در پایان این کلاسها از نفرات آموزش دیده تست بگیرند 
آنگاه شاهد خواهیم بود که فقط وفقط پول والدین این عزیزان به دور ریخته شده 

است.
به عقیده ما هردقیقه و ثانیه این کلاسها در قانون محاسباتی خداوند حکیم 
محاسبه خواهد شد آنجا که صادقانه کار کرده ایم تا آنجا که فقط در فکر کسب 
درآمد از مظلومین نوگل قمی دست در جیب والدین آنها گذارده ایم.برای نگارنده 
که بیش از ۴۵ سال با فوتبال این شهر زندگی کرده ام جای بسی تاسف میباشد 
که نظاره گر حرکت مربیانی هستم که تعدادی بچه دوست داشتنی ۴ تا ۹ ساله 
را در زمین بازی قرار داده،زمین تمرین را به چهار قسمت تقسیم نموده و تعداد 
۱۰۰ کودک دوست داشتنی را به بازی فوتبال مشغول نموده وخود روی صندلی 
در سایه نشسته وبا سرگرم نمودن خود با موبایل شرافت وقداست نام بزرگ مربی 

را زیر سوال ببرد.
از  و  از دل سوختگان  فوتبال قم که خود  باقری مسئول فهیم هیئت  دکتر 
فوتبالیستهای زمینهای خاکی منطقه شاه ابراهیم و زند آباد به فوتبال قم معرفی 
شده خوب میداند که چگونه با این افراد شیاد می بایستی مبارزه نمود.هشدار 
ما به مسئولان فوتبال دراین خصوص خلاصه میگردد که درمحاسبه عدل الهی 
زمینهای تمرین و وقتی که مربیان برای یکساعت ونیم تمرین مفید برای نوگلان 
در نظرمیگیرند محاسبه میگردد صحنه ورزش هم محاسبه دارد،یک دقیقه آن اگر 
برای کودک تلف گردد جوابگوئی سخت را در سرای باقی برای ما به همراه خواهد 

داشت.
این انتظار از مسئولان خدوم هیئت فوتبال میرود تا با نظارت دقیق بر عملکرد 
فنی مربیان در مدارس فوتبال و اینکه این عزیزان از لحاظ اخلاقی هم مورد وثوق 
باشند می تواند ضریب اطمینان را برای خانواده ها فراهم آورد تا با آسودگی خاطر 

فرزندان برومند شان را به دست مربیان حاضر در مدارس فوتبال بسپارند.

با حضور مدیرکل ورزش و جوانان استان قم صورت گرفت :

بهره برداری ازاولین سالن اختصاصی 
ورزش های رزمی

 مدیر کل ورزش و جوانان استان قم در مراسم افتتاح اولین سالن اختصاصی 
ورزش های رزمی استان قم گفت:استان قم همیشه به عنوان خاستگاه رشته های 

رزمی کشور مطرح بوده است.
رسول منعم ظهر دوشنبه در مراسم افتتاح اولین سالن اختصاصی ورزش های 
رزمی استان قم، ضمن تبریک آغاز هفته دفاع مقدس گفت: با تلاش مجدانه کادر 
اجرایی هیأت انجمن های ورزش های رزمی یک سالن اختصاصی به فضاهای 
اختصاصی هیأت های ورزشی استان قم اضافه گردید. مدیرکل ورزش و جوانان 
استان قم عنوان کرد: قم با ۴۲ سالن یکی از استان هایی است که بیشترین فضای 
اختصاصی را در اختیار ورزش های اختصاصی قرار داده است. وی افزود: استان 
قم با توجه به حمایت های صورت گرفته از طریق مقامات عالی وزارت و مسئولین 
استانی و پیگیری های مؤثر هیأت های ورزشی و کارکنان اداره کل ورزش و جوانان 
استان، جز یکی از استان هایی می باشد که بیشترین فضای اختصاصی ورزشی 
را در اختیار هیأت های خود قرار داده که این موجب بهبود عملکرد این هیأت ها 
در کسب عناوین قهرمانی خواهد شد. مدیرکل ورزش و جوانان استان قم ادامه 
داد: استان قم با وجود استعدادهای بالا در رشته های رزمی مانند تکواندو، ووشو، 
کنگ فو و هنرهای رزمی در سال های اخیر توفیقات زیادی کسب کرده است.  
منعم تصریح کرد: استان قم همیشه در کشور به عنوان خواستگاه رشته های 
رزمی مطرح بوده و همچنین در هیأت انجمن ورزش های رزمی نیز شاهد کسب 
توفیقات بسیاری در عرصه های ملی و فراملی بوده ایم و در سال جاری با اعزام ۵ 

نماینده در المپیک و پاراالمپیک عملکرد درخشانی داشته ایم.
  

نایب رئیس هیات ووشو استان قم خبرداد:

بانوان قم روی سکوی سوم انتخابی
 کاتا کوراش قهرمانی جهان

نایب رئیس هیات ووشو استان قم گفت: بانوان قمی با ایستادن در جایگاه سوم 
مسابقات کاتا کوراش قهرمانی کشور و انتخابی مسابقات هنرهای رزمی جهان 

موفق به کسب مدال برنز این پیکارها شدند.
 سمانه سلیمانی اظهار کرد: طبق برنامه ریزی انجام گرفته از سوی فدراسیون 
ووشو این دوره از مسابقات انتخابی کاتا کوراش قهرمانی کشور برای شناخت 
برترین ها به منظور حضور در مسابقات هنرهای رزمی جهان به شکل آنلاین به 

انجام رسید و قمی ها سکوی سوم را از آن خود کردند.
وی ادامه داد: کسب مجوز برای حضور در مسابقات هنرهای رزمی ۲۰۲۱ 
قهرمانی جهان به میزبانی کره جنوبی موجب رقابت نزدیک ورزشکاران شرکت 
کننده در این انتخاب شد و بانوان ورزشکار از استان های مختلف با بهره گیری از 

فضای مجازی در دو گروه سنی زیر ۳۰ و بالای ۳۰ سال با یکدیگر رقابت کردند.
نایب رئیس هیات ووشو استان قم افزود: فدراسیون ووشو این دوره از مسابقات 
را در هر دو بخش آقایان و بانوان برگزار کرد و اتفاق ویژه برای ورزش بانوان قم، 
موفقیت خانم ها یلدا صمدی و نازنین وثیقی در کسب رتبه سوم و نشان برنز 
مسابقات بخش بانوان زیر ۳۰ سال بود تا یک موفقیت دیگر در کارنامه سال ۱۴۰۰ 
ووشو قم ثبت شود. وی خاطرنشان کرد: در گروه سنی زیر ۳۰ سال بخش بانوان 
تیم سمنان متشکل از فاطمه فراتی و عسل کلامی در جایگاه نخست ایستاد، تیم 
البرز با ترکیب مهسا صدیقی و مبینا دانش فر نایب قهرمان شد و تیم هیات ووشو 
قم با حضور یلدا صمدی و نازنین وثیقی رتبه سوم این دوره از پیکارها را به خود 
اختصاص داد. سلیمانی کسب این افتخار را یک دستاورد بزرگ برای ووشو قم 
توصیف کرد و ابراز داشت: این تیم با هدایت فاطمه سلیمانی به مصاف حریفان 
رفت و در بخش تیمی زنان نیز موفق به کسب مقام سوم شد، کوراش از جمله 
رشته های زیر مجموعه هیات است که ورزشکاران پرتوانی دارد و در آینده قطعا 

شاهد موفقیت های بیشتر در این رشته خواهیم بود.

دروازه بان اسبق استقلال گفت:رفتار مظاهری اصلا منطقی نیست، او 
اشتباه کرد و نباید قراردادش را با استقلال فسخ می کرد.

منصور رشیدی ، در خصوص اوضاع احوال و باشگاه استقلال اظهار 
داشت: اوضاع خراب است و شرایط استقلال مثل سال های گذشته به 
به  بود  وزیر  فر  زمانی که سلطانی  ندارد.  امیدی وجود  شکلی است که 
امور استقلال رسیدگی نمی کرد و حتی یک مدیر خوب برای این باشگاه 

نگذاشت.
مددی هم از روزی که آمده کار را به شکلی پیش برده که اوضاع استقلال 
مثل امروز شده است. ما شناخت کافی روی مددی ندارم، ولی شرایط، 

شرایط خوبی نیست.
دروازه بان اسبق استقلال در خصوص اینکه رشید مظاهری بعد از فسخ 
قرارداد با این باشگاه حالا با انتشار پست و استوری تمایل خود را برای 
بازگشت به این باشگاه اعلام کرده است، گفت: این رفتار مظاهری اصلا 
منطقی نیست. او اشتباه کرد و نباید قراردادش را با استقلال فسخ می کرد، 

ضمن آنکه کدام تیم مظاهری را با قراردادی که با استقلال داشت جذب 
می کند؟ او بدون مشورت با ۴ مشاور و پیشکسوت قراردادش را با استقلال 

فسخ کرده و معلوم نیست هدفش کدام تیم بود.
به  مددی  جدایی  با  بود  کرده  اعلام  مظاهری  اینکه  خصوص  در  وی 
بود؟  با مددی قرارداد بسته  استقلال برمی گردد، گفت: مگر مظاهری 
مدیران باشگاه یک روز می آیند و یک روز می روند و بازیکن در این تیم 
می ماند. برای استقلال بد است که یک بازیکن چنین رفتارهایی انجام 
بدهد. این تیم ۳۰ میلیون هوادار دارد و حالا هم مظاهری رفتارهایی کرده 

که امروز به پشیمانی رسیده است.
باید یک مدیر ورزشی خوب برای استقلال انتخاب شود 

پیشکسوت استقلال با انتقاد از وضعیت مدیریتی در این باشگاه گفت: 
نمی دانم باید این حرف را بزنم یا نه، ولی خدا آن کسانی را که باعث و بانی 
شرایط این روزهای استقلال شده اند را لعنت کند. این چه بلایی است که بر 
سر تیم های بزرگ می آورند. از وزیر ورزش می خواهم یک مدیر ورزشی خوب 

برای استقلال انتخاب کند. ما مدیرانی مثل دادکان و مصطفوی که ورزشی 
باشند نداریم. شنیده ام قرار است آجورلو را به عنوان مدیر انتخاب کنند، اما 
از همین حالا در فضای مجازی مشغول انتقاد از این مدیر هستند. این افراد 

باید بگذارند مدیران کارشان را انجام بدهند و تیم را به آرامش برسانند.
نمی توانم به استقلال با این نفرات امیدوار باشم 

رشیدی در پاسخ به این سوال که شرایط این روزهای استقلال را چطور 
ارزیابی می کند، عنوان کرد: استقلال خوب یارگیری نکرده و فرهاد مجیدی 
کم تجربه عمل کرد. البته مربیگری سلیقه ای است، ولی بازیکنانی که 
جذب تیم شدند جوان هستند و یکی دو سال کار دارند. شاید این بازیکنان 
در سال های آینده نفرات خوبی شوند اما امسال نمی توانند برای استقلال 
گره گشا باشند. مثلا علی کریمی دو فصل پیش از استقلال جدا شد اما 
دیدید که جانشین خوبی برای وی جذب نکردند. حتی مسعود ریگی هم با 
وجود آنکه در حد کریمی نبود، اما از استقلال رفت، به این خاطر است که 

می گویم نمی توانم به استقلال با این نفرات امیدوار باشم.

منصوررشیدی:
 مظاهری نباید قراردادش را با استقلال فسخ می کرد 

فدراسیون جهانی والیبال با اشاره به قهرمانی بلندقامتان 
ایران در آسیا نوشت: ایران سلطه قاره ای را با پیروزی بر ژاپن 

افزایش داد.
مردان  قهرمانی  والیبال  مسابقات  دوره  بیست ویکمین 
آسیا با قهرمانی تیم ملی والیبال ایران و معرفی تیم های برتر 
این رقابت ها به پایان رسید. در فینال بیست  و یکمین دوره 
والیبال قهرمانی مردان آسیا در ژاپن، تیم ملی  مسابقات 
والیبال ایران به مصاف ژاپن رفت و با برتری ۳ بر صفر به عنوان 
قهرمانی دست پیدا کرد. این رقابت در سه ست و به ترتیب با 
نتایج ۲۷ بر ۲۵، ۲۵ بر ۲۲ و ۳۱ بر ۲۹ به سود ایران پایان 
یافت. فدراسیون جهانی والیبال پس از قهرمانی بلندقامتان 

در  ایران  والیبال  ملی  تیم  نوشت:  آسیا  در  ایران  والیبال 
مقابل چین  در یک ست  تنها  آسیا  قهرمانی  رقابت های 
بازی را واگذار کرد. والیبال ایران در فینال ژاپن را شکست 
داد و قهرمان آسیا شد. صابر کاظمی ارزشمندترین بازیکن 
مسابقات بود و تیم ملی والیبال ایران از عنوان قهرمانی خود 
در سال ۲۰۱۹ دفاع کرد.  با این تفاسیر ایران دوره پادشاهی 
با  را  خود  آسیایی  عنوان  چهارمین  و  داد  افزایش  را  خود 
پیروزی برابر ژاپن کسب کرد. فدراسیون جهان ادامه داد: دو 
فینالیست آسیا موفق شدند جواز حضور در مسابقات جهانی 
۲۰۲۲ روسیه را کسب کنند. والیبال ایران با این قهرمانی به 

سلطنت خود در آسیا ادامه داد.

فدراسیون جهانی والیبال: 
ایران به سلطنت خود در آسیا ادامه داد

مدال آوران کشتی فرنگی قم در رقابت های بین المللی طی مراسمی از سوی مسئولان ورزشی و هیات کشتی استان 
تجلیل شدند. به گزارش اداره کل ورزش و جوانان قم، آیین تجلیل از مدال آوران کشتی فرنگی استان در رقابت های بین 
المللی با حضور روح الله رمضانی معاون توسعه ورزش اداره کل ورزش و جوانان قم، حسن اسحاقی پیشکسوت کشتی و 
کادر اجرایی هیات کشتی برگزار شد. در این آیین از مهدی ابراهیمی ملی پوش استان قم در رقابت های قهرمانی ۲۰۲۱ 
آسیا، امیر عبدی دارنده مدال طلا مسابقات جام قهرمانان ترکیه و محمدجواد رضائی که در مسابقات جام ایوانوویچ 

صربستان موفق به کسب مدال برنز شد تجلیل به عمل آمد.
ادارات کل ورزش و جوانان قم  موفق درارزیابی

اداره کل ورزش و جوانان استان قم طی ارزیابی وزارت ورزش و جوانان موفق به کسب رتبه اول در سال ۹۸ و کسب رتبه 
دوم در سال ۹۷ در بین ادارات تیپ سه ورزش و جوانان سراسر کشور شد. همچنین در ارزیابی وزارت ورزش و جوانان از 
عملکرد ادارات ورزش  وجوانان استانها، در سال های ۹۷ و ۹۸ که جدیدا احکام آنها به ادارات کل تقدیم شد، اداره کل 

ورزش و جوانان استان قم در سال ۹۸ رتبه اول و در سال ۹۷ رتبه دوم را در بین استانها هم گروه خود کسب کرد.
گفتنی است هر ساله مراسمی از سوی وزارت ورزش وجوانان در راستای تجلیل از ادارات ورزش و جوانان در پی کسب 
عناوین مذکور برگزار می شد که سال گذشته به علت شیوع ویروس منحوص کرونا امکان برگزاری این مراسم مهیا نشد و 

وزارت ورزش و جوانان اخیرا لوح های مربوطه را با امضای وزیر ورزش و جوانان به ادارات برتر استانی تقدیم کرده است.

پنج کشتی گیر فرنگی کار قمی به اردوی تیم امید برای انتخابی 
رقابت های جهانی بلگراد درکشور صربستان دعوت شدند.

به گزارش روز دوشنبه کمیته روابط عمومی هیات کشتی استان 
قم،اردوی تیم ملی کشتی فرنگی زیر ۲۳ سال )امید( برای حضور 
در رقابت های جهانی صربستان روزهای ۳۰ شهریور تا ۸ مهرماه 
در کمپ تیم های ملی کشتی شهید حاج قاسم سلیمانی با حضور 
۴ ورزشکار و یک مربی از قم برگزار می شود. اسامی نفرات دعوت 
شده اردوی تیم ملی کشتی فرنگی زیر ۲۳ سال )امید( برای 
حضور در رقابت های جهانی صربستان از سوی فدراسیون به طور 
رسمی اعلام شده که بر همین اساس علی رضا نجاتی در وزن ۶۳ 
کیلوگرم، محمدجواد رضایی در فضای ۶۷ کیلوگرم، امیرعبدی 

در وزن ۷۲ کیلوگرم و صادق عبداللهی در وزن ۹۷ کیلوگرم از استان قم به این این اردو دعوت شده اند. همچنین مهدی 
علیزاده پورنیا نیز به عنوان مربی سازنده در اردوی تیم ملی امید کشتی فرنگی کشور حضور خواهد داشت. رقابت های 

کشتی زیر ۲۳ سال قهرمانی جهان روزهای ۱۰ تا ۱۶ آبان ماه در شهر بلگراد کشور صربستان برگزار می شود.

از سوی مسئولان ورزشی و هیات کشتی استان قم ؛

فرنگی کاران مدال آور قم در میادین بین المللی تجلیل شدند
انتخابی رقابت های جهانی کشتی فرنگی؛

پنج کشتی گیر فرنگی کار قمی به اردوی تیم ملی امید دعوت شدند

ستار همدانی: سجادی اشتباه نکند

مدیر جدید استقلال باید دلسوز واقعی باشد
پیشکسوت باشگاه استقلال گفت: استقلال در سالهای 
اخیر از سوء مدیریت ضربه خورده و وزیر ورزش باید بدون 

اشتباه بهترین مدیر را برای این باشگاه انتخاب کند.
باشگاه  وضعیت  آخرین  خصوص  در   ، همدانی  ستار 
باشگاه  این  از  مددی  که  حالا  داشت:  اظهار  استقلال 
خودش  که  ورزش  وزیر  سجادی  حمید  می شود،  جدا 
قهرمان ورزشی بوده و خاک این ورزش را خورده باید در 
انتخاب کند.  را  تا گزینه اصلح   انتخاب دقت کرده  این 
هرچند کار مدیر بعدی به دلیل انباشته شدن مشکلات 
و بدهی ها بسیار دشوار است، اما اگر مدیریت توانمند که 
برای خدمت به باشگاه بیاید و تخصص این کار را هم داشته 
باشد انتخاب شود، می تواند از پس این وظیفه مهم بر آید.

وی افزود: مدیر جدید استقلال باید به معنای واقعی 
کلمه و نه در حرف و شعار خادم تیم و مردم باشد. مدیر 

بعدی استقلال نباید برای کسب شهرت و شناخته شدن 
به این باشگاه بیاید که آخر و عاقبت حضور در این تیم برای 

شهرت طلبی را دیده ایم.
پیشکسوت آبی پوشان تاکید کرد: امیدوارم مدیر بعدی 
آبی پوشان دارای برنامه عملیاتی باشد و البته در حد و 
با میلیون ها هوادار  این باشگاه بزرگ  اندازه اداره کردن 
استقلال  مدیران  انتخاب  در  ورزش  سابق  وزیر  باشد. 
اشتباهات زیادی داشت و به غلط به افرادی مسئولیت داد 
که تجربه نشان داد توانمندی لازم برای اداره این باشگاه 

نداشتند.
مربی و سرپرست سابق آبی پوشان اظهار داشت: وقتی 
و  پنج-شش مدیر می آیند  قبلی  وزارت  در ۴ سال دوره 
انجام  درستی  انتخاب های  که  معناست  بدان  می روند، 
نشده. وقتی عمر مدیریت مدیران کوتاه است به روشنی 

روز است که مدیران به درستی انتخاب نشده اند.
این سال ها  همدانی تصریح کرد: به شخصه در همه 
استقلال را ناکام می دانم و در این ناکامی همه ارکان به 
اندازه خودشان سهیم هستند. از وزارت ورزش که انتخاب 
می کند گرفته تا مجمع، هیات مدیره، مدیران عامل، کادر 

فنی و بازیکنان. به همه آنها می شود نقد وارد کرد.
من  داشت:  بیان  ادامه  در  پوشان  آبی  پیشین  مربی 
به کادر فنی و در راس آنها آقای مجیدی هم نقد دارم. 
مجیدی هم مسئولیت های خود را به عنوان سرمربی به 
خوبی ایفا نکرد. همین الان که در شرایط بحرانی هستیم 
او کجا است؟ درست در روزهایی که مجیدی باید به عنوان 
سرمربی و مسئول فنی حضوری ۲۴ ساعته بالا سر تیمش 
داشته باشد، خارج از کشور است. این اولین بار نیست که 
او درست در روزهایی که باید باشد، نیست. سرمربی تیم 

باید بیشتر از دیگران مسئولیت پذیر باشد.
بین مدیران  اختلافات  به رسانه ای شدن  اشاره  با  وی 
و کادر فنی بیان داشت: این چه کاری بود که اختلافات 
داخلی را به رسانه ها بردند؟ این کار بسیار زشت بود که چت 
شخصی بین مدیرعامل و سرمربی سر از رسانه ها و فضای 
تیم هستند  بزرگترهای  که  اینها  وقتی  آورد.  در  مجازی 
اینقدر کم تجربه با مسائل برخورد می کنند وای به حال 

بازیکنان که جوان و کم تجربه هستند.
سرپرست سابق آبی پوشان خاطرنشان ساخت: یکی 
از نقاط ضعف در مدیریت سالهای اخیر استقلال این بود 
که هیچ شرح وظایفی هم برای افراد تعریف نشده بود که 
امیدوارم مدیر بعدی به این موضوع دقت کرده و مشخص 
شود هر فردی در این باشگاه چه شرح وظایفی دارد و باید 

حتماً به آن عمل کند.
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معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان انرژی اتمی با اشاره 
به شکست سیاست فشار حداکثری آمریکا علیه ایران تصریح 
کرد: زمان آن فرا رسیده که ایالات متحده سیاست های غلط 
خود را اصلاح کرده و همه تحریم ها را به شیوه ای عملی، موثر 

و قابل راستی آزمایی لغو کند. 
محمد اسلامی روز دوشنبه در شصت و پنجمین کنفرانس 
عمومی آژانس بین المللی انرژی اتمی در وین بیان داشت: 
برنامه جامع اقدام مشترک که با هدف رفع موانع پیشرفت 
توسط جمهوری اسلامی ایران توافق گردید یک نمونه بارز از 
حسن نیت جمهوری اسلامی ایران است که ایالات متحده 
آمریکا با بی توجهی کامل نه تنها به آن عمل نکرد بلکه با 
بکارگیری سیاست های یکجانبه گرائی مفاد برجام و قطعنامه 
2231 شورای امنیت سازمان ملل را نقض نمود و از آن خارج 
شد. سیاست به اصطلاح "فشار حداکثری" نیز به شکست 
انجامید و دولت آمریکا راهی ندارد به غیر از اینکه اعتیاد خود 
به تحریم های یکجانبه را ترک کند و به قوانین بین المللی 

احترام بگذارد.
وی افزود: در این زمینه، تنها پس از حدود دو سال و نیم 
از گسترش مداوم تحریم های فراگیر اقتصادی توسط ایالات 
متحده و عدم انجام اقدامات عملی از سوی سه کشور اروپائی 
و اتحادیه در اجرای تعهدات خود، مجلس شورای اسلامی 
بر  که  کرد  تصویب  را  قانونی  دوم دسامبر 2020  در  ایران 
اساس آن، دولت موظف شد در صورت تداوم عدم پایبندی 
مشارکت کنندگان توافق ظرف دو ماه پس از لازم الاجرا شدن 
قانون اجرای کلیه فعالیت های راستی آزمایی و نظارت فراتر از 

موافقت نامه جامع پادمان در ایران را متوقف نماید.
متن کامل سخنرانی رئیس سازمان انرژی اتمی از این قرار 

است.

آقای رئیس،مدیرکل، عالیجنابان، خانم ها و آقایان،بسیار 
خوشبختم که به عنوان رئیس جدید سازمان انرژی اتمی 
ایران، در شصت و پنجمین نشست سالیانه آژانس بین المللی 
انرژی اتمی حضور دارم آقای رئیس، انتخاب جنابعالی را 
به ریاست این گردهمائی با اهمیت تبریک عرض می کنم. 
برای صرفه جوئی در زمان، نسخه کوتاه سخنرانی خود را ارائه 

نموده و متن کامل، متعاقبا توزیع خواهد شد.
روزافزون  تقاضای  و  اجتناب  غیرقابل  رئیس،روند  آقای 
انرژی که برای توسعه پایدار یک الزام جدی به شمار می 
رود، با چالش هایی روبروست و جامعه جهانی می بایست 
با گامهای دسته جمعی به مشکلات پیش رو در این زمینه 

رسیدگی نماید.
آژانس، بر اساس اساسنامه خود موظف به یاری رساندن 
بدون تبعیض به کشورهای عضو، در توسعه بهره برداری صلح 
آمیز از انرژی هسته ای می باشد. با توجه به نیازها و اولویت 
کشورها، آژانس همچنین  می بایست نسبت به تقویت حوزه 
های همکاری فنی مبادرت ورزد و بر این اساس، به کشورهای 
عضو در رسیدن به اهداف توسعه پایدار از طریق توزیع دانش، 
تجربه و انتقال فن آوری و تجهیزات، بدون هرگونه تبعیض و 

سیاسی کاری، مساعدت و همراهی نماید.
برجام یک نمونه بارز از حسن  نیت ایران است

با هدف رفع  اقدام مشترک که   عالیجناب؛برنامه جامع 
موانع پیشرفت توسط جمهوری اسلامی ایران توافق گردید 
یک نمونه بارز از حسن نیت جمهوری اسلامی ایران است 
که ایالات متحده امریکا با بی توجهی کامل نه تنها به آن 
عمل نکرد بلکه با بکارگیری سیاست های یکجانبه گرائی 
مفاد برجام و قطعنامه 2231 شورای امنیت سازمان ملل 
را نقض نمود و از آن خارج شد. سیاست به اصطلاح "فشار 
حداکثری" نیز به شکست انجامید و دولت آمریکا راهی ندارد 
به غیر از اینکه اعتیاد خود به تحریم های یکجانبه را ترک کند 

و به قوانین بین المللی احترام بگذارد.
در این زمینه، تنها پس از حدود دو سال و نیم از گسترش 
ایالات متحده  مداوم تحریم های فراگیر اقتصادی توسط 
اروپائی و  از سوی سه کشور  اقدامات عملی  انجام  و عدم 
اتحادیه در اجرای تعهدات خود، مجلس شورای اسلامی 
بر  که  کرد  تصویب  را  قانونی  دوم دسامبر 2020  در  ایران 
اساس آن، دولت موظف شد در صورت تداوم عدم پایبندی 
مشارکت کنندگان توافق ظرف دو ماه پس از لازم الاجرا شدن 

قانون اجرای کلیه فعالیت های راستی آزمایی و نظارت فراتر از 
موافقت نامه جامع پادمان در ایران را متوقف نماید.

آقای رئیس؛اکنون زمان آن فرا رسیده که ایالات متحده 
سیاست های غلط خود را اصلاح کرده و در ابتدا همه تحریم 

ها را به شیوه ای عملی، موثر و قابل راستی آزمایی لغو کند.
ابراهیم  سید  دکتر  الله  آیت  آقای  گرامی؛جناب  حضار 
رئیسی، رئیس جمهور محترم جمهوری اسلامی ایران، اعلام 
کرده اند که دولت خواهان مذاکرات نتیجه محور، با هدف 
برداشته شدن فشارها و تحریم های ناعادلانه علیه ملت ایران 

است.
آژانس بین المللی انرژی اتمی از سیاسی کاری 

بپرهیزد 
آقای رئیس؛ایران همواره با آژانس همکاری کرده است، 
در عین حال لازم است که آژانس بین المللی انرژی اتمی از 
سیاسی کاری بپرهیزد و استقلال، بی طرفی و حرفه ای بودن 

خود را حفظ کند.
همانطور که در چندین تصمیم و قطعنامه مصوب کنفرانس 
عمومی بیان شده است، حمله به تاسیسات هسته ای که 
برای اهداف صلح آمیز استفاده می شود، مغایر با قوانین بین 
المللی است و کلیه حملات مسلحانه به تاسیسات هسته 
ای دارای کاربرد صلح آمیز، باید به صراحت ممنوع شود. 
متأسفانه بی عملی سازمان ملل و آژانس بین المللی انرژی 
اتمی در برخورد با اقدامات تروریستی علیه تاسیسات صلح 
آمیز هسته ای، متجاوزان را تشویق به ادامه و حتی نقض 
اساسی ترین و بنیادی ترین اصول حقوق بین الملل و منشور 
سازمان ملل متحد کرده است. بسیار ضروری است که آژانس 
فوراً به این موضوع توجه کند تا هم از تاسیسات هسته ای 
در برابر چنین اقدامات یا تهدیدهایی محافظت نماید و هم از 

اعتبار خود صیانت کند. 
ما خواستار اجرای کامل ماده ششم ان.پی.تی هستیم 

اصلی  حل  راه  که  داریم  راسخ  اعتقاد  رئیس؛ما  آقای 
ای،  هسته  های  سلاح  از  ناشی  موجود  تهدیدهای  برای 
خلع سلاح هسته ای کامل و قابل راستی آزمایی است. ما 
از  و  خواستار اجرای کامل ماده ششم ان.پی.تی هستیم 
اینکه کشورهای دارای سلاح هسته ای بر حفظ زرادخانه 
ها و سیستم های انتقال خود مصمم هستند و برخی از آنها 
به طور جدی به دنبال بروزرسانی آنها می باشند، عمیقا ابراز 

تاسف می کنیم.

ایران به عنوان مبتکر ایجاد منطقه عاری از سلاح هسته ای 
در خاورمیانه از سال ۱۹۷۴، نگرانی جدی خود را از برنامه 

هسته ای مخفی نظامی رژیم صهیونیستی بیان می دارد.
متأسفانه، علی رغم تصویب قطعنامه کنفرانس بازنگری 
NPT در سال ۱۹۹۵ و همچنین برنامه های اقدام بعدی 
آن در سال های ۲۰۰۹ و ۲۰۱۰، این رژیم هنوز فعالیت ها 
و تاسیسات هسته ای خود را ذیل موافقتنامه جامع پادمان 
آژانس قرار نداده، اقدامات تروریستی خود علیه تأسیسات 
صلح آمیز هسته ای را ادامه داده، دانشمندان هسته ای را 
ترور نموده و بدین طریق، ثبات و امنیت منطقه و یکپارچگی 
و اعتبار NPT و آژانس بین المللی انرژی اتمی را به خطر 

انداخته است.
نمایندگان محترم؛ایمنی هسته ای همیشه جزو اولویت 
های ما بوده و از اینرو، برای تقویت مقررات ایمنی مرتبط 
اهمیت زیادی قائل هستیم. جمهوری اسلامی ایران مجددا 
تأکید می کند که مسئولیت ایمنی و امنیت هسته ای به طور 
کامل بر عهده دولت های عضو است.در مورد امنیت هسته 
ای، معتقدیم اقدامات اتخاذ شده نباید مانع همکاری بین 
المللی در زمینه فعالیت های صلح آمیز هسته ای شود و 
مسئولیت های تعیین شده آژانس را ذیل برنامه همکاری فنی 

تضعیف کند.
فعالیت های صلح آمیز هسته ای ایران دچار توقف 

نمی شود
آقای رئیس،در خاتمه، امیدواریم به روزی برسیم که شعار 
"استفاده صلح آمیز از انرژی هسته ای برای همه و سلاح 
هسته ای برای هیچ کس" در سراسر جهان رسمیت یافته و 
محقق گردد. تحقق این پیام، نقش انرژی هسته ای در ایجاد 
صلح، سلامتی و رفاه در سراسر گیتی را برجسته نموده و 
بدان شتاب بدهد.همچنین می خواهم به این نکته اشاره 
کنم که ایران مهد تمدنها و کشوری دوستدار صلح است که 
به لحاظ تاریخی به فن آوری و علوم در سراسر جهان یاری 
رسانده است. در این چارچوب، ما برای دنبال نمودن فعالیت 
ها و برنامه هسته ای کاملا صلح آمیز خود مصمم هستیم و 
همانگونه که توسط رئیس جمهور کشورمان، در طی نشست 
سران شانگهای در ۱۷ سپتامبر ۲۰۲۱، بیان گردیده "هیچ 
موضوعی نمی تواند فعالیت های صلح آمیز هسته ای ایران 
را که در چارچوب مقررات بین المللی انجام می شود، دچار 

توقف نماید."

رئیس سازمان انرژی اتمی:
 آمریکا تحریم ها را به شیوه عملی و قابل راستی آزمایی لغو کند

محسن پاک آیین دیپلمات پیشین:

سیاست نگاه به شرق به معنای عدم 
همکاری با سایر کشورها نیست

یک دیپلمات پیشین با بیان اینکه اتخاذ سیاست رویکرد به شرق به معنای 
عدم همکاری با دیگر نقاط جهان نیست، گفت: کشورهای غربی اگر خصومت 
خود علیه ایران را کنار بگذارند و بخواهند در چارچوب احترام متقابل رفتار کنند، 

می توانیم مناسبات خوبی با  آنها داشته باشیم. 
سازمان  در  ایران  دائم  عضویت  پذیرش  به  اشاره  با  پاک آیین  محسن 
همکاری های شانگهای گفت: عضویت ایران به عنوان کشور مهم در منطقه 
غرب آسیا با منابع غنی طبیعی، جمعیت زیاد و قدرت ثبات سازی در حوزه 
امنیتی و دارا بودن منابع غنی نفت، گاز و معادن برای سازمان همکاری های 

شانگهای هم بسیار مهم است.
که  معناست  بدان  این  افزود:  جمهوری  آذربایجان  در  ایران  پیشین  سفیر 
دوطرف دارای منافع متقابل هستند هم اعضای سازمان همکاری های شانگهای 
می توانند از عضویت ایران استفاده کنند و هم ما می توانیم از حضورمان در 

سازمان شانگهای بهره مند شویم.  
پاک آیین عنوان کرد: سازمان همکاری های شانگهای دارای ماهیت امنیتی 
است. در عین حال امروز امنیت ارتباط مستقیم با موضوع اقتصاد دارد و سرمایه 
جایی می رود که امنیت وجود داشته باشد و امنیت معمولا حامی و حافظ سرمایه 

است.
وی تصریح کرد: توانایی ایران و مواضع قوی ایران در استقرار صلح و امنیت 
در منطقه و به خصوص در آبهای آزاد خلیج فارس و دریای عمان برای انتقال آزاد 

انرژی نکات مهمی است که مورد توجه کشورهای عضو شانگهای قرار دارد.
کارشناس ارشد مسائل راهبردی بیان کرد: علاوه بر این مبارزه قوی ایران با 
تروریسم و قاچاق مواد مخدر از عوامل ثبات ساز در منطقه است که می تواند به 

پیشرفت همکاری های اقتصادی کمک کند.
مختلف  حوزه های  در  نیز  شانگهای  عضو  کشورهای  داد:  ادامه  پاک آیین 
می توانند برای ایران حائز اهمیت باشند. در حوزه تجاری ایران می تواند بازار 
تجاری خوبی برای این کشورها باشد و این کشورها  در عین حال می توانند وارد 
کننده کالاها و صادرات ایران باشند. به همین دلیل کاهش تعرفه های تجاری 

و گمرکی از مسیر امضای انعقاد قرارداد ترجیحی بین کشور بسیار مهم است.
وی اضافه کرد: اگر قرارداد ترجیحی بین ایران با این کشورها منعقد شود، 
همکاری های تجاری طرفین افزایش پیدا می کند و کالاها رقابتی تر می شوند و به 
همین دلیل قیمت آنها هم کاهش پیدا می کند و می توانند به راحتی هم در ایران 

هم در کشورهای عضو شانگهای در دسترس مردم قرار گیرند.
این دیپلمات پیشین خاطرنشان کرد: در ارتباط با بحث انرژی کشورهای عضو 
شانگهای، کشورهای مهم مانند چین و هند وارد کننده نفت هستند، پاکستان 
نیاز به گاز ایران دارد و به دنبال این است که خط لوله گاز با ایران احداث کند و از 

آنجا حتی به هند هم صادر کند بنابراین آنها طالب انرژی ایران هستند.  
پاک آیین اظهار کرد: ایران علاقه مند است از سرمایه  کشورهایی مانند چین، 
هند و روسیه استفاده کند این کشورها سابقه سرمایه گذاری در ایران دارند. 
هندی ها در منطقه چابهار و چینی ها هم در پروژه های داخل ایران و روسیه هم 

در بخش های نیروگاهی در ایران سرمایه گذاری کرده اند.
وی گفت: ایران برای اجرای  پروژه های اقتصادی خود به این سرمایه  این نیاز 
دارد بنابراین می تواند از سرمایه های این کشورها استفاده کند و در عین حال 
می تواند از این کشورها انتقال تکنولوژی هم داشته و نیازهای خود را تامین کند.
سفیر پیشین ایران در زامبیا، ازبکستان، تایلند و جمهوری آذربایجان اضافه 
کرد: در کنار اینها موقعیت خاص ترانزیتی ایران به عنوان پل اتصال شرق آسیا، 
غرب آسیا و خود آسیا، اروپا و آفریقا بسیار برای کشورهای عضو شانگهای برای 

دستیابی به آبهای گرم خلیج فارس و دریای عمان بسیار حائز اهمیت است.
پاک آیین ادامه داد: چنانچه بتوانیم برخی از مسیرهای ترانزیتی را ایجاد، 
احداث و تکمیل کنیم موجب خواهد شد هم همکاری های تجاری صورت بگیرد 

و هم درآمد حاصل از ترانزیت کالا بهره مند شویم.
وی یادآورشد: به عنوان مثال احداث خط آهن رشت- آستارا بسیار مهم و تنها 
نقطه تکمیل نشده از کریدور شرق به غرب است و چنانچه این نقطه تکمیل و 
متصل شود، تجارت ما با کشورهای حوزه آسیای مرکزی و قفقاز افزایش پیدا 
می کند و کشورهای شانگهای هم می توانند از این مسیر ریلی استفاده کرده و 

محصولات خود را سریعتر و با قیمت مناسب تر به بندرعباس برسانند.
معاون پیشین فرهنگی سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی گفت: بنابراین در 
حوزه هایی که عنوان شد تجارت، ترانزیت و انرژی بسیار مهم است و حوزه های 
دیگر مانند گردشگری و درآمدی که از آن حاصل می شود می تواند برای طرفین 

حائز اهمیت باشد.
پاک آیین بیان کرد: البته همه این موارد در سایه برنامه ریزی و اجرای پروژه ها 
محقق می شود ما باید از همین امروز به دنبال این باشیم که پروژه هایی را در 
حوزه های مختلف اقتصادی تعریف و سعی کنیم در چارچوب های روابط دو یا 
چند جانبه با کشورهای عضو شانگهای وارد گفت وگو شویم و پروژه ها را اجرایی 

کرده تا بتوانیم از امتیاز عضویت در سازمان شانگهای استفاده کنیم.
وی درباره فرآیند مدت زمان به عضویت درآمدن ایران در سازمان همکاری های 
شانگهای گفت: اینطور که گفته شده این روند، بحث های فنی و حقوقی دارد که 

معمولًا بین یک تا دو سال طول می کشد.
با  البته این مدت زمان  کارشناس ارشد مسائل راهبردی خاطرنشان کرد: 
پیگیری ها می تواند کاهش یابد اما اینها مانع از این نیست که ما کار خودمان 
را شروع نکنیم. ما می توانیم برنامه های خودمان را با اعضای شانگهای بصورت 

دوجانبه و چندجانبه جلو ببریم.
پاک آیین درخصوص اینکه عضویت ایران چه تاثیری بر رویکرد غربی ها در 
تعامل با ایران می گذارد، گفت: اتخاذ سیاست رویکرد به شرق به این معنا نیست 

که ما دنبال این هستیم که با دیگر نقاط جغرافیایی جهان همکاری نکنیم.
وی بیان کرد: کشورهای غربی هم اگر خصومت خود علیه ایران را کنار بگذارند 
و رویکرد دوستانه ای با ایران داشته باشند و بخواهند در چارچوب احترام متقابل 
رفتار کنند، می توانیم با این کشورها و حتی تروئیکای اروپا مناسبات خوبی داشته 

باشیم.
مشاور پیشین وزیر امور خارجه ادامه داد: البته حساب آمریکا جدا است به 
دلیل اینکه واشنگتن خصومت نهادینه شده با ایران دارد و من تصور نمی کنم که 

به این زودی ها بتوانیم با آمریکا ارتباط برقرار کنیم.
پاک آیین اضافه کرد: سیاست نگاه به شرق به معنی ایجاد توازن در روابط 
میان کشورهای مختلف و در میان دوستان ایران هست و به معنی نفی مناطق 

جغرافیای دیگر نیست.
ازکشورهایی  غیر  اروپایی  کشورهای  از  بسیاری  با  امروز  ما  یادآور شد:  وی 
که رویکرد خصومت آمیزی با ما دارند، ارتباط داریم علاوه بر این با کشورهای 
آمریکای لاتین و آفریقا هم ارتباط هست. با این حال اتخاذ نگاه به شرق به معنای 
اولویت دادن به همکاری با همسایگان و کشورهایی است که در دوران تحریم در 

کنار ما بودند و با ما خصومت نکردند.
این دیپلمات پیشین درباره تاثیر عضویت دائمی ایران در سازمان همکاری های 
شانگهای بر FATF گفت: تا زمانی که تحریم های اقتصادی علیه ایران وجود 
داشته و ما تعاملات بانکی با دنیا نداشته باشیم و سوئیفت ایران قطع باشد، 

تامین نظرات FATF معنایی ندارد و کمکی به اقتصاد ما نمی کند.
پاک آیین با بیان اینکه رویکرد فعلی که ما اتخاذ کرده ایم رویکرد درستی است، 
گفت: بعد از لغو تحریم ها می توان درباره موضوع FATF  صحبت کرد. چرا که 
 FATF وقتی تعاملات بانکی میان کشورها وجود داشته باشد بحث تامین نظرات

می تواند معنا پیدا کند.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: متاسفانه جناح اصولگرا استعداد خاصی در 
پیاده کردن افراد از قطار خودشان دارند و هر کسی با کمترین دلخوری کلا از حوزه 

اعتماد و آشنایی با این گروه حذف است. 
احمد شیرزاد در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، درباره این که چه مناسباتی در قدرت 
اتفاق می افتد که پس از مدتی افرادی مانند ناطق نوری، حسن روحانی و علی 
لاریجانی به سمت جریان اصلاحات سوق داده می شوند و این که عده ای مطرح 
می کنند صادق آملی لاریجانی هم پس از استعفای اخیرش از مجمع تشخیص 
نظام به سمت اصلاح طلبان میل خواهد کرد، گفت: آقای صادق لاریجانی فاصله 
فکری اش با مجموعه اصلاحات بسیار زیاد است و تفاوت زیادی هم بین علی 
لاریجانی با صادق لاریجانی وجود دارد. این چند برادر هر کدام یک پدیده متفاوتی 
برای خودشان هستند و تفاوت های شان هم بسیار زیاد است. درست است که از 
یک پدر و مادر هستند اما تفاوت زیادی باهم دارند و هیچ کدام شان هم اصلاح طلب 

نیستند که نزدیک به اصلاح طلبان باشند. 
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی ادامه داد: آقای علی لاریجانی آدم 
عمل گراتر و واقعیت گراتری در عرصه سیاسی کشور نسبت به سایر برادرانش است.

وی یادآور شد: صحبت هایی که از آقای لاریجانی در دوره مسئولیت شان شنیدیم 
نشان دهنده این است که ایشان در یک حال و هوای متفاوتی سیر می کرد که 
صحبت ها با اداره صحیح کشور بسیار فاصله داشت. فراموش نمی کنم در حاشیه 
جلسات مسئولین قوه قضائیه همیشه ما صحبت های خیلی نامرتبط سیاسی از 

ایشان می شنیدیم که در دوره آقای رئیسی و اژه ای این ها بسیار محدود شد.
فکر کنیم روزی علی لاریجانی به سمت تمایلات

 اصلاح طلبانه میل کنند 
شیرزاد افزود: هرچند آقای رئیسی هم  کاملا در عملکردش خارج از قوه قضائیه 
عمل می کرد اما در حرف هایی که می زد سعی می کرد حول و حوش مسئله قضائی 
صحبت کند، اما آقای لاریجانی نظرات بسیار تندی را مطرح می کردند که خارج از 
وظیفه و عمکلردشان بود به همین دلیل خیلی تفاوت دارد که فکر کنیم روزی ایشان 

به سمت تمایلات اصلاح طلبانه میل کنند.
وی با بیان  این که شخصیتی مانند آقای ناطق نوری با آقای آملی لاریجانی بسیار 
تفاوت دارند، گفت: شخص آقای ناطق نوری کاملا بر مدیریت کشور اشراف دارند 
و یک انسان عملگرا و واقعیت گرا بودند و هستند اما ما این خصوصیات را در آقای 

آملی لاریجانی کمتر مشاهده می کنیم.
این نماینده مردم در ششمین دوره مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: 
متاسفانه جناح اصولگرا استعداد خاصی در پیاده کردن افراد از قطار دارد و هر 
کسی با کمترین دلخوری کلا از حوزه اعتماد و آشنایی با این گروه حذف است و این 
امر بد است زیرا هاضمه بسیار محدود و اندک این جناح را نشان می دهد و باید گفت 
که جریان اصولگرایی در درازمدت با این نوع عمکلرد راه به جایی نخواهد برد، در 
صورتی که اگر بتواند هاضمه اش را بزرگتر کند و طیف های گسترده ای را اگر نگوییم 

جزی از خودش کند، لااقل در کنار خودش قرار دهد، بسیار موفق تر خواهد بود
این فعال سیاسی اصلاح طلب در پاسخ به سوالی دیگر مبنی بر  اینکه آیا امکان 
دارد اتاق فکری با حضور آقایان ناطق نوری، خاتمی، برادران لاریجانی، روحانی 
و عبدالله نوری برای برون رفت از مشکلات موجود تشکیل شود، اظهار داشت: 
این گفته خیلی ایده آل است، حتما مشاهده کرده اید طرفداران فوتبال روی کاغذ 
برای خودشان یک تیم جهان می نویسند و در آن بهترین بازیکنان را از سرار کشور 

می گذارند اما؛ اولًا هرگز چنین تیمی تشکیل نمی شود، ثانیاً اگر تشکیل شود خوب 
بازی نمی کنند؛ چراکه انسجام و هماهنگی لازم را ندارند. 

وی تاکید کرد: شخصیت هایی که گفته می شود همگی در جای خودشان محترم 
هستند اما آیا می توانند کنار هم بشینند و همفکری کنند؟ آیا می توانند از یک جایی 
شروع به حل موضوعات و معضلات کنند تا به راه حل برسند؟ من به شخصه بسیار 

بعید می دانم!
اشخاصی  که جزو سرمایه های کشور هستند

 نباید از دست شان بدهیم
این فعال سیاسی اصلاح طلب خاطرنشان کرد: چه خوب است که ما ذهنمان را 
یک مقداری اصلاح کنیم و تنها به این فکر نکنیم که معممیم برای مشکلات کشور 
راه حل پیدا کنند، البته این اشخاص سرمایه های اجتماعی ما هستند و متاسفانه ما 
بسیار زود افراد را کنار می گذاریم. اما به اعتقاد من بهترین کارکرد این افراد می تواند 
در حوزه های حاشیه تصمیم گیری و تصمیم سازی باشد، گاهی اوقات این افراد 
می توانند مشاوران، سخنرانان و نصحیت کنندگان خوبی باشند و در حوزه هایی 

باشند که به صورت محدود هم شاید بتوانند با هم همکاری کنند.
شیرزاد افزود: اشخاصی زیادی جزو سرمایه های کشور هستند حتی آقای صادق 
لاریجانی هم به نوعی جزو سرمایه های اجتماعی کشور محسوب می شوند؛ زیرا 
پرورش کسانی که تجربه ای از مدیریت هم داشتند، ولو با تجربه منفی تربیت شان 

سرمایه و امکانات می خواهد بنابراین نباید از دست شان بدهیم. 
وی ادامه داد:  اگر درگیر کارهای تصمیم گیری و تصمیم سازی در امور مهم 

باشید، خواهید دید جلساتی که همه بتوانند حرف شان را بزنند و نتیجه گیری هم 
شود، اداره اش بسیار سخت است و مهارت فوق العاده زیادی می خواهد و کسی را 
می خواهد یک سرو گردن بالاتر از حضار و شرکت کنندگان باشد، بله افراد می توانند 
خوش فکر باشند و به صورت انفرادی  هم حرف های قشنگی بزنند اما باید دید اگر 
دور هم بنشینند می توانند با هم گفت و گو کنند؟ بنابراین از نظر من واقعیت این 

است مقداری نباید خیلی امید داشته باشیم تا حتما چنین اتفاقی بیفتد. 
در شرایط فعلی مجموعه اصلاح طلبان خیلی به حساب نمی آیند 

این نماینده ششمین دوره مجلس شورای اسلامی در پاسخ به این  سوال که با 
توجه به این که  حاکمیت یکدست شده و امکان دارد به جریان اصلاحات دیگر 
فرصتی برای حضور در عرصه سیاسی داده نشود، از ضرورت گفت  وگو بین این 
جریان با هسته سخت قدرت و حاکمیت صحبت می شود، چقدر نیاز است این 
گفتمان صورت گیرد، گفت:  معتقدم در شرایط فعلی مجموعه اصلاح طلبان خیلی 
به حساب نمی آیند البته که اصلاح طلبان تاثیرگذار بودند و جهت گیری های قاطعی 
را در سال های ۹۲، ۹۴، ۹۶ و خرداد ۷۶  داشتند، در مجالس دهم و ششم هم 
تاثیرگذار بودند اما در حال حاضر به دلیل شکست سختی که در انتخابات اخیر 
داشتیم؛ اگرچه شکست جوانمردانه نبود اما شکست، شکست است و برای همین 

حرف هایشان متاسفانه خیلی به حساب نمی آید.
گفت وگو  به  تمایل  اصلاح طلبان  سمت  از  است  ممکن  حال  داد:  ادامه  وی 
باشد، اما از آن سمت پذیرش برای گفت وگو نیست، بنابراین معتقدم فعلا موضوع 
گفت وگو با توجه به موضعی که در قدرت دارند ضرورتی ندارد چرا که به هر حال این 

گفت وگو ها احتیاج دارد توافق از دو سمت باشد.
شیرزاد افزود: این امکان وجود دارد که کسانی که در موضع قدرت نشستند، 
طرف مقابل را صدا بزنند و بپرسند که چه می خواهند اما فعلا چنین اراده ای 
نیست. این فعال سیاسی اصلاح طلب یادآور شد: معمولا کسانی که از جریانات 

مقابل خودشان نظر خواهی داشتند، بسیار نتایح خوبی گرفتند.
وی اظهار داشت: اما هنگامی که به حرف دوستان خود توجه نمی کنند نباید 
توقع داشته باشیم به حرف مخالفان خودشان اهمیت دهند. تجربیات دیگران 
اهمیت این موضوع را نشان داده است وقتی بعضی ها در قدرت قرار گرفتند، سر 
تواضع نسبت به مخالفانی که زمین خورده بودند و از دور قدرت خارج شده بودند 
فرود آوردند و در واقع برای اداره امور از این در وارد شدند، نتیجه گرفتند. اما در حال 
حاضر چنین مقبولیتی وجود ندارد و نمی خواهند این کار را انجام دهند بنابراین 
تنها قدرتی که داریم صحبت با جامعه مدنی و بیان کردن مشکلات و معضلات در 
عرصه عمومی و همچنین ارائه راه حل ها و انتقادهای درست در همین فضاها است. 
شیرزاد خاطرنشان کرد: هنگامی که مجموعه اصلاح طلبان فقط بخواهند در 
هر موضوعی موضع منفی بگیرند و غر بزنند طبیعتاً تاثیرگذار نخواهد بود، اگر 
اصلاح طلبان می خواهند حرف های تاثیرگذار داشته باشند، باید واقعا هر موضوعی 
را در جای خودش تائید و نقد کنند اگر این دو با هم نباشد نتیجه خوبی به بار 

نمی آید در نتیجه حرف آدم هم شنیده نمی شود. 
وی ادامه داد: به اعتقاد من اگر فردی از مجموعه مدیران فعلی جناح اصولگرا 
کارش را خوب انجام می دهد و حرف درست می زند حتما باید تائید کرد و اگر فردی 

هم بود که حرف نادرست می زد، باید قاطعانه به او انتقاد کرد.
این فعال سیاسی اصلاح طلب در پایان تاکید کرد: من فکر می کنم در حال حاضر 

هیچ عامل قدرتی، به جز حرف حساب نمی تواند مشکل ما را حل کند.

احمد شیرزاد :

تنها حرف حساب می تواند مشکل اصلاح طلبان را حل کند

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: وقتی همه مدیران با 
تجربه برکنار شوند، کارشناسان فرصت طلب و هفت خط دور 

مسوولان را می گیرند. 
حجت الاسلام و المسلیمن رسول منتجب نیا در گفت و گو 
با ایسنا، با بیان اینکه یکی از ایرادهای اساسی مدیریت کشور 
این است که با تغییر راس یک قوه همه مسوولان باید تعویض 
شوند، اظهار کرد: بدتر هم این است که همه مسوولان قبلی به 
قصور، تقصیر، کم کاری و ناکارآمدی متهم می شوند. این کار 
از هر رئیس جمهوری سربزند، چه خاتمی چه احمدی نژاد چه 

روحانی یا رئیسی نامطلوب، غلط و غیرمنطقی است.
وی ادامه داد: نوعا مسوولان مخصوصا روسای قوا وقتی سر 
کارمی آیند به اصطلاح صفر کیلومتر هستند و اینگونه نیست 
قبلا دوره های مدیریت دیده باشند. بعضی از آنها یک روز هم 

کار اجرایی نکردند و مسوولان با تجربه چون با دولتهای گذشته 
همکاری کردند، کنار گذاشته می شوند. کسانی هم که به عنوان 
مدیر دعوت به کار می شوند عموما تجربه کافی ندارند، زیرا به 
جای تکیه بر تجربه و تخصص، افراد براساس مسائل جناحی 
و باندی انتخابی می شوند. وی گفت :در این شرایط میدان 
برای کارشناسان فرصت طلب فراهم می شود. این افراد در همه 
دولت ها حضور دارند و مدیر اصلی همین کارشناسان سابقه 
دار، فرصت طلب و هفت خط می شود نه مدیرکل معاون یا وزیر.

شعار فراجناحی بودن دولت  در انتخاب استانداران  
مدنظر قرارگیرد

منتجب نیا گفت: نتیجه این روند این می شود که دولت جدید 
همه تجارب موفق یا ناموفق ۸ سال قبل خود را کنار می گذارد 
و از صفر شروع می کند. به عنوان مثال وقتی آقای هاشمی 

شاهرودی رئیس قوه قضاییه شد، گفت ویرانه ای تحویل گرفته 
است. آملی لاریجانی که آمد گفت قوه قضاییه وضع خرابی دارد 
و رئیسی هم گفت این قوه باید متحول شود. اینها نشان می داد 
که شایسته سالاری و تخصص گرایی در نظام حاکم نیست که 
هر مدیر دنبال شروع کار از صفر است. به نظر من این بزرگترین 
ضربه به نظام است. این فعال سیاسی با بیان اینکه در دولت 
احمدی نژاد از معاون رئیس جمهور تا بخشدار و دهدار عوض 
شدند، گفت: این یک روند بسیار غلط است که اینگونه همه 
مدیران جابجا می شوند و تا این روند اصلاح نشود، کشور هم 
اصلاح نمی شود و شعارهای که داده می شود محقق نخواهد 
شد، زیرا در نبود مدیران با تجربه و دلسوز، عده ای فرصت طلب 
دور مسوولان را می گیرند و در گوش آنها حرفهایی می زنند و 
مسیر را عوض می کنند و در نتیجه برخی شعارها داده می شود 

که کارشناسان هم به آنها می خندند. وی تاکید کرد: مدیران 
باید براساس شایستگی انتخاب شوند. رئیس جمهور شعار 
فراجناحی بودن را مطرح کرد، بنابراین نباید اصلا به جناج چپ 
، راست و میانه توجه کند، بلکه مدیران براساس تجربه تخصص 
و مهارت انتخاب کند البته من معتقدم این مورد درباره کابینه 
رعایت نشد، اما در مورد انتخاب استانداران باید مدنظر قرار 
بگیرد تا استاندارن موفق دولت قبل برکنار نشوند. نباید کسانی 
از جناح خودی  اما  ندارند  موفقی  کارنامه  که  انتخاب شوند 
هستند. همچنین مدیرانی باید انتخاب شوند که متعهد بودند 
و دلسوز کشور باشند و دنبال منافع شخصی نباشند. البته به 
این ملاک ها در دولتهای گذشته کمتر توجه شد و ظاهرا در 
این دولت همینگونه است و شایسته سالاری به حداقل رسیده 

است.

رسول منتجب نیا :
بی توجهی به شایسته سالاری بزرگترین ضربه به نظام است 
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دستگیری ۵۴ ایرانی در عراق 
 رییس سازمان حج و زیارت در پاسخ به سوالی درباره خروج زائران از مرز کردستان و برخوردهای که در 
این ناحیه صورت گرفته است، گفت: تردد از این منطقه به خاک عراق از قبل هم ممنوع بود. روزیکشنبه  
۵۴ نفر در اقلیم کردستان دستگیر شدند، چون تردد از آن منطقه به عراق تابع مقرراتی است. چند نفری 
رفته بودند، اما با افزایش تعداد این زائران و ترددها، عراق برخورد کرد و سفارت ایران درحال پیگیری وضع 
این زائران است. همچنین مجید کاکی سرپرست فرمانداری مهران گفت :از مجموع ۹۵۷ زائری که 
تاکنون قصد عزیمت به کشور عراق را از طریق مرز مهران داشتند ۶۲۸ نفر در مبادی ورودی شهرستان 
اقناع شده و تصمیم به بازگشت به سمت شهرهای محل سکونت خود گرفتند و   ۳۲۹ نفر نیز در نقطه 

صفر مرزی دستگیر شدند.

شناسایی 20 هزار کارت بانکی فعال در حوزه قمار 
 رییس کمیته اقتصاد دیجیتال مجلس شورای اسلامی گفت که با پیگیری این کمیسیون، بانک مرکزی 
حدود ۲۰ هزار کارت بانکی فعال که از طریق آن تراکنش های شبکه قمار صورت می گرفت را شناسایی 
کرده است. مجتبی توانگر نماینده تهران در مطلبی در صفحه توییتر خود نوشت: »در حال حاضر 
دست اندرکاران سایت های قمار و  شرط بندی  به جای پوز، عمدتا تراکنش های مالی را به صورت کارت به 
کارت انجام می دهند. با پیگیری کمیته اقتصاد دیجیتا مجلس، بانک  مرکزی حدود ۲۰ هزار کارت بانکی 

فعال که تراکنش های شبکه قمار به وسیله آنها صورت می گیرد را شناسایی کرده است.«  

کرونا چه زمانی از ایران می رود؟
پیام طبرسی رئیس بخش عفونی بیمارستان مسیح دانشوری، روز دوشنبه در گفتگوی زنده اینستاگرامی 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، در خصوص اینکه چه زمانی می توانیم به زندگی عادی بازگردیم، 
گفت: اگر ۷۵ تا ۸۰ درصد جمعیت کشورمان واکسینه شوند، می توان به زندگی عادی بازگشت.وی با 
تاکید بر اینکه نمی توان انتظار داشت بیماری کرونا در کوتاه مدت صفر شود، تصریح کرد: بایستی منتظر 
بمانیم و ببینیم که چه زمانی واکسیناسیون جمعیت هدف به پایان می رسد و آن وقت در مورد شرایط 

بازگشت به زندگی عادی صحبت کرد.

انهدام چهار مقر گروهک های ضدانقلاب در شمال عراق
جانشین قرارگاه حمزه سیدالشهدا)ع( شمال غرب کشور مستقر در آذربایجان غربی گفت: چهار مقر 
گروهک های ضد انقلاب در پاسخ به تحرکات این گروهها در جدار مرزی کشورمان با شمال عراق با 
گلوله های هوشمند مورد اصابت قرار گرفته و منهدم شد. سردار مجید ارجمندفراظهارداشت: این گروهک 
ها تکلیف خود را باید مشخص کنند چرا که ما گفته ایم که آن ها هر کجا باشند در هر خاک و نقطه ای به 
عنوان خاک دشمن محسوب می شود و ما بر خود وظیفه می دانیم که علیه آنها عملیات انجام دهیم.وی 
ادامه داد: این امر را در برخورد اخیر ثابت کردیم یعنی همه مواضع و مراکز فرماندهی و زاغه مهماتی که 

داشتند را مورد هدف قرار دادیم.

پیمان جبلی گزینه اول ریاست صدا و سیما 
در پی انتشار برخی گمانه زنی ها در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی درباره تغییر رئیس رسانه ملی، 
براساس شنیده ها پیمان جبلی گزینه اول ریاست صدا و سیما است. به گزارش خبرگزاری حوزه از تهران، 
در پی انتشار برخی گمانه زنی ها در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی درباره تغییر رئیس رسانه ملی، 
مطلع شدیم که »پیمان جبلی« معاون برون مرزی سازمان صداوسیمای جمهوری اسلامی ایران گزینه اول 

ریاست این سازمان است.

پست معنادار ظریف در اینستاگرام: این نیز بگذرد
ابراهیم رئیسی منتشر شد. او گفته بود  انتقادی  از اظهارات  روزگذشته پست ظریف ساعاتی پس 
»متأسفانه شاهد بودیم که بعضی ها واردات واکسن یا حتی پیوستن کشور به سازمان شانگهای را متوقف بر 

پذیرش FATF کرده بودند و حتی در جلسات رسمی نیز بر موضع خود پافشاری می کردند«. 

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم مطرح کرد :

توجه ویژه به ارتقای کیفی محلات و 
مشارکت مردمی در برنامه دوم 

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم گفت: در طرح هایی که برای برنامه 
دوم شهرداری قم پیش بینی شده، به مسئله ارتقای کیفی محلات و مشارکت مردمی 

بیشتر توجه شده است.
محسن رنجبر با اشاره به برنامه محوری در اقدامات شهرداری، اجرای برنامه قم ۱۴۰۰ 
را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: ارتقای کیفی محلات از موضوعاتی بود که در 

برنامه اول آن را دنبال می کردیم و با این هدف شبکه همیاران محلات را شکل دادیم.
وی با بیان اینکه این برنامه ها در موضوعات خاصی همچون پسماند و فضای سبز 
عملی  شد، ابراز کرد: به دلیل اینکه بحث ارتقای کیفیت زندگی در هر محله به عوامل 

مختلفی وابسته بوده که یکی از عوامل شهرداری بود، به طور کامل موفق نبودیم.
معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم ادامه داد: شهرداری در محلات 
توسعه  و  سبز  و  تفریحی  فضای  توسعه  فراغت،  اوقات  نظافت،  مانند  اقداماتی 
زیرساخت ها را دنبال می کرد، اما در بحث های اقتصادی، خود مردم ساخت وساز 
می کردند و در بخش های فرهنگی و فرهنگ شهروندی نیز شهرداری اقداماتی را انجام 
میداد، اما بازهم خود مردم بیشتر این مسائل را در ارتباطات اجتماعی ایجاد می کردند.
وی با تأکید بر اینکه در برنامه نخست نتوانستیم به سمت ارتقای کیفی محلات و 
نیازسنجی برویم؛ دلایل این عدم تحقق را مورد توجه قرار داد و گفت: چون گروه های 
محلی شکل نگرفته بود و به همین دلیل در آسیب شناسی برنامه اول و تدوین برنامه دوم 

به سراغ نظرات مردمی رفتیم.
رنجبر با اشاره به اینکه در الگوی برنامه ریزی شهری همگرا مسئله استفاده از نظرات 
جامعه ذینفع که مردم هستند، بسیار مهم است یادآور شد: در این مسیر با استفاده از 
ظرفیت فضای مجازی و حقیقی و با همکاری بسیج و دیگر ظرفیت های شهر جلو رفتیم 
و به همین دلیل در طرح هایی که برای برنامه دوم پیش بینی شده، به مسئله ارتقای 

کیفی محلات و مشارکت مردمی بیشتر توجه شده است.
وی اذعان کرد: یکی دیگر از اقداماتی که برای سال ۱۴۰۰ برنامه ریزی شده، این 
است که سیستم فرصت دهی به مشارکت ذینفعان را عملیاتی و گروه های محلی را 

ایجاد و با استفاده از نظرات معتمدین و اقشار مختلف برنامه ای دقیق تدوین کنیم.

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

اجرای سالانه بیش از ۴00 کیلومتر خط کشی 
سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: سالانه بیش از ۴۰۰ 
کیلومتر خط کشی محوری و ۱۰ هزار مترمربع خط کشی عرضی و خطوط عابر پیاده 

در قم انجام می شود.
قاسم طالبی به تشریح اقدامات سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم در راستای 
خط کشی معابر، نصب تابلوهای شهری و ایمن سازی پرداخت و اظهار داشت: از سال 
۹۴ نهضتی در شهرداری و سازمان ترافیک در جهت استانداردسازی تابلوها به راه 
افتاده و هرساله حدود یک هزار مترمربع تابلو راهنمای مسیر تعویض و نصب می گردد.

به منظور  آن در خیابان ها گفت:  اجرای  و ضرورت  مورد نصب گل میخ ها  در  وی 
جلوگیری از تصادف های شاخ به شاخ در خیابان های دوطرفه، با درخواست پلیس و 

مصوبه کمیته فنی شورای ترافیک این طرح در بسیاری از معابر شهری اجرا شد.
نصب  به  توجه  با  گفت:  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  سازمان  سرپرست 
این  می دهد؛  نشان  را  جرحی  تصادفات  کاهش  پلیس  اعلامی  آمار  گل میخ ها، 
گل میخ ها در خط های طولی در خیابان ها زده می شود و مانع سبقت های غیرمتعارف 

را می گیرد.
وی با بیان اینکه باید به این فرهنگ ترافیکی برسیم که سبقت در خیابان دارای آثار 
زیادی در افزایش تصادف دارد ابراز کرد: دراین باره آموزش فرهنگ ترافیک اهمیت 
زیادی دارد که از سال قبل با همراهی پلیس راهور زمینه های خوبی در آموزش ایجاد 

شد و به ترویج فرهنگ ترافیکی پرداخته شده است.
پویش  و  انجام شده  آموزش  جهت  در  خوبی  کارهای  کرد:  خاطرنشان  طالبی 
موتورسیکلت ها شکل گرفته که در صورت انجام تخلف به اتوبوس های آموزشی هدایت 
می شوند که امید است در این خصوص با تکیه بر آموزش به سوی کاهش تصادفات 

برویم.
نصب  مورد  در  همچنین  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  سازمان  سرپرست 
سرعت گیرها اذعان کرد: با توجه به سرعت معبر این سرعت گیرها تغییر می کند و گاهی 
تا ارتفاع ۷ سانتی متر نصب می شود که عمدتاً در معابر اصلی که سرعت بیشتری داشته 

اجرا می شوند.
وی تصریح کرد: در برخی از معابر که آمار بالای تصادفات موتورسیکلت وجود دارد 

به دنبال سرعت گیر هستیم، همچنین خط کشی معابر در دستور کار سازمان است.
 

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم خبرداد:

توزیع بیش از 8۲ هزارتن آسفالت
 در شهر قم

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم حجم آسفالت توزیع شده از ابتدای 
سال جاری برای تعویض و بهسازی روکش خیابان ها و معابر شهری را موردتوجه قرار داد 

و گفت: از ابتدای سال تاکنون بیش از ۸۲ هزار تن آسفالت توزیع شده است.
ابوالفضل میریک امامی با اشاره به میزان تولید و توزیع آسفالت در شهر قم اظهار 
داشت: برای سال جاری پیش بینی تولید و توزیع ۱۶۵ هزار تن آسفالت در سطح معابر 
شهری قم انجام شده که از ابتدای سال تاکنون بیش از ۸۲ هزار تن آسفالت توزیع شده 

است.
وی با بیان اینکه در این مدت ۱۵ هزار و ۵۰۰ تن آسفالت جهت روکش معابر شهری 
قم در منطقه ۴ توزیع شده است، ابراز کرد: در راستای بهبود وضعیت حمل ونقل 
و افزایش ایمنی خیابان های شهر قم بیش از ۲۰ هزار تن آسفالت نیز در منطقه یک 

شهرداری قم توزیع و استفاده شده است.
بالغ بر ۷ هزار تن  مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم تصریح کرد: 
آسفالت نیز طی این مدت در منطقه ۵ شهرداری قم جهت بهبود و سهولت رفت وآمد 

عابران پیاده و خودروهای سواری توزیع شده است.
وی با تأکید بر اینکه از ابتدای سال جاری تاکنون حدود ۲۹۰۰ تن آسفالت در 
سطح منطقه ۷ شهرداری قم و ۵ هزار و ۵۰۰ تن نیز در منطقه ۸ و شهرک پردیسان 
استفاده شده است، افزود: ۴ هزار تن آسفالت نیز از ابتدای امسال در سطح معابر 

منطقه ۲ توزیع گردیده است.
میریک امامی با اشاره به توزیع بیش از ۹ هزار تن آسفالت در سطح معابر منطقه ۶ 
اضافه کرد: خود سازمان توسعه و عمران و شهرداری مرکز نیز در مجموع در سال جاری 

از بیش از ۱۰ تن آسفالت برای پروژه ها استفاده کرده اند.
مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با اشاره به افزایش قابل توجه قیمت 
قیر از طی سال جاری اظهار کرد: قیمت قیر از تنی ۶ میلیون در ابتدای سال به تنی ۸ 

میلیون تومان افزایش یافته است.
 

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم ؛پایان شهریور ماه 

آخرین فرصت بهره مندی از تخفیف 
بهای خدمات پسماند در قم

پایان  تا  که  شهروندانی  گفت:   قم  شهرداری  درآمد  وصول  و  تشخیص  مدیرکل 
شهریورماه عوارض نوسازی و عمران شهری را به صورت نقدی پرداخت کنند، علاوه 
بر بهره مندی از ۱۰ درصد خوش حسابی، مشمول ۳۰ درصد تخفیف بهای خدمات 

مدیریت پسماند خواهند شد.
محمد وحیدنیا با اشاره به آخرین فرصت بهره مندی از تخفیف عوارض های نوسازی و 
پسماند اظهار داشت: شهروندانی که نسبت به پرداخت نقدی عوارض نوسازی و عمران 
شهری  سال جاری خود اقدام نمایند، علاوه بر بهره مندی از ۱۰ درصد خوش حسابی، 

مشمول ۳۰ درصد تخفیف بهای خدمات مدیریت پسماند خواهند شد.
وی با اشاره به اینکه آخرین فرصت بهره مندی از این تخفیف پایان شهریورماه سال 
جاری است عنوان کرد:  شهروندان می توانند به منظور پرداخت عوارض به مناطق 
هشتگانه شهرداری و یا به صورت غیرحضوری از طریق آدرس qom.ir عوارض نوسازی 

و عمران شهری ملک خود را پرداخت نمایند.
مردم  بیشتر  کرد: مشارکت  ابراز  قم  درآمد شهرداری  و وصول  تشخیص  مدیرکل 
بهتر  و  بیشتر  هرچه  ارائه  در  را  قم  شهرداری  به  می تواند  عوارض  این  پرداخت  در 
خدمت رسانی به همشهریان عزیز کمک کند. وی با تأکید بر چگونگی هزینه کرد 
این عوارض توضیح داد: مطابق ماده یک قانون مذکور، این عوارض صرف تأمین 
نیازمندی های شهری و احداث، اصلاح و توسعه معابر، ایجاد پارک ها و مراقبت در رشد 

متناسب و موزون شهرها و سایر وظایفی که به عهده شهرداری ها بوده، می شود.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 180 میلیاردریال کالای قاچاق درهفته گذشته 
فرمانده انتظامی استان قم از دستگیری ۸۰ نفر قاچاقچی کالا و کشف محموله های قاچاق به ارزش 

۱۸۰ میلیارد ریال در این استان  دریک  هفته گذشته خبر داد. 
 سردار سید محمود میرفیضی در حاشیه بازدید از نمایشگاه دستاوردها و کشفیات طرح ارتقاء امنیت 
اجتماعی، اظهارداشت: مبارزه با قاچاق کالا در سال "تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی" به عنوان یکی 
از سرفصل های مهم مأموریتی در برنامه ریزی های عملیاتی با جدیت در دستور کار پلیس استان قرار 

گرفته است.
وی افزود: طی یک هفته گذشته با تلاش مجموعه فرماندهی انتظامی استان، ۸۰ نفر از قاچاقچیان 
کالا دستگیر و ۶۵ دستگاه خودرو توقیف و اقلامی نظیر سوخت، تجهیزات پزشکی، تجهیزات رایانه، 
لوازم یدکی، ماینر، پوشاک، کولرگازی، پارچه و غیره کشف و برابر نظر کارشناسان ارزش کالاهای 

مکشوفه ۱۸۰ میلیارد ریال برآورد شده است.
فرمانده انتظامی استان اضافه کرد: آمار دستگیری ها نسبت به مدت مشابه سال قبل ۸ درصد و 
ارزش ریالی کشفیات ۱۶۸ درصد افزایش را نشان می دهد. وی با اشاره به تلاش پلیس استان در 
حوزه مبارزه با سرقت، تصریح کرد: در مدت مذکور با تلاش های صورت گرفته سرقت داخل خودرو ۲۱ 
مورد، سرقت قطعات ۲۶ مورد، خودرو ۱۸ دستگاه، موتورسیکلت ۳۸ دستگاه، منزل ۱۷ مورد، مغازه و 
اماکن ۳۴ مورد و سایر سرقت ها ۷۰ مورد کشف که به زعم کارشناسان ارزش ریالی اموال کشف شده 

۱۳ میلیارد ریال اعلام و در مجموع ۱۳۸ نفر متهم دستگیر شدند.
اهتمام پلیس نسبت به شناسایی و برخورد با مجرمان سایبری 

سردار میرفیضی با اشاره به اهتمام پلیس نسبت به شناسایی و برخورد با مجرمان سایبری، گفت: 
در حوزه جرایم سایبری با تلاش کارشناسان ۶ نفر در این رابطه شناسایی و دستگیر شده اند. فرمانده 
انتظامی استان قم گفت: در حوزه مبارزه با مواد مخدر نیز یک نفر قاچاقچی عمده و ۴۷۸ نفر اعم از 

خرده فروش و معتاد متجاهر دستگیر و حدود ۷۵ کیلوگرم مواد افیونی کشف شده است.
وی گفت: همچنین در برخورد با ۲ مورد نزاع دسته جمعی، ۲۱ نفر دستگیر و تعدادی سلاح سرد 

کشف شده است.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 15 دستگاه انواع خودرو و موتورسیکلت  
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف ۶ دستگاه خودرو و ۹دستگاه موتورسیکلت مسروقه در 

این استان خبرداد. 
 سرداربهادر اسماعیلی با اعلام این خبر اظهارداشت: طی ۴۸ ساعت گذشته با تلاش بی وقفه 

مأموران انتظامی استان قم، ۶ دستگاه انواع خودرو و ۹ دستگاه موتورسیکلت مسروقه کشف شد.
وی افزود: با پی گیری های مستمر و انجام اقدامات اطلاعاتی و نیز اخذ استعلامات از سامانه های 
پلیس ۵ دستگاه خودرو پراید، یک دستگاه لیفان و ۹ دستگاه موتورسیکلت شناسایی، کشف و به 
مالباختگان تحویل شد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم بر اهتمام پلیس در کشف وسایل مسروقه 
و دستگیری سارقان و همچنین استمرار طرح های ارتقاء امنیت اجتماعی در راستای جلب رضایت 
مردم و تحقق امنیت پایدار تاکید کرد. سردار اسماعیلی اضافه کرد: تیم های تخصصی پلیس آگاهی 
استان و فرمانده انتظامی شهرستان قم به صورت شبانه روزی در خدمت شهروندان بوده و مردم می 
توانند با شماره تلفن ۱۱۰ هرگونه اطلاعات و اخبار خود را در راستای برخورد با مجرمان و ارتقاء امنیت 

اعلام تا اقدامات لازم صورت گیرد.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

18 نفر بر اثر کرونا در قم جان باختند
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در ۲۴ ساعت منتهی به ۲۹ شهریورماه ۱۴۰۰، ۱۸ نفر بر اثر 

ابتلا به ویروس کرونا در این استان جان خود را از دست دادند.
به گزارش عصر دوشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا قدیر با اشاره به آخرین 
وضعیت کووید ۱۹ در قم، افزود: در ۲۴ ساعت منتهی به ۲۹ شهریورماه ۱۴۰۰، ۱۲۳ بیمار با علائم 
ابتلا به ویروس کرونا در بیمارستان های این استان پذیرش شدند. وی اضافه کرد: از این تعداد، ۱۰۱ 
نفر بستری و ۱۰۷ نفر از افراد مبتلا به کرونا که در روزهای گذشته بستری شده بودند، ترخیص شدند. 
وی ادامه داد: در حال حاضر ۷۱۰ بیمار مبتلا به ویروس کرونا در این استان بستری هستند که ۲۲۲ 
نفرشان بدحال می باشند. قدیر بیان کرد: در ۲۴ ساعت منتهی به ۲۹ شهریورماه ۱۴۰۰، یک هزار و 

۴۵۰ تست تشخیص کرونا از شهروندان گرفته شده که ۳۳۱ مورد مثبت بوده است.

 معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم 
گفت: در این استان ظرفیت گسترده ای برای سرعت 
بخشیدن به روند واکسیناسیون و مقابله موثر با ویروس 

کرونا،  فراهم شده است.
شورای  درجلسه  دوشنبه  روز  سلیمان پور  بیژن 
استانداری،  کرامت  سالن  در  قم  رسانی  اطلاع 
در  استان   در  واکسیناسیون  روند  افزود: خوشبختانه 
گروه سنی بالای ۱۸ سال بدون محدودیت سنی انجام 
می شود و شعار ما این است که درقم یک تن نیز از انجام 

واکسیناسیون باز نماند.
محدودیت های  نگران  قم  مردم  اینکه  بیان  با  وی 
تردد شبانه برای انجام واکسیناسیون نباشند، گفت: 
بر اساس آمار ارائه شده توسط مراجع رسمی، وضعیت 
بیماری کرونا در سطح کشور و استان قم کاهشی است، 
اما نباید این مساله ما را گمراه کند و همچنان رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی در اولویت قرار دارد.
وی درادامه با اشاره به این که در جامعه اسلامی همه 
افراد نسبت به رعایت حقوق یکدیگر و محیط پیرامون 
امروز  دارند، گفت:  بزرگی  اجتماعی  خود مسئولیت 
واکسیناسیون به عنوان مساله ای جمعی نقش مهمی 
درمقابله با کرونا دارد و واکسن نزدن در این شرایط نوعی 

هنجار شکنی است. 
مسئولیت  یک  واکسن  تزریق  افزود:   سلیمان پور 
اجتماعی مهم است و هر کس واکسن می زند علاوه بر 
حفظ سلامت خود و خانواده به سلامت جامعه نیز کمک 

می کند.
از ظرفیت همه برای تشویق مردم برای 

واکسیناسیون استفاده شود 
وی اظهار داشت:  بخشی از مردم تحت تاثیر برخی 
زدن خودداری  واکسن  از  مجازی  در فضای  شبهه ها 
می کنند که لازم است در این رابطه از ظرفیت بسیار 
بالای پزشکان و متخصصان برای تشویق مردم به سمت 

واکسیناسیون استفاده شود.
وی افزود:  آمارهای بین المللی حکایت از اثربخشی 
بسیار زیاد واکسیناسیون در مقابله با ویروس کرونا و 
کاهش چشمگیر میزان فوتی های ناشی از آن دارد که 

این مساله در کشور ما نیز صدق می کند.
معان استاندارقم با اشاره به این که با انجام گسترده 
واکسیناسیون، وضعیت جامعه با رعایت دستورالعمل ها 
تاکید کرد: برخورد  بازخواهد گشت،  به شرایط قبل 
علیه  مجازی  فضای  در  که  کسانی  با  لازم  قانونی 
واکسیناسیون فعالیت می کنند توسط مراجع انتظامی و 

قضایی صورت می گیرد.
مدارس و دانشگاه ها بصورت مجازی باز گشایی 

می شوند
وی همچنین در سخنان خود به موضوع پیاده روی 
اربعین پرداخت و بیان داشت: تدبیر لازم برای انجام 
سریع و با سهولت بیشتر تست های پی سی آر از زائران 
اربعین استان در دستور کار قرار گیرد. وی افزود: همه 
ملت ایران دوست دارند در این حماسه عظیم حاضر 
شوند اما شرایط سخت است و حفظ سلامت و جان 
زائران نیز در این مساله اهمیت دارد و باید نهایت تلاش 
برای انجام این سفر معنوی با رعایت پروتکل ها صورت 
گیرد. وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: مدارس 
و دانشگاه ها در زمان معین خود آغاز به کار خواهد کرد اما 
فعلا فعالیت آن ها به شکل غیر حضوری است ولی پس از 
واکسیناسیون دانش آموزان، بستر و زمینه برای بازگشایی 
حضوری این مراکز نیز فراهم خواهد شد. سلیمان پور 
همچنین با گرامیداشت هفته دفاع مقدس تاکید کرد: 
هفته دفاع مقدس یادآور مجاهدت ها و جانفشانی های 
ملت ایران است و یاد و خاطره شهدا را گرامی می داریم، 
باور داشته باشیم که شهدا چراغ راه هستند و می توانند ما 

را از گمراهی نجات دهند.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم :

ظرفیت گسترده ای برای تسریع روند واکسیناسیون فراهم شده است

طرح:سجاد جعفری

 سودجویی دلالان دارو از بیماران کرونا!

درنیمه  گفت:  قم،  استان  )ع(  ابیطالب  بن  علی  سپاه  فرماندهی  جانشین 
نخست سال جاری ۱۴۱ طرح عمرانی با مبلغ بیش از ۲۵۰ میلیارد ریال توسط 
شاهد  مقدس  دفاع  درهفته  که  شده  انجام  قم  سپاه  محرومیت زدایی  قرارگاه 

افتتاح وکلنگ زنی آنها خواهیم بود.
اینکه  بیان  با  خبرنگاران  با  درگفت وگو  دوشنبه  روز  موحد  محمدرضا  سردار 
سپاه،  مسئولیت  با  و  غیرمتمرکز  به صورت  برنامه   ۱۲۰ مقدس  دفاع  درهفته 
بسیج وحوزه های  اقشار  بسیج،  مقاومت  نیروی  نواحی  نیروی انتظامی،  ارتش، 
شهیدان،  خانواده  از  دیداروسرکشی  می شود،  اجرا  قم  بسیج  مقاومت  پایگاه 
برگزاری  داشت:  اظهار  و  دانست،  برنامه ها  این  جمله  از  را  جانبازان وایثارگران 
رزمایش کمک مومنانه واهدای چهارهزار و ۵۰۰ بسته معیشتی نیز بخشی از این 
برنامه ها است. وی با اشاره به برگزاری آیین های هفته دفاع مقدس درمساجد، 
اداره هاومحله ها، خاطرنشان کرد: انتشار وصیت نامه های شهیدان درشبکه های 
اجتماعی، اجرای گروه سرود و تئاتر خیابانی درسطح شهر، برگزاری بیش از ۱۰۰ 
یادواره شهیدان، برگزاری مسابقه های ورزشی، اهدای خون توسط بسیجیان، 

پاسداران ونیروهای مسلح نیز بخش دیگری از این برنامه ها به شمار می آید.
موحد برگزاری کوهپیمایی و پویش سراسری ما مقتدریم درفضای مجازی را نیز 
بخشی از عناوین این برنامه ها خواند، و یادآور شد: قرارگاه محرومیت زدایی سپاه 
استان چند طرح را دراین هفته افتتاح و کلنگ زنی می کند. وی درادامه اضافه کرد: 
درنیمه نخست سال جاری ۱۴۱ طرح عمرانی با مبلغ بیش از ۲۵۰ میلیارد ریال 
توسط قرارگاه مذکور انجام شده است. وی  بیان داشت: طرح احداث زمین چمن 
روستای علی آباد از توابع شهرستان جعفریه و طرح عملیاتی شدن مدرسه روستای 
چشمه شور دربخش مرکزی و حفرچاه آب درسه روستا و آغاز عملیات احداث 
مدرسه درروستای علی آباد و همچنین تشکیل صندوق های قرض الحسنه روستایی 

نیز از برنامه هایی این قرارگاه می باشد.
تشریح برخی از برنامه های هفته دفاع مقدس 

جانشین سپاه قم دربخش دیگری از سخنان خود با تشریح برخی از برنامه های 
استان پسش  نیروهای مسلح  توسط  به صورت هماهنگ  که  هفته دفاع مقدس 
بینی وتدارک دیده شده، گفت: نخستین برنامه این هفته، آیین تجلیل از پیشکسوتان 
دفاع مقدس با سخنرانی آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهوری است که 
به صورت تصویری وسراسری درهمه استان ها پخش می شود، و درقم نیز درباغ موزه 
دفاع مقدس اجرا خواهد شد. وی افزود: در روز سی ویکم شهریورماه که به عنوان 
پیشکسوتان، دفاع مقدس و مقاومت نامگذاری شده، موتورسواران رژه خواهند رفت. 
وی با تاکید بر اینکه به دلیل شیوع کرونا، برنامه های هفته دفاع مقدس به شکل محدود 
و با رعایت شیوه نامه های بهداشتی وهماهنگ با دانشگاه علوم پزشکی می باشد، 
موتورسواران  و  است،  متفاوت  قبل  سال های  با  امسال  موتورسواری  رژه  گفت: 
درمسجد جمکران گردهم می آیند و ضمن تجدید عهد با امام زمان )عج(، رهبر معظم 
انقلاب و شهیدان، حرکت می کنند و مانوری را درسطح خیابان های شهر انجام 
می دهند، و به چهار ستون تبدیل، و برای تجلیل از کادر درمان به بیمارستان های 
کامکار، فرقانی، امام رضا)ع( وامیرالمومنین )ع( که مرکز درمان بیماران کرونایی است، 
مراجعه می کنند. وی در ادامه با بیان اینکه درهمان روز از آثار عربی ایثاروشهادت طی 
آیینی درسالن  همایش های بین المللی غدیر نیز رونمایی خواهد شد، افزود: متولی 
این برنامه کنگره شهیدان استان و دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم است. 
موحد همچنین با اشاره به برگزاری آیین شب های پرستاره از سی ویکم شهریورماه تا 
دوم مهرماه درگلزار شهیدان علی بن جعفر)ع( تصریح کرد: این برنامه که راوی محور 
است، متولی آن کنگره شهیدان استان، بنیاد شهیدوامورایثارگران واداره کل حفظ 
آثارونشر ارزش های دفاع مقدس است. جانشین سپاه قم با بیان اینکه اول مهرماه 
به عنوان روز شهیدان، جانبازان، آزادگان، صلابت وفخرآفرینی نامگذاری شده یادآور 
شد: دراین روز از فیلم روحینا اثری تلویزیونی راجع شهیدان مدافع حرم و مجموعه 
تولیدهای رسانه ای صداوسیما و همچنین سردیس شهیدان طی آیینی درباغ موزه 
دفاع مقدس رونمایی صورت می گیرد. وی ادامه داد: این برنامه از ساعت ۹ و با همت 
صداوسیمای مرکز قم به عنوان کمیته رسانه کنگره شهیدان استان و شهرداری قم 
به عنوان کمیته تبلیغات وفضای سازی وتبلیغات میدانی این کنگره اجرا می شود. وی 
افزود: کارگاه آموزشی تربیت کارشناس تاریخ شفاهی با محوریت دفاع مقدس نیز با 

مسئولیت جهاد دانشگاهی و با همکاری کانون فرهنگی تبلیغی حدیث فتح تشکیل 
خواهد شد.

آیین عطرافشانی گلزارهای شهیدان استان قم 
جانشین سپاه قم آیین عطرافشانی گلزارهای شهیدان استان را از دیگر برنامه های 
هفته دفاع مقدس ذکر و بیان کرد: این آیین از ساعت ۱۵:۳۰ روز اول مهرماه آغاز، 
و گلزارهای شهیدان سراسر استان توسط نیروهای مسلح گلباران عطرافشانی و 
غبارروبی می شود. وی با بیان اینکه سوم مهرماه به عنوان ولایت مداری، جوانان  
و علم ودانش پژوهی نامگذاری شده گفت: اختتامیه جشنواره خیابانی افلاکیان 
درساعت ۱۰ این روز درباغ موزه دفاع مقدس با مسئولیت کمیته فرهنگی هنری 
برگزار  هنرمندان  بسیج  و  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره  شهیدان،  کنگره 
خواهد شد. موحد با بیان اینکه آیین شب های حماسه از سوم تا ششم مهرماه 
برگزار می شود، یادآور شد: این برنامه جایگزین نمایشگاه هفته دفاع مقدس که 
همه ساله برپا می شد، خواهد بود. وی ادامه داد: این برنامه شامل گروه سرود و 
تئاتر، روایت گری و همچنین مداحی به مناسبت اربعین حسینی است، و عملیات 
کربلای یک که منجر به آزادسازی شهر مهران شد و لشکر ۱۷ علی بن ابیطالب نیز 
نقش مهمی درآن داشت، بازسازی می شود. جانشین فرماندهی سپاه قم با اشاره 
به نامگذاری روز چهارم مهرماه تحت عنوان دفاع همه جانبه، پشتیانی مردمی، 
اصناف وسربازان خاطرنشان کرد: دراین روز ویژه برنامه تجلیل از سربازان نمونه، 
قهرمان ورزشی و نخبه استان و گرامیداشت خانواده شهیدان سرباز درباغ موزه 
دفاع مقدس به اجرا گذاشته خواهد شد. وی با اشاره به نامگذاری روز ششم مهرماه 
به عنوان نیروهای مسلح، بسیجیان، جهادگران، عشایر و پیش مرگان کُرد مسلمان 
افزود: دراین روز آیین نکوداشت فرماندهان شهید دفاع مقدس با اهدا درجه های 
ابلاغی سرداران شهید به خانواده های آنها از ساعت ۱۰ درسالن اجتماع های باغ 
موزه دفاع مقدس انجام می شود. وی به آخرین روز هفته دفاع مقدس به عنوان 
فرماندهان، عزت مداران وحماسه آفرینان اشاره کرد و گفت: نشست راویان دفاع 
مقدس از ساعت ۹ درسالن اجتماع های باغ موزه توسط مرکز حفظ آثار سپاه 
علی بن ابیطالب و  رونمایی از مستند سردار احمد کریمی با مسئولیت کنگره 

شهیدان وشهرداری قم نیز از ساعت ۱۷ اجرا می شود.
گنجینه دفاع مقدس پاسخگوی تهدیدهای دشمن در فضای مجازی

رئیس ستاد کنگره شهدای استان قم  نیز در این نشست خبری ،گنجینه دفاع 
مقدس را پاسخگوی تهدیدهای دشمن در فضای فرهنگی و مجازی دانست و بر بهره 
برداری حداکثری از این گنجینه تأکید کرد. احمد حاجی زاده خاطر نشان کرد: 
بزرگداشت هفته دفاع مقدس فرصتی مهم برای تجدید بیعت با امام راحل عظیم 
الشأن )ره( و همچنین رهبرعظیم  الشأن انقلاب اسلامی است. وی در ادامه تبیین 
و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت برای جوانان و نوجوانان را از مهم ترین اهداف برنامه  
های ستاد بزرگداشت هفته دفاع مقدس برشمرد و اذعان کرد: تردیدی نیست که 
دشمن در فضای مجازی و فرهنگی در مقابل ما ایستاده است و از این رو لازم است 
تا از گنجینه دفاع مقدس به عنوان یک فرصت و برای مقابله با این تهدیدات بهره 
بگیریم. رئیس ستاد کنگره شهدای استان قم در عین حال با اشاره به اهمیت  آثار 
پرمحتوا، غنی و فاخر در ترویج فرهنگ ایثار و شهادت یادآور شد: تولید این دست از 
آثار بسیار اثرگذار خواهد بود، ضمن آن که نقش آفرینی رسانه  ها و اصحاب رسانه نیز 
در این عرصه بسیار حیاتی است.  درسی ویکم شهریورماه ۱۳۵۹ ارتش رژیم بعثی 
عراق، تجاوز گسترده وسهمگینی را به خاک ایران آغاز کرد، که به همین مناسبت از 

۳۱ شهریور تا هفتم مهرماه به عنوان هفته دفاع مقدس نامگذاری شده است.

جانشین فرماندهی سپاه علی بن ابیطالب )ع( استان قم  خبرداد:

افتتاح و کلنگ زنی 1۴طرح محرومیت زدایی درهفته دفاع مقدس 


